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ZABAVA 
OB TRUPLU 

Zverinski umor v Preboidu. Stran 18. 

NE PREZRITE: 

Smrt na neiavarovanem prehodu: 

Feng sliui-
t rend aii nelcaj več? 

Kiparji ne bodo grobarji! 

G A J Š E K 
Z A V R A Č A 
O B T O Ž B E 
So posli med Mestno občino Celje in Gradbeništvom Božičniic 

res čisti? Stran 5. 

Foto: GREGOR KATIC 

Po vročem, sušnem poletju je prezgodnja jesen kaj hitro pokazala 
zobe. Dežniki, jopice, skrb za kurjavo... Prehitro, mar ne, še posebej, ker 
so nam vremenoslovci napovedovali indijansko poletje. Bo tudi celjski 
MOS, največja sejemska prireditev v domovini in v tem delu Evrope, 
minil ob hladnem in mokrem vremenu? Upajmo, da ne. Sicer pa vse o 
sejmu v prilogi, ki jo boste našli v tej številki Novega tednika. 

VSAK DAN 
V LISICAH 

Neusmiljen boj za paricirno mesto v Celju. Stran 9. 
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UVODNIK 
Slovenec sem, 
Slovenec tja 

Pravzaprav ni niti naj
manj lahko biti Slovenec. Se 
pogosto sprašujem, kako 
nam je sploh uspelo uresni
čiti »stoletni sen«. Že res, 
da smo zdaj vsi našpičeni, 
ko smo dobili onstran Ka
ravank nekega klona, ki se 
ima za vindišarja, ker na
mesto jabolčnega raje ap-
fel štrudl je. 

Pa da ogorčenje kaj hitro 
prostor lezenju vase. Kot je 
storil tisti medvedek v otroš
ki pravljici, saj se še spom
nite. Kdo pravzaprav smo? 
Če se strinjamo, da sploh 
smo? Oni tam čez, vsaj del, 
pravijo, da so vindišarji in 
da Slovenci pač ne bodo. 
Oni malo bolj proti vzhodu 
nas zmerjajo, da smo nji
hovo podalpsko pleme. Oni 
še bolj proti vzhodu nas ima
jo za dunajske kočijaže. 

Kaj pa mi sami? Oh, saj 
smo v redu, le da na tej stra
ni Trojan niti slučajno ne 
prebavljamo onih močvirni-
kov, Primorcev, oštjajih uda
ri, tako ne razumemo naj
bolje, Prekmurcev pa še Ma
džari ne stekajo, kaj šele 
mi. 

Smo torej enotni, da smo 
na Štajerskem edini tapra-
vi. Ampak, oni Mariborča
ni si domišljajo, da so glav
ni in da bodo vse pobrali 
in jim, figa jim bodi, še one 

peticije proti Kopaču noče
mo podpisati. In kaj si tisti 
Kozjanci domišljajo, lepo 
naj pa svojih njivah koplje
jo. Da o Savinjčanih in nji
hovi ohrniji niti govorimo 
ne, so neko nedoločjivo ple
me s koreninami pri Židih 
in Škotih. 

Smo torej pravi le Celja
ni? Jasno, samo prosim vas, 
ne Gaberčanov zraven me
šati, ker so bili že od nek
daj čisto drugačni in zato 
ni tam nobena ograja zdr
žala, je vedno kakšna lata 
manjkala, ki je na hrbtih 
Celjanov končala. Teharča-
ni so že bolj zviti, so znali 
vedno Celjane ponucat. In 
oni, proti Hudinji ali Oto
ku so, jasno, itak sami pri
seljenci, Ostrožno pa je ta
ko ali tako vas. 

Ja, bi lahko še kakšno o 
razlikah med Celjani na tej 
in oni strani Sušnice rekli, 
pa je večina že pozabila ti
sto smrdljivo kloako, ki je 
končala v kanalu... 

In tako ugotavljam, da 
sem, pravzaprav le še jaz 
pravi Slovenec in vi in še 
oni, a vaš sosed že ne več. 

BRST 

Minister se utrjuje 
v lUiozirju 

Minister za promet Jakob Presečnik o operaciji, okrevanju in delu ministrstv 
v torek je minilo štiri

najst dni, kar so ministru 
za promet Jakobu Preseč-
niku operirali vratni del 
hrbtenice. Minister je sedaj 
doma v Mozirju, veliko hodi 
in dela vaje za razgibava
nje in utrjevanje. 

O svojem počutju je mini
ster Presečnik v pogovoru za 
Novi tednik povedal, da no
gometa ravno ne more igra
ti, drugače pa se dobro po
čuti. »Zdravniki menijo, da 
bo okrevanje po operaciji tra
jalo dva meseca, torej nekje 
do konca oktobra. Nekaj ča
sa bom še doma, nato bom 
šel na rehabilitacijo v Zdra
vilišče Laško, kar je povsem 
normalno po operacijah hrb
tenice,« je povedal Jakob Pre
sečnik, ki zastopa vrste 
SLS-t-SKD. 

Premier Janez Drnovšek 
je za vodenje prometnega 
ministrstva pooblastil mi
nistra za informacijsko 
družbo dr. Pavleta Gantar
ja (LDS), kar je v javnosti 
dvignilo nemalo prahu. Ka
ko pa ocenjujete premiero-
vo pooblastilo? 

Predsednik vlade je odgo
voren, da je delo vlade in mi -
nistrstev nemoteno. Minister 
Gantar je prej vodil ministrs

tvo za okolje in prostor, in 
tudi po moji oceni najbolje 
od vseh ministrov pozna pro
metni resor in to področje de
la. Kar se tiče strokovnosti, 
je to glavni razlog za poob
lastilo dr. Gantarju, s čimer 
sem se strinjal. 

Sicer sta se z ministrom 
Gantarjem že prejšnji teden 
dogovorila o delu ministrs
tva za promet... 

Velja dogovor, da bo mi
nister Gantar pomagal vodi
ti dela in naloge, ki v mini
strstvu že potekajo. Hkrati se 
bova sproti obveščala o de
lu, pa tudi državni sekretarji 
bodo poročali o opravljenih 
nalogah. V ministrstvu, vsaj 
kar se tiče kadrovskih zadev, 
ne bo prišlo do sprememb. 
Kako bo teklo delo kasneje, 
še ne vem, saj moram naj
prej okrevati, če hočem 
opravljati to delo - ali pa ka
tero drugo. 

Katere so v tem trenutku 
prednostne naloge mini
strstva za promet? 

Največ aktivnosti je us
merjenih v pripravo prora
čuna, ki ga mora vlada do 
konca oktobra predložiti par
lamentu. Poleg tega, govo
rim o aktivnostih, ki terjajo 
več časa, se dela rebalans na-

Jakob Presečnik, minister za promet, okreva po operaciji. Na delo se 
bo vrnil konec oktobra. 

cionalnega programa za 
gradnjo avtocest. Verjetno 
bomo v pozni jeseni program 
pripravili za parlamentarno 
razpravo, do takrat pa, upam, 
bom že v službi. 

Lahko napoveste kak
šno konkretno cestno na
ložbo na našem območ
ju? 

Vse je odvisno od prora 
čuna in od finančnih sredste\ 
zato je o konkretnih investj 
cijah še preuranjeno govorj 
ti. Zahteve ministrstev za prd 
računska sredstva so višje d 
možnosti države, zaradi vsel 
obremenitev pa se navadni 
jemlje pri investicijah. 1 

URŠKA SELIŠNli 

Motnje v telefoniranju 
Konec tedna, v soboto in nedeljo, je za

radi slabega vremena prišlo do motenj in 
delnih prekinitev na telekomunikacijskih 
napravah in prenosnih sistemih na širšem 
območju omrežne skupine 03. 

Kot pojasnjujejo v celjski poslovni enoti 
Telekoma, je prišlo do prekinitev in motenj 
na povezavah s centralami kot so Logarska 
dolina, Arnače in Podplat, do prekinitev ter 
motenj na radijskih povezavah pa na relaci
jah Sveti Križ-Velenje in Rogla-Slovenske Ko
njice. Dežurne ekipe so se takoj odpravile 

na teren, motnje na sistemih pa so bile po
stopoma odpravljene v nedeljo. 

Prišlo je tudi do več izpadov električne ener
gije iz javnega omrežja, vendar prekinitev tele
fonskega prometa zaradi tega ni bilo, ker so v 
Telekomu aktivirali rezervno napajanje siste
mov. Kot posledice udarov strele pa so na šir
šem celjskem območju zabeležili tudi večje šte
vilo prekinitev individualnih telefonskih pri
ključkov. Glavnino teh okvar so po besedah di
rektorice celjske poslovne enote Telekoma Jo
žice Guzej odpravili v ponedeljek. IS 

Braslovčani bodo gradili 
v občini Braslovče bodo letos pričeli gra

diti vrtec, prenavljati šolo in graditi novo 
telovadnico. 

Naložbo ocenjujejo na približno 519 mi-
Ijonov tolarjev. Finančni del projekta teme
lji na predpostavki, da lahko občina Braslovče 
iz proračuna zagotovi najmanj 60 miljonov 
letno. Poleg tega se je občina Braslovče že v 

preteklem letu prijavila na razpis za sofi
nanciranje izgradnje vrtca in adaptacijo šo
le, letos pa še za sofinanciranje telovadnice. 
Če jim bo uspelo zagotoviti zadostna lastna 
sredstva in ob pričakovanem sofinanciranju 
iz državnega proračuna, bi bila investicija 
predvidoma zaključena v letu 2007. 

T. T. 

Bo revizija potrebna? 
v torek so v Komunalni 

direkciji Mestne občine Ce
lje usklajevali še zadnje 
podrobnosti, ki so jih za
pisali v odgovor na pritož
bo oziroma zahtevo za re
vizijo postopka izbora iz
vajalca za gradnjo prizid
ka k OŠ Hudinja. 

Odgovor so družbi Ingrad 
VNG poslali včeraj, od vro
čitve pa imajo celjski grad
binci tri dni časa, da sporo
čijo, ah so zadovoljni s po

jasnili ali pa vztrajajo pri 
zahtevi za revizijo postop
ka. Kot nam je povedal di
rektor Komunalne direkci
je MOC Silvo Plesnik, pa 
so od zahteve za presojo po
stopka s strani državnih re
vizorjev odstopili v ljub
ljanskem Gradiš Inženirin
gu, saj v zakonsko določe
nih treh dneh niso reagirali 
na pojasnila strokovne ko
misije. Na razplet dogod
kov - v primeru, da Ingrad 
VNG ne bo vztrajal pri re

viziji, bo znan v začetku pri
hodnjega tedna - najbolj ne
strpno čakajo prav učenci 
OŠ Hudinja s svojimi starši 
in učitelji, ki so se sprijaz
nili, da bodo brez telovad
nice in z izmenskim pou
kom za tretje in četrtošol-
ce to šolsko leto. Zaenkrat 
pa jim še nihče ne zna po
jasniti, kdaj bi novo telo
vadnico, dodatne učilnice in 
prenovljeno šolo v celoti do-
bih, če bi prišlo do ponovi
tve razpisa. IS 

Hmeljarski likof 
v teh dneh slovenski 

hmeljarji počasi zaključu
jejo z obiranjem hmelja. V 
Savinjski dolini so dela v 
veliki meri že končana, del 
letošnjega pridelka pa mo
rajo obrati še na Koroš
kem. 

»Zaradi suše v prvih dveh ted
nih v avgustu bo pridelek niž
ji, kot smo ga napovedali med
narodni hmeljarski zvezi. Su
ša je od načrtovanih 2 tisoč 300 
ton hmelja uničila vsaj 200 ton 
pridelka,« je napovedal doc. 
dr. Martin Pavlovič z Inštitu
ta za hmeljarstvo in pivovars-

tvo Žalec. Do manjšega pridel
ka naj bi prišlo, ker se storžki 
niso popolnoma razvili, pri
čakujejo pa tudi izgubo gren-
čičnih snovi. 

Hmeljarji sedaj sušijo še 
zadnje količine hmelja, ki ga 
je treba potem ponovno na-
vlažiti in zapakirati glede na 
zahteve kupcev. Kakor kaže, 
tudi letos ne bo težav s pro
dajo slovenskega hmelja, od
kupna cena pa se bo, odvi
sno od kakovosti in sorte, gi
bala v razponu od 5 do 7 mark 
za kilogram. Večina hmelja 
je prodana na osnovi pred

pogodb, del pa ga bodo hme 
Ijarji v jesenskem času pro
dali na prostem trgu. V prc 
štorih Hmezad Export Impoi 
ta bo v torek hmeljna komi 
sija opravila vzorčenje, 
podlagi teh vzorcev, zbraniU 
po celi Sloveniji, pa se bodo 
izdelale korigirane ocene ka
kovosti in količine letošnje] 
ga hmelja. 

Za zaključek hmeljarske se 
zone bo v soboto ob 16. uri v 
okviru žalskega občinskega 
praznika pred Domom II. slo
venskega tabora Hmeljarski 
likof. US 

Dom za ljudi s 
posebnimi potrebami 

Za žalsko občinsko stav
bo so v četrtek položili te
meljni kamen za gradnjo 
Varstveno delovnega centra, 
ki naj bi bil dograjen spom
ladi prihodnje leto. 

Slovesnosti se je udeležil 
tudi minister za delo, druži
no in socialne zadeve dr. Vla
do Dimovski, ki je v skladu 
s sprejetim nacionalnim pro
gramom napovedal gradnjo 
podobnih centrov tudi dru
god. Ministrstvo bo za grad
njo centra v Žalcu prispeva
lo polovico od potrebnih 270 
milijonov tolarjev, drugo po
lovico pa bodo zbrali v obči

ni. V zgradbi bodo v pritlič
ju in prvem nadstropju pro
stori varstveno delovnega cen
tra, ki bo v dnevno varstvo 
lahko sprejel od 30 do 35 va
rovancev. V drugem nad
stropju in mansardi je pred
videnih 24 invalidom prila
gojenih stanovanj. 

Največ zaslug za gradnjo 
imajo v medobčinskem druš
tvu Sožitje, ki ga vodi Rihard 
Kopušar. Slednji je tudi pred
stavil deset let prizadevanj, 
ki so bila potrebna za zače
tek gradnje varstveno delov
nega centra. Program ob po
ložitvi temeljnega kamna so 

oblikovali varovanci Centra 
za varstvo in delo Golovec Ce 
Ije in enote Žalec, Godba na 
pihala Zabukovica ter učen
ci Glasbene šole Risto Savifl 
iz Žalca. 
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Konec sveta, kot 
ga poznamo? 

ZDA so doživele najhujši teroristični napad v zgodovini človeštva 

v Združenih državah 
Amerike še vedno prešteva

jo na tisoče mrtvih, hkrati 
pa je prebivalce prve drža
ve med enakimi prevzel ob
čutek groze in nemoči. Tri 
ugrabljena letala, dve sta v 
torek treščili v stolpnici Sve
tovnega trgovinskega cen
tra (WTC), tretje pa v srči
ko njihovega vojaškega 
stroja, v Pentagon, so oz
načili za hujšo katastrofo 
kot japonsko invazijo na 
Pearl Harbor. Za napoved 
vojne. 

Groza se je začela v New 
Yorku, kjer sta v razmaku 18 
minut v obe stolpnici WTC 
treščili dve ugrabljeni potniš
ki letali. Poleg tretjega leta
la, ki je treščilo v Pentagon, 
se je v Pennsilvaniji zrušilo 
še četrto, včeraj pa še ni bilo 
jasno, ali ga je morda sestre
lilo celo ameriško vojaško le
talstvo, ki je tako zaščitilo ur
bana področja. 

V New Yorku je nekaj ur 
po terorističnem napadu ste
kla obsežna reševalna opera
cija. Newyorški župan Ru-
dolph Giuliani je prepričan, 
da bo število žrtev verjetno ze
lo visoko, natančnejše števil
ke pa še niso znane. V WTC 
naj bi delalo okoli 50 tisoč 
uslužbencev. Mestne oblasti 
pogrešajo tudi več kot 300 ga
silcev - med smrtnimi žrtva
mi sta tudi poveljnik in na
mestnik poveljnika gasilskih 
enot v New Yorku - in več kot 
80 policistov. Vojska je števi
lo žrtev v Pentagonu v sredo 
ocenila na »okoli osemsto.« 

Ameriški predsednik 
George Bush je izrazil ob
žalovanje nad smrtjo »tiso-
čev ljudi« in napovedal od-

Razdejanje po terorističnem napadu in WTC, kakršen je bil do torka, 11. septembra. 

ločen ameriški odgovor pro
ti tistim, ki »stojijo za tem 
zlim dejanjem«, in proti dr
žavam, ki jim nudijo zato
čišče. Obljubil je še, da bo
do našli odgovorne za na
pade in jih privedli na za
tožno klop. Bush je še pou
daril, da »teroristični napadi 
sicer lahko pretresejo teme
lje naših najvišjih poslopij, 
ne morejo pa načeti teme
ljev Amerike«. 

Ameriške oblasti so že za
čele preiskovati torkove te
roristične napade v ZDA, pri 

čemer se osredotočajo pred
vsem na povezave s savd-
skim milijarderjem Osamo 
bin Ladnom. Preiskovalci si 
pomagajo s prestreženimi in
formacijami med podporni
ki bin Ladna ter s pogovori 
z brezžičnih telefonov pot
nikov ugrabljenih letal. V 
sredo je odgovornost za na
pade prevzela skrajna islam
ska separatistična skupina 
Lashkar-i-Taiba, ki se bori 
proti indijski navzočnosti v 
Kašmirju. Napade naj bi iz
vedli njeni samomorilski ko-

mandosi fedajini, pod vods
tvom poveljnika Abuja Sa-
mame. Včeraj še ni bilo ja
sno, ali gre verjeti njihove
mu priznanju. 

Ameriški pravosodni mini
ster John Ashcroft je medtem 
razkril nekaj podrobnosti, po
vezanimi z ugrabljenimi le
tali. Kot je dejal, naj bi bila 
na vsakem letalu skupina od 
treh do petih ugrabiteljev, ki 
naj bi bili opremljeni z noži. 
Ashcroft je torkove teroristič
ne napade označil za najhuj
šo tragedijo na ameriškem 

ozemlju v zgodovini ter za
gotovil, da Amerika teroriz
ma ne bo prenašala. Vse dr
žavljane, ki bi imeli kakšno 
informacijo o napadih, je po
zval, naj jih posredujejo na 
spletno stran, ki jo je FBI od
prl prav v ta namen. Naslov 
je www.ifccfbi.gov. Po bese
dah pravosodnega ministra so 
se v preganjanje storilcev 
vključile vse agencije, ki so 
pod njegovo upravo, kot so 
FBI, DEA, US Marshalls, INS 
in Urad za zapore. V preiska
vi sodelujejo že tudi vsi agen-

Foto: GK 

ti FBI v tujini, poleg tisočev 
agentov v domovini. 

Na ameriški televiziji CNN 
je nastopil tudi nekdanji vr
hovni poveljnik zveze NATO, 
general Wesley Clark, ki je 
izrazil ogorčenje, da ZDA ni
so bile pripravljene na napa
de. Podobnega mnenja je pre
cejšnje število Američanov, 
ki ne morejo razumeti, ka
ko njihove obveščevalne služ
be niso zaznale priprav na ta
ko obseženo in skrbno načr
tovano dejanje. 

SEBASTIJAN KOPUŠAR 

Praznik v znamenju nagrajencev 
Vrstijo se prireditve ob prazniku Občine Ža

lec, kjer so si dan praznovanja, 6. septem
ber, izbrali v spomin na leto 1848, ko je bil v 
Žalcu II. slovenski tabor. 

Od posvetitve zvonov do tekmovanja v ma
lem nogometu in grajskega vrtnarskega sej
ma (prireditvi bosta v nedeljo) so v^občini 
pripravili obilo prireditev, slavnostna seja ob
činskega sveta pa je bila minuli četrtek. Na 
njej je župan Lojze Posedel predstavil naj
bolj pomembne dosežke ter podelil občin
ska priznanja. 

Grb občine Žalec so prejeli podjetje Novem 
car design iz Petrovč, Turistično društvo Šem
peter, Ženski rokometni klub Žalec, Nada Je
len iz Podkraja in Silvester Maric iz Žalca. Pla
kete so podelili Prostovoljnemu gasilskemu 
društvu Ponikva, podjetju Zagožen, Maksu Ko
rošcu iz Willicha, Francu Matku z Ložnice in 
Petru Žnidaršiču iz Šempetra. Poleg teh je žal
ski župan podelil tudi 28 priznanj vsem, ki so 
julija sodelovaU pri iskanju male Lucije Peč-
nik. US, Foto: TT Med žalskimi »nagrajenci« je bila tudi mala Lucija, ki j i je župan Lojze Posedel podaril medvedka. 

Št . 3 7 - 1 3 . sep tember 2 0 0 1 

Jubilej 
zgornjesavinjske 

zadruge 
Zadruga Mozirje, ki je mozirska samo 

po imenu, saj združuje pod svojim okri
ljem kmetovalce in kooperante iz celotne 
Zgornje Savinjske doline, je 8. septembra 
praznovala 40 let obstoja. 

Med udeleženci na osrednji prireditvi, ki 
je bila v dvorani kuhurnega doma v Gornjem 
Gradu, sta bila tudi kmetijski minister Franci 
But in Peter Vrisk, predsednik kmetijsko goz
darske zbornice in Zadružne zveze Sloveni
je, ki je zgornjesavinjskim zadružnikom po
delil posebno priznanje. 

Ob jubileju so pripravili brošuro, v kateri 
ohranjajo štiri desetletja, o okrogli obletni
ci pa je na svoji seji govoril tudi upravni od
bor zadruge. Program osrednje prireditve so 
oblikovali kulturniki iz vseh šestih občin 
Zgornje Savinjske doline, prireditev pa so 
sklenili z nastopom domačih godcev. 

EDI MAVRIC 

http://www.ifccfbi.gov
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»Rad bi bil 
največji in 
najiepšiff 

Pogovor z direktorjem Celjskega sejma mag. Francem 
Pangerlom 

Celje bo jutri začelo utri
pati v ritmu 34. Mednarod
nega obrtnega sejma, dru
ge največje tovrstne prire
ditve v Evropi. 

Mag. Franc Pangerl, di
rektor podjetja Celjski sejem, 
ki drži v rokah vse več sejem
skih niti v Sloveniji, je z le
tošnjim sejmom sicer zado
voljen, precej manj pa s po
ložajem podjetja v Celju in 
državi. 

Sami že nekaj časa opo
zarjate, da je sejemska de
javnost v krizi. Kje vidite 
vzroke zanjo? 

Recesijo sejemske dejav
nosti je čutiti v svetu, morda 
ne v Nemčiji kot sejemski ve-
lesiH, zagotovo pa na primer 
v Avstriji in Italiji, pa tudi pri 
nas. Kar je vidno po dogaja
nju v Gornji Radgoni, Kra
nju in Ljubljani. Vzrok za
njo so predvsem večja pre-

»MOS je naš paradni konj. 
Po obsegu je dosegel svojo 
mejo, po vsebini pa še zda
leč ne. Zadnja tri leta se in
tenzivno spreminja in je da
nes iz prodajnega sejma zra
sel v promocijsko in razstav
no prireditev. Prodajnega de
la je samo še deset odstot
kov, toliko pa ga bo ostalo 
še v prihodnje, saj je ven
darle to obrtni sejem. Nada
ljevali bomo s strokovnimi 
prireditvami, predvsem se že
limo širiti v mednarodnem 
pomenu in dosegu.« 

glednost tržišč, nove oblike 
komuniciranja, pa tudi pro
dajanja ter svetovni proces 
globalizacije, ki približuje 
oddaljene trge razvitim. No
ve tehnike informatike so na
mreč omogočile hiter in ne
posreden dostop do zelo od
daljenih trgov, v Indiji, na Ki
tajskem in tudi v Afriki. 

Kaj storiti za izhod iz se
jemske recesije? 

Kriza v sejemski dejavno
sti ni od danes. Njeno pre
strukturiranje gre v Evropi h 
koncu, pri nas pa se šele re
sneje začenja. Sejmi so se
daj stičišče nove tehnologi
je, novih razvojnih modelov 
gospodarstva, na drugi stra
ni pa povpraševanja po njih. 
V preteklosti so bili to pro
dajne prireditve in ravno ta 
njihova funkcija odmira. Se
daj je namreč skoncentrira-
na v supermarketih, velikih 
trgovskih sistemih. Sejmom 
je tako ostala razvojna vizi
ja, predstavljanje novitet in 
ponujanje širšim množicam. 

Koliko je kriza prizade
la Celje? 

Celjski sejem se je prila
godil v tolikšni meri, da od 
domačih sejemskih hiš naj
manj občutimo krizno ob
dobje. Popolnoma pa je ja
sno, da se moramo še krep
ko posodobiti in prilagodi
ti, če želimo sodelovati v se
jemski tekmi. Drugače si le 
statist. 

In kakšen je vaš način pri
lagajanja in posodabljanja? 

Naš cilj je kvalitetno pred
stavljanje novosti nove eko
nomije čim širšemu občins
tvu. Tako Celjski sejem pri
pravlja predstavitve svoje de
javnosti tudi v sosednjih dr
žavah. Pogoj za takšen način 
dela pa je ustrezna tehnična 
opremljenost. To rad pona
zorim z avtomobilsko pri
merjavo: če želiš na dirko, 
rabiš dirkalni avtomobil. 

Pa gradimo v Sloveniji se
jemski dirkalni avtomobil? 

V Sloveniji smo na tem po
dročju naredili odločno pre

malo, še v Celju precej zao
stajamo. Potrebne so moder
ne sejemske hale in ustrezni 
spremljajoči prostori s sodob
no tehnično in informacijsko 
opremo. Visoke tehnologije 
ne moreš predstavljati na le
senih »štantih«. Včasih smo 
se vozili s stoenkami, danes 
pa se nam zdijo smešne. Raz
voja ne moremo ustaviti, tre
ba mu je slediti. In to vse hi
treje. Drugače te ni. Če celj
skih sejmov ne bo več, se bo
do hitro našli novi organiza
torji. 

Pa imate dovolj energije, 
tudi finančne, za tekmova
nje s tujino in takšnim raz
vojem podjetja? 

Energijo imamo, saj je ko
lektiv v hiši relativno mlad. 
Če pa me vprašate, ali ima
mo dovolj podpore okolja, v 
katerem delujemo, in ali ima 
to vizijo, kaj si pravzaprav želi, 
lahko rečem da tega ni. Celj
ski sejem ima veliko kapita
la, preko 20 milijonov nemš
kih mark. V hiši je 23 zapo
slenih, vse odgovornosti pa ne 
moremo prevaliti na njih. Po
trebno je določiti cilj podjet
ja in okolja, v katerem dela
mo. Vsako podjetje je danes 
namreč v interakciji s tem 
okoljem, sejmarji pa še toli
ko bolj. Pa pri tem ne merim 
samo na Celje, saj delujemo 
na državni ravni. 

Mestna občina je letos 
vendarle sopokrovitelj 
MOS. Ali ni to znak dobre
ga sodelovanja? 

To je res, vendar sam me
nim, da je sodelovanja še pre
malo. Sejem se dogaja na sej
mišču, ne na občini, tam pač 
nastajajo odločbe. Zato bi 
morda želel, da se z raznimi 
promocijskimi aktivnostmi 
še bolj vključijo v sejemsko 
dogajanje. Čeprav je letos Lo
kalni podjetniški center na
pravil že kar precej. Vendar 
tega vključevanja ni nikoli 
dovolj. Tudi če bi ga bilo več 
kot sedaj, bi sam še zmeraj 
menil, da ga je premalo. 

Kaj pa sodelovanje z 
državo? 

Seveda, svoj delež bi mo
rala prispevati tudi država. 
Z obrtno zbornico sodeluje
mo zelo dobro, premajhen 
pa je odziv gospodarske zbor
nice. Velik del gospodarstva 
z območja nekdanje Jugosla
vije si želi sodelovati s Slo
venijo. Za nas so to zelo za
nimiv trgi, ker pa gre za tre
nutno finančno šibka podjet
ja, bi bilo recimo dolgoroč
no modro, ko bi sofinanci
rali njihove nastope na tak
šni prireditvi, kot je MOS. 

Mag. Franc Pangerl 

Si tudi sami želite finanč
ne pomoči oziroma vložkov 
regije, države? 

Najpreprosteje je vložiti de
nar, ampak na ta način ga tu
di najhitreje in tudi najneu-
činkoviteje zapraviš. Osebno 
menim, da mora najprej me
sto reči, aU potrebuje sejem
sko dejavnost v tolikšnem ob
segu. Če jo, nam mora dati 
na voljo dovolj zemljišč, da 
se lahko razvijamo. Na ravni 
države bi bilo potrebno opre
deliti nacionalno strategijo 
razvoja sejemske dejavnosti. 
Imamo sicer združenje sej-
marjev, v katerem pa se pet, 
šest sejemskih hiš pogovarja 
med sabo. Bolj aktivno vlogo 
bi morala prevzeti pristojna 
ministrstva, a kaj, ko se pri 
nas vsak ubada sam s sabo in 
svojim zaplankanim vrtič
kom. 

Koliko sejemskih hiš pa 
ima prihodnost v Sloveniji? 

Malo. Ena, morda dve. Pri 
tem mislim na resne sejem
ske hiše. Lokalne ali regio
nalne sejme si lahko privošči 
vsakdo, vsaka vas ima lahko 
svojega. Za organiziran na
stop na ravni Srednje Evro
pe pa, kot sem že rekel, lah
ko deluje ena ali največ dve 
takšni ustanovi. 

Vaš cilj je biti prvi... 
Seveda. To je cilj vsakega. 

Tudi jaz bi rad bil največji in 
najlepši, pa mi to ni dano. Se 
pa trudim. Naši cilji so goto
vo visoki, saj drugače ne mo
reš slediti razvoju. Visoko za
stavljeni cilji te spodbujajo in 
prisilijo, da se razvijaš. 

Vaš tekmec je gotovo 
Ljubljanski sejem. Mu bo
ste kos? 

Glede lokacije je Ljubljan
ski sejem zagotovo naš naj
večji konkurent. Ljubljana 
ima 360 tisoč prebivalcev in 
je center vsega. Vse ostalo 
okrog je periferija, podeželje. 
V Celju se zgodi malo stvari, 
pa še do tega se obnašamo ze
lo nonšalantno. Z enim veli
kim trgovskim središčem in 

eno garažno hišo več še ne po
stajamo neko pomembno 
ekonomsko središče. Za us
peh Celja potrebujemo viso
ke šole in fakultete, ki bodo 
mestu dale utrip in zagon. Brez 
znanja ni razvoja. 

Kaj potemtakem pogreša
te v domačem mestu? 

Predvsem razvojni, inova-
tivni naboj in stimuliranje le-
tega. Mesto premalo naredi 
za spodbujanje novega gos
podarskega potenciala. Če bi 
sam vodil občinsko politiko, 
bi poslovnežem dobesedno 
zastonj dal možnost, da po
stavijo podjetja z novimi in 
obetavnimi programi. Raz
mišljanje o polnjenju prora
čuna je namreč preozko. Da
nes v svetu lahko kupiš to
varno za tolar, ne dolar, če 
jo uspešno saniraš. 

Ali Celje torej lahko po
stane veliko sejemsko me
sto v evropskem ali srednje-
vropskem merilu? 

Lahko postane, vendar to 
zagotovo ni pogojeno z uspe
šnostjo dvajsetih zaposlenih 
in njihovega direktorja. Se
veda imam razvojni koncept, 
v tem poslu sem vendarle že 
deset let, videl sem že veliko 
evropskih sejmov. Vendar sem 
še vedno samo menedžer, 
upravljavec, odvisen od last
nikov in okolja. In če se bodo 
naše frekvence ujele, se tak
šne vizije lahko uresničijo. 

Recimo, da se bodo uje
le. Kakšen je potemtakem 
vaš načrt razvoja? 

Najprej moramo posodo
biti sejmišče. Rabimo vsaj še 
eno halo, ki bo imela podo
ben standard kot naša nova 
hala. Nujno je potrebno ure
diti okolico sejmišča, biti mo
ra prijetna za bivanje, za oko, 
da se ljudje v njej počutijo 
sproščeno in ustvarjalno. Če 
ne bi zgradili tega, kar smo 
do sedaj, bi Celjski sejem ko
tiral bistveno, bistveno niž
je. 

SEBASTIJAN KOPUŠAR 
Foto: GREGOR KATIC 

PO DRŽAVI 
Slovenslci lev 

BENETKE, 8. septembra 
- Scenarist in režiser Jan Cvit̂  
kovic je za svoj prvi celove^ 
černi film Kruh in mleko, ki 
so ga na 58. mednarodnem 
filmskem festivalu v Benet
kah predvajali v programu 
Novi teritoriji, v močni med
narodni konkurenci dobil na
grado za najboljši prvi film, 
zlatega leva prihodnosti. Slo
venska kinematografija se je 
na Mostri letos predstavila pr
vič po 36 letih. 

Izmenjava 
arhivskega 

gradiva 
U U B U A N A , U . septem

bra - V Arhivu Slovenije se 
je simbolično končala zgod
ba o izmenjavi arhivskega 
gradiva med Koroško in Slo
venijo, ki se je začela davne
ga leta 1923 s podpisom ju-
goslovansko-avstrijskega ar
hivskega sporazuma. V Ljub
ljani tako kot pred dnevi v 
Celovcu sta to opravila mi
nistrica za kulturo Andreja 
Rihter in koroški deželni gla
var Jorg Haider. 

Kopačvse 
bliže 

interpelaciji 
U U B U A N A , 11. septem

bra - Poslanska skupina SDS 
je na seji sprejela predlog 
strankinega izvršilnega od
bora, da se v DZ začneta po
stopka za interpelacijo pro
ti ministru za okolje in pro
stor Janezu Kopaču. Podpr
la jo bo tudi Nova Sloveni
ja. Interpelacija se bo nana
šala na kršitve zakonodaje 
ministra Kopača v tem man
datu, ne morejo pa še napo
vedati, kdaj jo bodo vložili 
v parlamentarno proceduro. 

Prenova DZ 
U U B U A N A , 11. septem

bra - Generalna sekretarka 
državnega zbora (DZ) Joži
ca Velišček je s sodelavci 
predstavila podatke o tem, 
kaj so med nedavno minuli
mi poslanskimi počitnicami 
uspeli postoriti v okviru ob
novitvenih del v parlamen
tarni stavbi; po sicer še ved
no približnih izračunih vred
nost obnovitvenih del znaša 
200 milijonov tolarjev - od 
tega 120 milijonov tolarjev 
za dela v sklopu velike par
lamentarne dvorane. 

Sožalje 
Američanom 

U U B U A N A , 11. septem
bra - Slovenski predsednik 
Milan Kučan je izrazil glo
boko pretresenost in zgro-
ženost ob valu terorističnih 
napadov v ZDA. Po besedah 
premiera Janeza Drnovška 
je ta katastrofa pomembna 
prelomnica, saj »marsikate
ro vprašanje postavlja v no
vo luč«. Tudi predsednik DZ 
Borut Pahor je v sožalni br
zojavki vodstvu predstavniš
kega doma in senata najo
streje obsodil ta teroristič
na dejanja. Zunanji minister 
Dimitrij Rupel je poslal so-
žalno brzojavko ameriške
mu kolegu Colinu Powellu. ^ 

MOS v številkah 
Na 60 tisoč kvadratnih metrih se bo predstavilo 1758 

razstavljavcev. Med njimi jih 81 prihaja iz tridesetih dr
žav, najbolj eksotični iz Indije, Pakistana in celo Kenije. V 
soboto bo sejem na čelu številne gospodarske delegacije 
obiskala tudi deželna glavarka avstrijske Štajerske Wal-
traud Klasnic. Pripravili bodo 58 strokovnih posvetov, pre
davanj, okroglih miz in podobnih srečanj ter 70 priredi
tev in nastopov na osrednjem odru. Pričakujejo dvesto 
tisoč obiskovalcev, za katere bo na voljo pet tisoč parkir
nih mest, za njih pa bodo organizirani lokalni prevozi ter 
cestni vlakec. 



VROČA TEMA 5 

Gajšek zavrača obtožbe 
Vložen obtožni predlog zaradi domnevnih nepravilnosti v prodaji stavbnega zemljišča ob Ljubljanski 

Gradbeništvu Božičnik - Novogradnji Na Zelenici pod streho v začetku oktobra 

Direktor Zavoda za pla
niranje in izgradnjo obči
ne Celje (ZPI) mag. Miran 
Gajšek zavrača vse očitke 
ter, kot sam pravi, »hipote
tično očitano kaznivo de
janje« zlorabe uradnega po
ložaja. Poudarja, da si je si
cer že najel odvetnika, da 
pa bo najprej počakal na 
razplet z vložitvijo ovadbe. 
Da je bila prodaja zemljiš
ča ob Ljubljanski, kjer 
Gradbeništvo Božičnik od 
sredine avgusta gradi dva 
poslovno-stanovanjska ob
jekta povsem zakonita, so 
v celoti prepričani tudi v 
mestni občini. 

PoUcisti Urada kriminah-
stične pohcije Pohcijske 
uprave Celje so 31. julija po
dali kazensko ovadbo zara
di suma storitve kaznivega de
janja zlorabe uradnega polo
žaja ali uradnih pravic po čle
nu 261 Kazenskega zakoni
ka zoper znanega storilca, us
lužbenca Mestne občine Ce
lje, preiskava na mestni ob
čini pa še ni zaključena. 
Ovadba je bila vložena zoper 
mag. Mirana Gajška, direk
torja ZPI, zaradi nepravilnosti 
pri prodaji približno 3 tisoč 
kvadratnih metrov stavbne
ga zemljišča ob Ljubljanski, 
Na Zelenici, kjer Gradbeniš
tvo Božičnik zdaj gradi dva 
poslovno stanovanjska objek-

Mag. Miran Gajšek: »Odločno za
vračam hipotetično očitano kaz
nivo dejanje. Na osnovi asignaclj-
skih pogodb je po zagotovilih na
ših pravnih in finančnih strokov

njakov kupnina plačana.« 

ta. Nepravilnosti, ki so jih 
vzeli pod drobnogled krimi
nalisti, naj bi bile v samem 
postopku prodaje. Ker se je 
novemu lastniku z gradnjo ra
zumljivo mudilo, je direktor 
ZPI mag. Gajšek na osnovi 
sklenjenih asignacijskih po
godb podpisal potrdilo o pla
čilu 104 milijone tolarjev 
kupnine. V ovadbo so krimi
nalisti med drugim zapisali, 
da mag. Gajšek »ni ravnal v 
skladu s svojimi pooblastili, 
saj je izdal Gradbeništvu Bo
žičnik, Stanku Božičniku 
s.p., potrdilo, da je plačal ce
lotno kupnino, čeprav je ve
del, da kupnina ni plačana, 
in mu s tem Qmo£OČil..vnLs_ 

»Na osnovi ovadbe in zbra
nega dokaznega gradiva,« je 
v torek povedal okrožni dr
žavni tožilec v Celju Jože 
Manfreda, »sem na Okrajno 
sodišče v Celju vložil obtož
ni predlog.« Zdaj zadeva ča
ka na epilog na sodišču; vo
dena bo po skrajšanem po
stopku, kdaj bo sklicana glav
na obravnava, pa je odvisno 
od pripada sodnih zadev na 
okrajnem sodišču. 

Ravnali smo 
zakonito! 

»Mestna občina Celje po
sluje tako, da ob prodaji ne
premičnin ne dovoli novega 
vpisa v zemljiško knjigo vse 
dotlej, dokler ni na kakršen 
koli način plačana kupnina. 
V primeru prodaje zemljiš
ča ob Ljubljanski cesti je bi
lo to rešeno z dvema asigna-
cijskima pogodbama, po ka
terih bo celotna kupnina 104 
milijone tolarjev na računu 
ZPI do konca proračunske
ga leta. Da ne bi prihajalo do 
zlorab, se zavarujemo še ta
ko, da ob prodaji premože
nja sami predlagamo vpis v 
zemljiško knjigo,« pojasnjuje 
direktorica občinske uprave 
Darja Pavlina, ki zagotav
lja, da je denar, celotna kup
nina, na računu mestne ob
čine. Kot garancija - v prime
ru, da Nepremičnine Celje ne 
bi poravnale svojih obveznosti 
- pa ostaja v občinskem pro
računu še 80 milijonov to
larjev državnega denarja za 
gradnjo socialnih stanovanj. 

Denar je torej na računu 
Mestne občine Celje, a koU-
kor nam je uspelo izvedeti, 
zagotovo še ne ves na postav
ki ZPI. Asignacijski pogod
bi, sklenjeni 27. marca letos, 
namreč določata tudi dina
miko poplačila kupnine, ki 
jo mora bivši Stanovanjski 
sklad, zdaj družba Nepre
mičnine Celje, poravnati do 
konca proračunskega leta. In 
zakaj sploh takšen način po
plačila? Zapadle terjatve 
Gradbeništva Božičnik (kot 
kupca stavbnega zemljišča ob 
Ljubljanski) do Stanovanjske
ga sklada so bile pred podpi
som pogodbe precej višje, kot 
je znašala kupnina. Dolg skla
da je nastal na račun slabih 
17 milijonov tolarjev vred
ne prenove prostorov za III. 
OŠ Celje in do pomladi že 
opravljenih del pri gradnji 
stanovanjskega bloka na Dol
gem polju, naložbe vredne 
okoli 500 milijonov tolarjev. 
V dveh asignacijskih pogod
bah so tripartitno - ob ZPI in 
Gradbeništvu Božičnik je 
asignacijsko pogodbo za po
plačilo prenove prostorov III. 
OŠ Celje podpisal še župan 
Bojan Šrot, za gradnjo sta
novanjskega bloka na Dol
gem polju pa družba Nepre
mičnine Celje - uredili po
ravnavo finančnih obvezno-

- siL J7.nntxai>m£'^'a€'« flhiijff 

Gradbena dela Na Zelenici so se začela sredi avgusta, oba objekta pa bosta pod streho v začetku oktobra. Gradbeništvo Božičnik gradi po 
veljavnem zazidalnem načrtu, v primeru, da bodo mestni svetniki potrdili predlagane spremembe, pa bo v obeh objektih več stanovanj in manj 

poslovnih prostorov. 

poravnava kupnine, pri če
mer mora družba Nepremič
nine Celje, ki je v celoti v la
sti mestne občine, do konca 
proračunskega leta denar na
kazati občinskemu ZPI. 

»V finančnih in pravnih služ
bah mestne občine ter našega 
zavoda so ugotovili, da je tak
šen način poplačila kupnine 
mogoč in zakonit, sam pa ni
sem imel nobenega razloga, 
da se s tem ne bi strinjal in 
sem potrdilo podpisal,« pou
darja mag. Gajšek, ki je na 
vprašanje, kdo je odobril ozi
roma v imenu mestne občine 
sprejel sklep o tem, da se za
deva rešuje z asignacijskima 
pogodbama, odgovoril: »Ne 
vem.« Konkretnega odgovo
ra ni dala niti direktorica ob
činske uprave Darja Pavlina, 
ki pa je poudarila, da tovrst
no zapiranje krožnega toka de
narja znotraj proračuna ni nič 
nenavadnega in je zaradi pre-
moščanja zlasti likvidnostnih 
težav že običajna praksa. »V 
proučitev, ali sta asignacijski 
pogodbi v tem primeru ustrez
ni, je bilo vključenega veliko 
finančnega in pravnega zna
nja, zato za nas v mestni ob
čini izdaja potrdila ni sporna 
in prepričana sem, da je bilo 
vse zakonito.« 

Spet ropoče 
vsa Slovenija! 

že mag. Gajšek je v odgo
vorih na novinarska vpraša
nja v ponedeljek pojasnjeval, 
da je bil razpis za prodajo 
stavbnega zemljišča ob Ljub
ljanski sestavljen dokaj »oh
lapno«. Tako je bila objav
ljena odmera zemljišča na 
približno (»cca«], investitorju 
pa so obljubljali tudi grad
njo kletne etaže, kar po ve
ljavnem zazidalnem načrtu 
ni mogoče... 

Razpis za prodajo je bil ob
javljen 31. decembra 1999, 

Jelu uprave pa naj bi še naprej 
10 Zagode. 

lapno in na približno zastav
ljenih razpisnih kriterijev ne 
preseneča, da sta se oba neiz-
brana ponudnika, Ingrad 
VNG in Gradiš, pritožila. Prvi 
je kasneje od pritožbe odsto
pil, 17. julija 2000 pa je po
stala pravnomočna odločba 
Upravnega sodišča RS, ki je 
zavrglo Gradisovo pritožbo. 

»Z reševanjem razpisnih 
podrobnosti so v ZPI začeli 
v drugi polovici julija,« pra
vi mag. Gajšek, ki se je kot 
direktor ZPI zaposlil avgusta 
lani. »Potreben je bil dokup 
182 kvadratnih metrov funk
cionalnega zemljišča, sledi
la so dela pri natančni odmeri 
zemljišča in podobno, tako 
da je bila kupoprodajna po
godba podpisana šele konec 
decembra 2000.« 

In kaj pravi na vse skupaj 
Stanko Božičnik, ki je zara
di svojih osebnih prijateljskih 
vezi z županom Šrotom že do
bri dve leti eden večjih grešnih 
kozlov, vsaj kar tiče gradbe
ništva v knežjem mestu? Ena 
njegovih značilnosti je, da do-

Stanko Božičnik: »Na Zelenici gra
dimo po veljavnem zazidalnem na
črtu. Če pa bodo mestni svetniki 
potrdili predlagane spremembe, 
bomo ob novogradnji namesto 25 

ostal dosedanji direktor Bru-
EDI MAVRIC 

kaj nerad spregovori za javnost, 
če pa že, govori o svojem de
lu, na katerega se očitno spoz
na. Tako tudi na vprašanje, ali 
si je že izračunal poslovno ško
do in ali razmišlja o morebit
ni odškodnini, dokaj stoično 
odgovarja: »Vsa Slovenija ro
poče o tem! Potem pa bodo 
rekli, malo smo se zmotili... 
In kaj? Nihče ne bo storil kaj 
drugega.« 

Zato pa se toliko bolj raz
govori o gradbišču Na Zele
nici: »Z gradbenimi deli smo 
začeli sredi avgusta, oba po
slovno-stanovanjska objekta 
bosta pod streho v začetku ok
tobra. Dovolj časa je bilo za
mujenega, zato je zdaj treba 
pohiteti.« Eno od vprašanj, ki 
tudi buri celjsko javnost te dni, 
pa je, kako oba objekta sploh 
gradijo; po veljavnem zazi
dalnem načrtu za to območ
je ali morda že kar po spre
menjenem, čeprav sprememb 
mestni svetniki še niso spre
jeli? »Vsekakor po veljavnem 
zazidalnem načrtu! Za spre
membe pa sem zaprosil v do
bro Celja,« je odločen Božič
nik, ki pojasnjuje, da obsto
ječi zazidalni načrt predvide
va samo 25 parkirnih prosto
rov, sam pa je prepričan, da 
ob obstoječem razmerju med 
stanovanjskimi in poslovni
mi prostori v novogradnji šte
vilo parkirišč nikakor ne za
došča. »Zunanji gabariti ob
jektov se ne bodo v nobenem 
primeru spreminjali; če bo
do mestni svetniki sprejeli 
predlagane spremembe zazi
dalnega načrta, bo Na Zele
nici 75 parkirišč, razmerje 
med poslovnimi in stanovanj
skimi prostori pa bo v korist 
stanovanjskih.« Tudi zato, ker 
je okoliš že dokaj »obreme
njen« s poslovnimi dejavnost
mi, ljudje pa vendarie rajši do-
mujejo v mirnejših soseskah. 

In še najpomembnejše - ka-

mejo spremembe zazidalne
ga načrta? »Normalno, da bo 
potreben poračun,« je odlo
čen Božičnik. 

Na Zelenico 
nikoli več! 

Bi se Stanko Božičnik tu
di danes - če bi bil razpis za 
prodajo stavbnega zemljišča 
Na Zelenici znova objavljen 
- odločil za nakup? »Nikoli 
več!« pravi in se sprašuje, 
kdaj bo njegovo zemljišče 
sploh dokončno komunalno 
urejeno. 

Na stavbišču Na Zelenici 
še vedno niso prestavljeni te
lefonski vodi, prav tako tudi 
visokonapetnostni elektro ka
bel ne. Na nizkonapetostni 
elektro priključek do novo
gradenj pa še čakajo... Na ko
munalno ureditev, ki jo je po 
plačilu komunalnega prispev
ka dolžna zagotoviti občina, 
v Gradbeništvu Božičnik še 
čakajo. Glede na to, kako hi
tro se oba objekta dvigata 
proti nebu, prav veliko časa 
ni več na voljo... 

Morda pa bi bila zdaj pri
ložnost, da župan Šrot - ne 
zaradi prijateljskih vezi, am
pak zato, ker si v Celje želi 
čimveč zainteresiranih vlaga
teljev, ki bi gradili v mestu -
odločneje vstopi v zgodbo. Ko
nec maja je v nagovoru mest
nim svetnikom ob oceni oprav
ljenega dela po dobri polovi
ci mandata ocenjeval, da je 
Božičnik s preračunano 330 
nemškimi markami za kva
dratni meter zemljišča ob 
Ljubljanski odštel za stavbiš-
če toliko, kot Celjanom ni us
pelo prej iztržiti niti za grad
njo kakšnega bencinskega ser
visa. In če zna mesto vzeti de
nar - po zagotovilih iz mest
ne občine pa je bilo s plači
lom kupnine vse zakonito iz
peljano - potem bi moralo zna
ti tudi izpolnjevati svoje ob-

iarstva Mirosan Vid Korber, direktorica družbe Marija Bukovec in pred
sednik KOZ Peter Vrisk. 
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Toplovod 
ustavil 
gradnjo 

multikina 
Trgovsko podjetje Engro-

tuš še vedno ni pričelo z 
gradnjo novega nakupo
valnega centra in multiki
na ob Mariborski cesti v Ce
lju. Direktor Aleksander 
Svetelšek pravi, da se je za
pletlo zaradi objektivnih 
okoliščin in da se bo grad
nja predvidoma pričela ko
nec tega meseca. 

Sprva so načrtovaU, da se 
bodo zemeljska dela začela 
že sredi julija, vendar jim do 
takrat ni uspelo zbrati potreb
ne dokumentacije. Ko so av
gusta končno imeli vse do
kumente, pa se je zapletlo za
radi zemljišča, na katerem bo 
stal nov kompleks. Ugotovi
li so namreč, da je na tem 
območju kineta s toplovo
dom, preko katerega se ogre
va dobršni del Celja. Toplo
vod bo seveda treba presta
viti, vendar pa, kot pojasnjuje 
Aleksander Svetelšek, po
stopek ni tako enostaven kot 
se zdi na prvi pogled. Naj
prej so morali kar nekaj ča
sa čakati na posebne cevi iz 
Italije, delo samo pa gre po
časi naprej, saj so varnostni 
predpisi pri polaganju toplo
voda izredno strogi. V Engro-
tušu upajo, da bo zdaj z za
pletu konec in da gradnje ne 
bo treba prestaviti na spom
ladanski čas. 

Kot je znano, se bo kom
pleks ob Mariborski cesti raz
prostiral na 35.000 kvadrat
nih metrih. Spodnja etaža bo 
namenjen nakupovalnemu 
centru, v zgornji pa bo osem 
kinodvoran s približno 1.500 
sedeži. Vrednost celotnega 
projekta, ki naj bi bil kon
čan v štirinajstih mesecih, je 
ocenjena na okrog 5 mili
jard tolarjev. 

JI 

V Preboldu 
zradirali presežke 

V Tekstilni tovarni Prebold so pred tremi meseci govorili o 183 presežkih, 
zdaj napovedujejo nove zaposlitve 

Kadar v podjetjih napovedo presež
ne delavce, se običajno zgodi, da so 
na koncu številke za pet do deset ljudi 
višje ali nižje. Nikoli doslej, vsaj v 
zadnjih letih, pa se še ni zgodilo, da 
bi neko podjetje najprej objavilo, da 
imajo kar tretjino zaposlenih preveč, 
nato pa že čez tri mesece sporočilo, 
da ne bodo nikogar odpustili, am
pak bodo celo odpirali nova delov
na mesta. 

Prav to se je primerilo v Tekstilni 
tovarni Prebold. Še sredi letošnjega 
junija so govorili, da bo potem, ko 
bodo končali program prestrukturi
ranja podjetja, od 570 zaposlenih de
lavcev kar 183 presežnih. Vodstvo pod
jetja je sicer zagotavljalo, da bodo 153 
delavcev prerazporedili na druga de
lovna mesta znotraj tovarne, in da se 
bo med tehnološkimi presežki znaš
lo le trideset delavcev, vendar jim te
ga takrat ni skoraj nihče verjel. Pred 
kratkim pa so iz Prebolda sporočili, 
da odpuščanja ne bo in da bodo z no
tranjim prerazporejanjem ter s še ne

katerimi drugimi ukrepi ohranili vsa 
delovna mesta. 

»Junijska informacija o presežkih, ki 
jo je, žal, večina vzela za dokončno, je 
prehhro prišla v javnost. Bila je namreč 
samo ena od vmesnih faz oziroma raz
ličic pri iskanju drugačne organizira
nosti obratov v naši tovarni. Na koncu 
se je namreč pokazalo, da presežkov 
sploh ne bo in bomo torej po številu 
delavcev še naprej eno največjih tek
stilnih podjetij v Sloveniji. Do takšne
ga razpleta je prišlo tudi zato, ker smo 
v zadnjih mesecih dobili toliko naro
čil, da imamo zapolnjene vse naše 
zmogljivosti,« pojasnjuje direktor Vin
ko Žohar in dodaja, da glede na pod-
pisa^ne pogodbe in načrte presežka de
lovne sile ne pričakuje tudi v nasled
njih letih. V Preboldu so pred kratkim 
z italijanskim partnerjem zaključili 100 
milijonov tolarjev vredno naložbo v naj
sodobnejšo tkalnico za tkanje lanenih 
tkanin, kamor so prerazporedili 40 de
lavcev. Čeprav še niso ustanovili meša
nega podjetja, v katerem bo lastništvo 

razdeljeno na pol, nov obrat že dela za 
potrebe obeh lastnikov. 

Tekstilna tovarna Prebold bo danes 
v Ljubljani predstavila prenovljeno 
blagovno znamko ženskih nogavic 
Črna mačka. Vodstvo podjetja se je 
odločilo, da bo z nogavicami, ki jih 
izdeluje že skoraj trideset let, skoraj 
tri četrtine proizvodnje pa izvozi, spet 
osvojilo domači trg. 

V tekstilni tovarni imajo še nekaj dru
gih načrtov o skupnih vlaganjih s tuji
mi partnerji, saj bodo le tako, pravi Žo
har, lahko še naprej ohranili doseda
nje proizvodne programe in delovna me
sta. S švicarskim podjetjem se že do
govarjajo za proizvodnjo nogavic, z ita
lijanskim pa za izdelovanje srajčevine. 
Razmišljajo tudi o odpiranju lastnih 
podjetij v republikah bivše Jugoslavi
je. Načrtujejo, da bodo do leta 2004 
prodajo povečali za več kot četrtino, 
na štiri milijarde tolarjev. 

JANJA INTIHAR 

Poštena delitev med regijami 
Savinjska regija bi v naslednjih šestih letih lahko zbrala za razvoj 64 

milijard tolarjev 
Večina županov iz stati

stične Savinjske regije, ki 
kot prva v Sloveniji že ima 
svoj temeljni regionalni 
razvojni dokument, meni, 
da je za izvajanje tovrstnih 
dokumentov treba najprej 
zagotoviti stabilne vire fi
nanciranja. Zato mora biti 
državni proračun Sloveni
je za obdobje 2002-2003 us
klajen z zakonom o spod
bujanju skladnega regio
nalnega razvoja ter zago
tavljati regijam pripadajo
či delež finančnih sredstev. 

Brez državne podpore, me
nijo župani, bi bili regional
ni razvojni programi, ki jih 
morajo sprejeti še v preosta
lih enajstih regijah, le spisek 
želja, razvojne usmeritve pa 
samo navidezna, lažna podo
ba slovenskega regionalizma. 
Direktor Regionalne razvoj
ne agencije Celje Boris 
Klančnik je prepričan, da bi 
državni proračun bilo treba 
strukturirati tako, da bi omo
gočal boljšo preglednost nad 
porabo davkoplačevalskega 
denarja in ki bi regijam red

no zagotavljal določeno let
no kvoto finančnih virov. 
Brez tega razvoja ne bi bilo 
mogoče načrtovati. 

Klančnik je še poudaril, da 
zakon o skladnem regional
nem razvoju, ki je bil spre
jet pred dvema letoma, kljub 
nekaterim pomanjkljivostim 
omogoča takojšnje uresniče
vanje regionalnega razvoja v 
statističnih regijah Sloveni
je. Po sprejetju lastnih regio
nalnih razvojnih programov 
bo namreč slovenski regio
nalni razvoj potekal v skla
du z zahtevami in smernica
mi Evropske unije. Pri tem 
je direktor centra za medna
rodno konkurenčnost Milan 
Zager opozoril, da Sloveni
ja ni dosledna pri porabi 
evropskega denarja in pove
dal, da bi Savinjska regija v 
naslednjih šestih letih od dr
žave in Evropske unije ter z 
lastnimi prispevki lahko 
zbrala 64 milijard tolarjev. 

Župani celjske regije ugo
tavljajo, da se bo z dosled

nim in tudi poštenim izva
janjem zakona država delo
ma razbremenila odgovorno
sti za razvoj posameznih re
gij. Višino sredstev bi mo
rali določiti na osnovi stro
kovnih kriterijev, s čimer bi 
preprečili, da tisti, ki ima 
na nacionalni ravni močnejši 
lobi, dobijo več proračun
skega denarja kot ostali. Po
slanci iz statistične Savinj
ske regije bodo zato na slo
venski parlament naslovili 
zahtevo, da se financiranje 
regionalnega razvojnega pro
grama Savinjske regije vklju
či v državni proračun za le
to 2002-2003. V sodelova
nju s poslanci ostalih regij 
pa bodo poskušali tudi do
seči, da se model regiona
lizma začne izvajati prav v 
Savinjski regiji, ki že ima sta
tus pilotne regije. Savinjska 
regija bi lahko bila vzorčni 
model za vse ostale, kjer bo
do razvojne dokumente še
le začeli sprejemati. 

JI 

Elkroj z novo prodajalno 
v torek so v podjetju Elkroj, proizvodnji modne konfekci

je s Prihove, odprli novo trgovino v središču Maribora. To je 
v sklopu njihovih lastnih prodajaln osma trgovina, in sicer 
imajo trgovine v Nazarjah, Celju, Velenju, Krškem, Zrečah, 
Ljubljani in Kranju, načrtujejo pa še prevzem franšizne pro
dajalne v Novem mestu. V tem mesecu so v Elkrojevih trgovi
nah že začeli s prodajo lastne jesenske konfekcije. 

US Era poslej tudi v Šentjurju 
Era iz Velenja, ki je v zadnjih dveh letih z nakupi manjših in srednjih podjetij 

m 

BAROMETER 
Gradiš 
prodaja 

nepremičnine 
v celjskem podjetju Gra

diš so se odločili za prodajo 
poslovno nepotrebnega pre
moženja, saj želijo na takšen 
način zbrati sredstva za po
plačilo upnikov. Za razpis z 
zbiranjem ponudb za stano
vanjske bloke v Celju in Ve
lenju, poslovne in skladišč
ne prostore, garaže in stavb
na zemljišča, je zanimanje 
precejšnje. V Gradisu pravi
jo, da imajo nepotrebnega pre
moženja še za 1,4 milijarde 
tolarjev, vendar vsega ne bo
do prodali zaradi poplačila ob
veznosti. 

Krekova 
uspešna ob 

polletju 
Krekova banka Maribor, ki 

ima podružnico tudi v Celju, 
je v letošnjem prvem pollet
ju povečala bilančno vsoto na 
70,3 milijarde tolarjev in us
tvarila 272 milijonov tolarjev 
dobička. Vodstvo banke je s 
takšnimi rezultati zadovolj
no, saj so boljši od načrtova
nih. Vloge nebančnega sek
torja so v šestih mesecih po
večali na 56,4 milijarde tolar
jev. Najbolj se je povečalo var
čevanje prebivalstva, saj so 
se njihove tolarske vloge le
tos povečale za 14 odstotkov, 
vloge v tujih valutah pa za 
10 odstotkov. Pretežni del 
sredstev so naložili v posoji
la, ki predstavljajo 73 odstot
kov vseh naložb. Obseg pla
čilnega prometa s tujino je v 
prvem poletju znašal 23,8 mi
lijarde tolarjev, ob koncu le
ta pa naj bi dosegli načrto
vanih 52 milijard tolarjev. 

Novi delničarji 
Skupne 

Po uspešni dokapitalizaciji 
znaša vrednost osnovnega ka
pitala Skupne pokojninske 
družbe 965 milijonov tolarjev, 
družba ima tudi enajst no
vih delničarjev, med kateri
mi so tudi Era Velenje, Gore
nje, Pivovarna Laško, Premo
govnik Velenje, Rogaška Cry-
stal in Unior Zreče. V pokoj
ninski načrt Skupne se je do 
konca avgusta vključilo 7.500 
zavarovancev, ki so vplačah 
skupaj že več kot 600 milijo
nov tolarjev premije, v po
stopku vključevanja pa je še 
dodatnih 4.500 zavarovan
cev. Uprava družbe zato 
ocenjuje, da bodo zakonsko 
določeni prag 15.000 zava
rovancev presegli pred izte
kom predpisanega enoletne
ga roka. 

Nov poslovni 
objekt 

Podjetje Ostri iz Vojnika je 
uradno odprlo svoj nov po
slovni objekt, v katerem je po
leg delavnic še trgovina. Os
tri, ki ga je pred petnajstimi 
leti kot obrtno delavnico us-
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Lastniki 
zamenjali 
direlctorja 
Pred dnevi je prišlo do 

nepričakovanih spre
memb v vodstvu podjetja 
Minerva iz Griž, ki se uk
varja s predelavo plastike 
in kovin. Večinski lastnik, 
Kovinoplastika Piskar 
MP iz Mengša, se je na
mreč odločil, da bo nekaj 
mesecev prej kot je sprva 
napovedal, zamenjal dol
goletnega direktorja He-

I nrika Krušnika. 
Novi direktor Minerve, 

kjer io lani nekaj manj kot 
, sto ljudi ustvarilo blizu 1,4 

miliiaide tolarjev prihod
kov od prodaje, od tega do
bro petino na tujih trgih, je 
Ernest Ribič iz Ljubljane. 
Zakaj je prišlo do tako ne
nadne kadrovske zamenja
ve, nam v začetku tedna nih
če ni mogel pojasniti. No
vi direktor, ki šele spozna
va podjetje, je bil za javnost 
nedosegljiv, Marjan Pi
skar, lastnik mengeškega 
podjetja, pa je na dopustu. 

Kovinoplastika Piskar 
MP deluje že več kot tride
set let in je del koncema Ma-
pis, v katerem je Marjan Pi
skar združil še trgovsko 
podjetje Mapis v Domžalah 
in proizvodno podjetje v Or
možu. Leta 1998 jekoncern, 
ki ima široko razvejano tr
govsko mrežo v sosednjih 
državah ter nekdanjih re
publikah bivše Jugoslavije, 
kupil kapitalski delež tudi 
v Minervi. 

JI 

Tim - zgodbai 
o uspehu ; 

Z nakupi podjetij želijo postati največji v svoji branži v; 
jugovzhodni Evropi - Spet zamenjave v vodstvu t 

Dvainštiridesetletni Jan 
Žižek je od minulega ted
na novi glavni direktor To
varne izolacijskega mate
riala iz Laškega. Korošec po 
kraju rojstva, ki je dokto
riral iz ekonomije na Uni-
versity Huston, je poslov
ni javnosti med drugim 
znan kot nekdanji pod
predsednik uprave porto
roške Droge in kot docent 
na Visoki šoli za podjetniš
tvo v Portorožu. V Timu ni 
novinec, saj je bil pred ime
novanjem svetovalec dose
danjega glavnega direktor
ja Gregorja Tratnika. 

Dr. Jan Žižek je v zadnjih 
dveh letih že tretji glavni di
rektor Tima. Naj spomnimo, 
da je dolgoletni direktor Jo
žef Pušnik konec leta 1999, 
potem ko so aktivno vlogo v 
podjetju prevzeli večinski last
niki, odstopil, na njegovo me
sto pa je prišel Gregor Trat
nik, ki je bil pred tem v Ti
mu že član nadzornega sveta. 
Tratnik je v času svojega vo
denja podjetje »postavil na 
glavo«, saj ga je v relativno 
kratkem času na novo orga
niziral, nekoč samostojno 
podjetje pa je z nakupi sorod
nih tovarn doma in v sosed" 

njih državah začelo preraščati 
v mednarodni holding. 

Gregor Tratnik bo še na
prej povezan s Timom, saj 
so ga lastniki podjetja na 
nedavni skupščini imeno
vali za člana nadzornega 
sveta. Zamenjal je Andreja 
Ručigaja, direktorja DZU 
Arkada, ki je večinska last
nica laške tovarne. 

Spremembe niso minile 
brez pretresov. Zaradi ka
drovske in organizacijske pre
nove se je število zaposlenih 
skoraj prepolovilo. Tratnik 
je namreč iz Timovega pro
grama izločil vse dejavnosti, 
ki niso prinašale dodane vred
nosti. Od štirih proizvodnih 
programov so ostali le trije, 
večino servisnih služb pa je 
oddal drugim izvajalcem. Ker 
na novo postavljena strategija 
podjetja temelji na sledenju 
pravil ekonomije obsega, ki 
pravi, da v velikosti in trgih, 
ki jih podjetje obvladuje, le
ži skrivnost uspeha, se je Tim 
začel širiti. Najprej so kupi-
U ljubljansko Izolirko, in si 
doma pridobili 70-odstotni 
tržni delež v segmentu bitu
menskega izolacijskega ma

teriala, nato so prevzeli še hr
vaško podjetje Okipor, ki iz
deluje plošče in embalažo iz 
stiropora, od začetka tega leta 
je njihovo tudi invalidsko 
podjetje Svetloba iz Celja. S 
tem pa načrti lastnikov še zda
leč niso izpolnjeni. Tarče Ti
ma so namreč še tovarne na 
območju nekdanje Jugosla
vije in, kot je neuradno sli
šati, celo v Grčiji in Turčiji. 

Zaradi učinkovitega uva
janja koncepta ekonomske 
dodane vrednosti (EVA), ki 
se uporablja za merjenje po
slovne uspešnosti, ter urav
noteženega sistema kazal
nikov, je ugledna medna
rodna poslovna šola Insead, 
ki ima sedež v Franciji, uvr
stila Tim med študijske pri
mere, s katerimi se študen
ti seznanjajo kot z zgledi 
uspešnih prenosov teorije 
v prakso. 

Tim je v dveh letih močno 
povečal prodajo doma in v 
tujini. Že lani je skupina us
tvarila blizu 8 milijard tolar
jev prihodkov od prodaje, za 
letos pa napovedujejo naj
manj 10-odstotno rast. 

JANJA INTIHAR 

Nova iiladilnica za sadje 
Naložba vredna 498 milijonov, zmogljivosti za 2250 ton 

Podjetje Sadjarstvo Miro-
san iz Kasaz pri Petrovčah 
je konec minulega tedna 
uradno odprlo novo hladil
nico, v kateri bo mogoče 
hraniti do 2250 ton jabolk. 
Naložba, ki se je pričela no
vembra lani in je vredna 
498 milijonov tolarjev, je po
membna tudi za sadjarje 
drugod po Sloveniji. 

Ob vstopu naše države v 
Evropsko unijo naj bi se na

mreč pridelovalci jabolk zdru
žili in se tako lažje prilagodili 
tržnim spremembam. Nova 
hladilnica je zgrajena po naj
sodobnejši, okolju prijazni 
tehnologiji, ki omogoča skla
diščenje jabolk vse leto. Pre
težni del naložbe je s pomoč
jo posojil in iz lastnih virov 
financiralo Sadjarstvo Miro-
san, dobro petino vrednosti 
hladilnice pa naj bi poravnalo 
kmetijsko ministrstvo. 

Direktorica družbe Mari
ja Bukovec je na otvoritveni 
slovesnosti povedala, da ja
bolka pridelujejo na 116 hek
tarih površin, sadne sadike 
vseh vrst pa na 20 hektarih. V 
normalnih vremenskih razme
rah bi morali pridelati 4.000 
ton jabolk in vzgojiti 250.000 
sadnih sadik. Poleg lastne proi
zvodnje so v zadnjih letih od 
kmetov in zadrug odkupili 
okrog tisoč ton jabolk. Žal bo 
letos pridelek zaradi pozebe, 
toče in suše zmanjšan za tret
jino. Pričakujejo, da bodo 

obrali med 1500 in 2000 ton 
jabolk. Predsednik kmetijsko 

.gozdarske zbornice Peter 
Vrisk je poudaril, da se je v 
zadnjem desetletju obseg in
tenzivnih nasadov v Sloveni
ji povečal s 3700 na 5200 hek
tarov, ter da lahko sadjarstvo 
postane ena izmed slovenskih 
prednosti na skupnem evrop
skem trgu. Z vstopom v Evrop
sko unijo bo po napovedih 
ogrožena večina domačih 
kmetijskih panog, le pri pri
delavi sadja ni pričakovati pad
ca cen. T. TAVČAR 

Novo hladilnico so predali namenu predsednik nadzornega sveta Sad-
iarstva Mirosan Vid Korber, direktorica družbe Marija Bukovec In pred

sednik K6Z Peter Vrisk. 

Korošci v Smreki 
Gornjegrajska Smreka je že nekaj let predmet navz

križnih špekulacij in interesov, ki so podjetju in zapo
slenim vse prej kot koristile. 

S prihodom direktorja Bruna Zagodeta se je poglablja
nje krize sicer zaustavilo, v prvih sedmih mesecih leta pa 
naj bi ustvarili za devet milijonov tolarjev dobička, pred
vsem na račun racionalizacije stroškov in nizkih plač. 

Nadzorni svet družbe je na zadnji seji obravnaval tudi 
informacijo o spremembi lastništva. Lastniški delež Zadru
ge Mozirje naj bi se znižal pod 50 odstotkov. Firmi Johnson 
Controls - Ntu in Eurocity iz Slovenj Gradca sta pripravlje
ni dokapitalizirati Smreko v primeru, da Zadruga vsaj še 
dve leti kapitalsko ostane v gornjegrajski firmi, imeli pa naj 
bi tudi večino v nadzornem svetu. Vsekakor bo imela zad
njo besedo skupščina podjetja, ki bo 18. septembra. Na 
čelu uprave pa naj bi še naprej ostal dosedanji direktor Bru
no Zagode. EDI MAVRIC 

FINANCE 
Vrednostni papirfi deinišiciii družb 
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Kiparji ne 
bodo grobarji! 
Sečnja kostanjevega drevoreda da ali ne; dilema, ki v Celju letos še 

ne bo dobila epiloga - Novo življenje mrtvih dreves 
»s parkom se srečamo že v zgod

nji mladosti, ko nas starši pripe
ljejo na sprehod in na otroško 
igrišče. Ko smo mladi in zaljub
ljeni, v parku iščemo skrite ko
tičke, malo starejši iščejo mir in 
svež zrak ali pa družabna sreča
nja. Zato je park oaza, kamor se 
zatekamo po nove moči in vzpod
bude. Vedno bolj se zavedamo, 
da je park duša našega mesta, zgo
dovinski člen mestnega jedra, da 
o njegovi ekološki vlogi niti ne 
govorimo...« sta lani zapisali 
mag. Alenka Kolšek in Tatjana 
Kač, avtorici razstave o celjskem 
Mestnem parku v avli Osrednje 
knjižnice Celje. 

Park je zagotovo tisto nekaj v 
knežjem mestu, kar nase veže meš
čane; od najmlajših, ki trgajo hla
če na otroških igralih, preko gene
racije zrelih let, ki parku vztrajno 
išče novo vlogo in pomen, do sta
rejših, ki na zeleno oazo v mestu 
gledajo z nostalgijo in natančno ve
do, da ima svojo dušo. Del te duše 
je zagotovo tudi desetletja nazaj mo
gočen, zdaj pa, žal, vse bolj vase 
zgrbljen kostanjev drevored. Ob 
prometni Partizanski cesti ščiti ze
lene parkovne površine pred hru
pom, sprehajalcem v parku pa v vse 
bolj vročih poletjih daje senco. Vse 
bolj na gosto posejane vrzeli med 
drevesi pa tudi tistim, ki ne dvig
nejo glave proti nebu, dajejo vede
ti, da je s kostanji nekaj narobe. 

Še leta 1982 so rasli v parku 103 
kostanji, danes lahko naštejemo le 
še 52 živih in eno mrtvo drevo, go
sto obraščeno z bršljanom. Kosta
nji se dvigajo do 25 metrov visoko 

pod nebo, premer njihovih krošenj 
dosega okoli 15 metrov. Kostanji, 
zasajeni konec petdesetih let devet
najstega stoletja, se počasi pribli
žujejo svoji kritični starosti. Iz stro
kovne literature je razvidno, da je 
življenjska doba kostanja med 150 
in 200 leti, a bolezni, ki so v zad
njem času napadle drevesa, so na
redile svoje. Poldrugo desetletje bije 
kostanj boj z glivicami, zadnjih pet 
let pa še z moljem, ki se je od Ohri
da razširil praktično po vsej Evro
pi, do Francije in Nizozemske. Dre
vesa so vse bolj onemogla; svoje 
zagotovo prav nič zdravilne učin
ke so kot piko na i v žalostni dreve
sni zgodbi dodale še poplave, ki so 
iz narasle Savinje v park odložile 
marsikaj... Ne za kostanje ne za os
talo drevnino v parku pa zagotovo 
niso blagodejni tudi ostali vplivi ur
banega mestnega okolja. 

Seicati ali 
zdraviti? 

Dilema ali kostanjev drevored -
kolikor ga je v Mestnem parku še 
ostalo - posekati ali zdraviti, se je v 
Celju potihoma že večkrat načenja
la, glasno pa odprla lani, ko je tudi 
uveljavljena projektantka krajinarka 
mag. Jaglenka M. Leban po oprav
ljenih analizah opozorila, da so ko
stanjev drevored oziroma vsaj naj
bolj prizadeta drevesa v njem celo 
nevarna. Da se zaradi trhle notra
njosti lahko v vsakem trenutku sa
ma od sebe zrušijo... 

Pred mestnimi oblastmi je zato 
odločitev, kaj storiti z drevoredom. 
Sekati ali zdraviti? Odločitev, ki je 

zagotovo ne gre sprejeti čez noč, a 
v Celju je tudi do letošnje zime še 
ne bodo. »Zaenkrat,« pravi direk
tor Komunalne direkcije Mestne ob
čine Celje Silvo Plesnik, »bomo 
še pred zimo posekali kakšnih pet 
ali šest najbolj prizadetih dreves. 
Tistih, ki jim zares ni več pomoči 
in so nevarna za okolico.« 

S tem se - kot je razvidno iz pole
mike, ki se je preko poletja razvila 
o morebitni sečnji kostanjevega 
drevoreda v Celju - strinja tudi vodja 
nacionalnega raziskovalnega pro
jekta proučevanja dreves v urbanem 
okolju doc. dr. Primož Oven iz Od
delka za lesarstvo Biotehniške fa
kultete Univerze v Ljubljani. Meni 
namreč, da je v drevoredu v Mest
nem parku v Celju zaradi varnost
nih razlogov treba takoj posekati 
in nadomestiti šest divjih kostanjev; 
eno mrtvo in pet umirajočih dre
ves. Ob predpostavki, da bo preo
stalih 47 dreves v bodoče deležnih 
boljše, redne in strokovne nege, pa 
večini napoveduje, da bo brez več
jih varnostnih problemov prežive
la vse, ki v Celju razpravljajo o nji
hovi usodi. 

Kiparji ne bodo 
grobarji! 

Ko se je v Celju tehtalo in raz
mišljalo, ali naj vendarle prižgejo 
zeleno luč za sečnjo kostanjevega 
drevoreda in v park pripeljejo no
vo ureditev, novo ozelenitev, se je 
porodila tudi ideja o koristni »pre
delavi« posekanih dreves. 

Dokončne odločitve o drevore
du niso sprejeli, zato pa so razviU 

Ob redni in strokovni negi dreves bi lahko 47 divjih kostanjev v Mestnem parku živelo 
še dolga desetletja; vrzeli v drevoredu so zadnja leta posledica obolelosti kostanjev z 

glivicami in moljem. 

začetno idejo o likovni delavnici v 
Mestnem parku. Z vabljenim nate
čajem uveljavljenim slovenskim li
kovnikom in študentom Akademije 
za likovno umetnost v Ljubljani so 
iskali ideje, kako mrtvim drevesom 
spet vdihniti življenje. Da ne bi bi
la zgolj posekana, razžagana in od
peljana (v peč ali na deponijo od
padkov) , ampak bi v parku lahko 
znova zaživela in še desetletja, to
krat na drugačen način, spremlja
la meščane. 

Odzvalo seje 11 ustvarjalcev, med 
njimi trije akademiki, posebna stro
kovna komisija pod vodstvom di
rektorice Zavoda za kulturne pri
reditve in poznavalke likovne umet
nosti Alenke Domjan pa je izbra
la dela šestih študentov. »V izboru 
prejetih idejnih projektov je naša 
presoja slonela na skulpturalni viaš-
čenosti s prostorom in njihovi ko
munikativnosti v odnosu z gledal
cem, tokrat z obiskovalcem parka. 
Zanimala nas je torej njihova inte
raktivna funkcija, ki nudi opazo
valcu več kot samo estetski pogled; 
torej umetniški nagovor, ki vodi gle
dalca v svoje jedro življenja,« po
jasnjuje Domjanova in dodaja, da 
je bilo vodilo pri delu strokovne 
komisije med idejnimi projekti poi
skati tiste, ki se bodo najustreznej
še povzdignili iz mrtve narave - za
radi tega, ker je kostanjem življe
nje poteklo - v ponovno živo umet
nost v prostoru, kjer se življenje 
dejansko nadaljuje. »Idejne zasno
ve mladih ustvarjalcev tako krea
tivno posegajo v celovit funkcio
nalni spekter prostora, v aktivno 
mentalno in fizično dejavnost gle
dalca, obiskovalca parka. So zamen
ljivi nagovori nekdanjih razkošnih 
>kostanjevih teles<, ki z ustvarjalnim 
posegom in kiparsko prakso vsto
pajo v območje estetike in kot igra

la, miselni prostori ah kot izzivi 
novih oblikovalskih modelov v sta-j 
rem prostoru prevzemajo no vej 
funkcije.« 

Podžupan Mestne občine Celje 
Marko Zidanšek, ki je vodil vab-' 
Ijeni natečaj za likovno delavnico, ^ 
pravi, da bo le-ta v Celju zadnji te
den v septembru. »Kostanjev ne bo
mo posekali zaradi likovne delav
nice. Jasno je, da so se resna raz
mišljanja o potrebni sečnji dreves 
začela lani, ideja za likovno delav
nico pa je občutno mlajša. Pet ali 
šest kostanjev, ki so resnično ne
varni za okolico, bomo v vsakem 
primeru posekali pred zimo. Likov
na delavnica zanesljivo ni razlog 
za sečnjo - lesno maso posekanih 
kostanjev bomo v primeru, da bo 
uporabna, predali mladim ustvar
jalcem, sicer pa bomo poskrbeli za 
nakup ustreznega lesa,« pojasnju
je in dodaja, da se je v času razmiš
ljanj o potrebni sečnji drevoreda 
ideja o »predelavi« mrtvih kosta
njev v »žive« skulpture, ki bodo os
tale v parku, zdela posrečena in na 
nek način tudi izraz spoštovanja do 
dreves, ki so skoraj poldrugo sto
letje v dobrem in slabem sprem
ljala Celjane. 

Nenazadnje: »S parkom se sre
čamo že v zgodnji mladosti, ko nas 
starši pripeljejo na sprehod in na 
otroško igrišče. Ko smo mladi in 
zaljubljeni, v parku iščemo skrite 
kotičke, malo starejši iščejo mir 
in svež zrak ali pa družabna sreča
nja. Zato je park oaza, kamor se 
zatekamo po nove moči in vzpod
bude. Vedno bolj se zavedamo, da 
je park duša našega mesta, zgodo
vinski člen mestnega jedra, da o 
njegovi ekološki vlogi niti ne go
vorimo...« 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: GREGOR KATIC 

Naj posadijo nov drevored! 
Stoletni kostanjev dre

vored v celjskem parku 
hira. Sprehajalce v par
ku smo povprašali, ali 
vedo, da so drevesa bol
na in ali je prav, da jih 
bodo posekali. 

Irena Stegnar iz Celja: 
»Drevesa so že stara, zato 
menim, da je prav, da jih 

Irena Stegnar 

podrejo in nasadijo nova. 
Za nekaj časa bo to izgu
ba za celjski park. Všeč 
bi mi bilo, če bi nasadili 
platane, ker imajo boga
te krošnje. Zelo rada 
imam naravo, zato rada 
zahajam v park.« 

Dragotin Koren iz Ce
lja: »Prvič slišim, da bo
do drevesa podrii. To se 
mi nikakor ne zdi prav. 

Dragotin Koren: 

saj bodo s tem uničili 
park. Če pa jih bodo kma
lu nadomestili, izguba ne 
bo tako velika.« 

David Krajnc iz Celja: 
»Drevesa so stara več kot 
sto let in res so že dlje 
časa bolna. Suša je letos 
škodovala tudi drevesom, 
na primer brezam ob Sa
vinji, čez deset let bodo 
verjetno tako in tako že 
vsa drevesa bolna. Ko bo
do kostanje podrU, naj po
sadijo nove. Mislim, da 

David Krajnc 

večje izgube za park ne 
bo.« 

Zdravko Rajgl iz Ce
lja: »Ko so ugotovili, kaj 

Zdravko Rajgl 

je z drevesi narobe, so jih 
delno ozdravili, toda ta 
bolezen naj bi prišla tu
di na javorje. Mislim, da 
se kostanji, odkar jih 
zdravijo, sami obnavlja
jo. Če jih bodo podrh, naj 
jih zamenjajo z novimi, 
saj drevored mora biti.« 

Valerija Novak iz Žal
ca: »V celjski park sicer 
ne zahajam pogosto, za
to nisem vedela, da bodo 

Valerija Novak 

porušili kostanjev drevo
red. Če so drevesa bolna, 
je prav, da jih podrejo.« 

NATAŠA PEUNIK 
Foto: SABINA 

KRANJEC 
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Vsak 
dan v 
lisicah 

ipranc Kink iz Celja že lep čas bojuje 
bitko z upravniki mestnih parkirišč 
Kinkovi živijo v občinski 

jtavbi v Zagati, v središču 
jlelja. Nesoglasja z občinski-
hi službami glede parkira-
[ja v neposredni bližini bi-
fališča so se pričela že pred 
liakšnim letom, zaostrila pa 
jo se v začetku letošnjega 
februarja, ko so delavci pod
jetja Kostra začeli vsakod-
levno vklepati Kinkov av
li v lisice. Sledili so nalogi 
a plačilo kazni, ki se jih je 
o danes nakopičilo že več 
;ot petdeset. 
Kink je namreč prepričan, 

la ima kot svoboden držav-
an pravico dostopa do stal-
ega bivaUšča in da modra 
ona nikakor ne more biti nad 
emeljnimi človeškimi pra-
icami. Na Javnem gospodar-
kem zavodu za urejanje jav-
ih parkirišč in gospodarje-
je z javnimi objekti Celje 
ravijo, da pri vsem tem ne 
re za nikalašno kršenje člo-
ekovih pravic, ampak za 
ztrajanje pri pravilih, ki so 
ih postavili svetniki in ki naj 
li se jih držali vsi. 
Ogorčeni Kink, ki vztraja 

iri svojem, je pojasnil, da so 
iiu sicer predlagali, da avto-
iiobil parkira v Aškerčevi uli-
:i, vendar s tem ne soglaša. 
Povrhu vsega bi moral tam 
ilačati še parkirnino,« se hu-
luje. »Tudi na Muzejskem tr
iu ne morem parkirati, ker 
o parkirišča polno zasede
na, poleg tega pa so me tam-
fajšnji stanovalci nekoč že 

hoteli pretepsti. Kdo pa rad 
vidi, da mu tujec parkira pod 
oknom? Tam bi mi lahko poš
kodovali avto ali pa me na
vsezadnje celo pretepli, za
to sem avto pustil kar na Pre
šernovi ulici, pred hišo.« In 
težave so se pričele. »Tri dni 
zapored sem imel na kole
sih lisice, vendar so kmalu 
uvideli, da to ne bo pomaga
lo, saj avtomobila vendarle 
ne potrebujem tako pogosto,« 
pripoveduje Kink, ki je pre
pričan, da bi morali biti par
kirni prostori ob stanovalskih 
stavbah dejansko namenjeni 
stanovalcem, ne glede na to, 
da so v središču mesta. 

Pravica za vse 
»Ne vem, zakaj iz tega de

lajo probleme,« se sprašuje 
Franc. »Parkirišča so namreč, 
tako kot naša hiša, občinska. 
Tako pa lahko tam parkira 
vsakdo, le stanovalci ne. To 
je povsem postavljeno na gla
vo. Če že plačujem davek za 
hišo, bi plačal še za tistih ne
kaj kvadratnih metrov parkir
nega prostora. Če bi jih pro
dali, bi jih bil pripravljen tudi 
odkupiti. Želim le, da bi za 
vse veljala enaka pravica. 
Enako za župana in ostale bi
rokrate. Ali bomo imeli vsi 
prost dostop do stanovanja, 
ali pa nihče. Brez avtomol?!-
la pa ne gre. Star sem 69 let 
in sem srčni bolnik, zato ne 
morem hoditi čez celo me
sto domov.« 

Najbolj ga jezi, pravi, ig-
noranca pristojnih, saj mu 
nihče ne odgovarja na dopi
se oziroma pritožbe. »Poši
ljajo mi opomine in pišejo, 
da se lahko pritožim v osmih 
dneh, vendar na pritožbe ni 
nobene reakcije. Kot da za
nje sploh ne obstajam. Po dru
gi strani pa me nenehno nad
legujejo s kaznimi in Usica-
mi. Najbolj me čudi arogan-
ca. Ko so uvedli modro co
no, stanovalce niso o niče
mer obvestili. Od takrat po
skušam vse mogoče in ne vem 
več, na koga bi se sploh še 
obrnil. Žal pri nas nimamo 
občinskega varuha človeko
vih pravic, prav tako ni več 
pravne svetovalnice na sodiš
ču.« 

Kink pravi, da kazni ne bo 
plačal. Namesto tega je v av
to nastavil svoj listek... In za
pisal: »Zdaj vas 'mam pa 
dost'! Če se še enkrat dotak
nete mojega avtomobila, 
bom tožil! Če ne poznate 
predpisov, bi pa morali poz
nati vsaj osnove olike. Naj
prej morate rešiti mojo vlogo 
- pritožbo, šele potem smete 
nadaljevati z ukrepi. To so 
osnove evropske kulture, saj 

nismo več na Balkanu ali pa 
v Zulukafriji.« 

Kostra lahko ulisiči pra
vilno parkiran avto, kadar 
voznik ne plača parkirni
ne ali prekorači čas parki
ranja, za katerega je plačal. 
Nepravilno parkiranje ni v 
njihovi pristojnosti. Po ob
činskem odloku je za to za
dolženo občinsko redars-
tvo. Ob 16. uri odstranijo li
sice tistim, ki niso prišli pla
čat, v dogovoru z občinskim 
redarstvom pa lahko last
niku avtomobila napišejo 
mandatno kazen. Slednji 
lahko v osmih dneh vloži 
ugovor, ki ga najprej prej
me Kostra, nato pa tudi ob
činsko redarstvo. Skupaj s 
plačilnimi nalogi ga predajo 
k sodniku za prekrške. 

»Vem, da to ni najbolj vljud
no, vendar drugače ne gre. 
Na aroganco moraš odgovo
riti z aroganco, poleg tega pa 
sploh ne vem več, kaj naj sto
rim, da bi jih dovolj vzpod
budil, da bi mi odgovorili. 
Tretjič pa mislim, da nisem 
dolžan klečeplaziti pred nji
mi. Zakaj le?« 

Pravila so 
sprejeli 
svetniki 

Robert Hostnik, ki je za
dolžen za organizacijo in nad
zor nad gospodarskimi javni
mi službami pri ZPO, je po
jasnil, da imajo stanovalci v 
središču mesta letno parkir
no kartico za parkirišča v drugi 
coni, ki zajema Aškerčevo I 
in II, Spodnji grad, Glazijo in 
parkirne prostore pri Šolskem 
centru Celje. »Zanjo so mo
rali odšteti štiri tisočake,« je 
dejal Hostnik in dodal, da je 
bilo to sprejeto s sklepi mest
nega sveta, ki jih morajo kot 
upravljavci ter izvajalci služ
be parkiranja upoštevati. 

O »zadevi Kink« naj bi od 
Kostre izvedel šele nedavno. 
»Gospod Kink parkira v mo
dri coni že vse leto na tak na
čin. Kazi nam sistem parki
ranja, ne upošteva pravil, ne 
plačuje nalogov, ki jih dobi 
od občinskega redarstva.« 

Občinsko redarstvo zade
ve še ni predalo sodniku za 
prekrške, saj gredo postop
ki dokaj počasi. »Z lisičenjem 
ne bomo prenehaU,« je zatr
dil Hostnik in dodal, da bi 
moral Kink, če ima težave z 
zdravjem, pridobiti status in
valida. Tako bi lahko zastonj 
parkiral na prostoru za inva
lide v katerikoli coni. 

Razkošje 
bivanja v 

mestu 
Kinka naj bi Kostra, pogod

beni podizvajalec ZPO, po 
Hostnikovih besedah uradno 
pozvala k dvigu kartice, ven
dar naj bi to odklonil. »Nje
govih zahtev ne moremo ure
sničiti, saj morajo pravila ve
ljati za vse enako,« je pove
dal Hostnik. »Ne moremo 
imeti dvojnih meril. Sporne 
zadeve je doslej reševala Ko
stra, ki je gospodu Kinku tu
di pošiljala ugovore. Kdor 
parkira v modri coni, mora 
za to plačati. Če gospod sta
nuje v mestu, ima že tako do
ločene privilegije, če lahko 
temu tako rečemo. Ne more 
pa imeti vsega. V mestu je pač 
vse najdražje. Pravico, da par
kira neposredno pred biva
liščem, ima le tisti, ki ima v 
posesti tudi celotno zemljiš
če. Stanovanjska hiša, v ka
teri živijo Kinkovi, pa je ob
činska. Če želi parkirati za

stonj, imajo v Celju še ved
no na razpolago nekaj brez
plačnih parkirnih mest. 

Vsekakor bi mu priporo
čil, naj parkira kje drugje, 
saj se bodo kazni nadalje
vale. Obrnili se bomo tudi 
na sodnika za prekrške, saj 
nam Kink na nek način kvari 
sistem parkiranja. Ko pri
de denimo sem kakšen tu
jec in zagleda nekakšne 
transparente na avtomobi
lu, to, oprostite, ne more
mo dopustiti. Pozvan je bil, 
naj pride po kartico, več pa 
ne moremo narediti. Torej 
ga čaka najmanj sodnik za 
prekrške...« 

Najmanj. Kazni se namreč 
še vedno kopičijo. Hostnik 
pravi, da izsiljevanju ne bo 
popustil. »To je tako, kot bi 
prišel nekdo parkirat na vaš 
domač parkirni prostor. To 
preprosto ne gre. Če obstaja 
nek sistem, po katerem se mo
ramo vsi ravnati, naj se tega 
drži tudi on.« 

Kakorkoli se bodo v pri
hodnje odvijali dogodki, spor 
ne bo tako lahko rešiti, če
prav so zakoni na strani ob
činskih služb. Prerekanja 
okoli parkirnega mesta se tako 
zdijo bolj podobni bitki z 
mlini na veter. Rosinant bo 
najverjetneje moral menjati 
hlev, Don Kihot pa plačati za 
dosedanjo »nastanitev«. 

BOJANA JANČIČ 
Foto: GREGOR KATIC 

»Na aroganco sem odgovoril z aroganco,« je pojasnil Franc Kink dopis v svojem avtu, namenjen Kostri. Pomagal ne bo kaj dosti... 
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»Jagodic naj 
se opravičilff 

Restavrator Viktor Povše je dokončal sporno fresko v 
Marijini cerkvi 

Sredi maja smo poročali o pobudi celjskega svetnika 
Borislava Jagodica, naj se končno sanira freska v Mari
jini cerkvi na Prešernovi ulici v Celju. Pred več kot dve
ma desetletjema jo je poškodovala eksplozija. Večji del 
freske je akademski slikar - restavrator Viktor Povše ob
novil. Z delom je pričel nemudoma po eksploziji in verjel 
ustnim zagotovilom vodstva Zavoda za varstvo narav
ne in kulturne dediščine o višini plačila za opravljeno 
delo. Ko je plačilo prejel, je bil znesek manjši od dogo
vorjenega, zato v znak protesta dela ni dokončal. 

Nedokončano podobo sve
tega Marka je shranil v za
kristijo cerkve svetega Dani
jela. Tam je ležala 22 let. Nih
če od pristojnih od njega ni 
zahteval, da jo dokonča, ker 
so, po Povšetovih besedah, 
vedeli, da mu je bila storje
na krivica. 

Viktor Povše je v pogovo
ru za Radio Celje maja letos 
dejal, da bo delo sedaj, po 

22 letih, vendarle dokončal. 
Ker je dobil moralno zadoš
čenje, ko je javnosti povedal, 
kako naj bi ga v tem primeru 
izigrali. Finančnega zadošče
nja seveda tudi sedaj ni pri
čakovati, je realen. 

Te dni je obljubo o dokon
čanju podobe svetega Marka 
izpolnil. V Marijini cerkvi je 
na desni strani od oltarja re-
stavrirano fresko postavil na

zaj na mesto, kjer je bila pred 
eksplozijo. Piko na i pa bo 
dodal takrat, pravi, ko se mu 
bo Borislav Jagodic prišel jav
no opravičiti v cerkev za ob
tožbe na njegov račun, češ da 
je denar za obnovo omenje
ne freske prejel, dela pa ne 
dokončal. »To me je po člo
veški plati zelo prizadelo, saj 
doslej še nisem nikoli niče
sar, kar so mi plačali, pustil 
nedokončano. Boh me tudi, 
ker je ravno Jagodic, s kate
rim se dobro poznava, vedel 
ves čas za resnico, zakaj ob
nova freske ni bila končana. 
Za delo, ki sem ga opravil od 
pomladi do sedaj, bi moral 
dobiti najmanj pol milijona 
tolarjev. Na Dunaju sem, na 
primer, z veliko težavami še 

dobil zadnje ostanke takšne 
barve, s kakršno sem delal 
pred dobrima dvema deset
letjema pri obnovi freske.« 

Viktor Povše pravi, da je 
prizadet tudi zato, ker so ga 
nekateri znanci in prijatelji 
po Jagodičevi svetniški po-

Viktor Povše ob sporni freski. 
budi, ki je prišla v medije, 
gledali nekoliko postrani. 
Njegovo ime je bilo oblate-
no. Zato zahteva javno opra
vičilo Jagodica, obenem pa 
vabi tudi celjske mestne svet
nike, da si fresko v Marijini 
cerkvi ogledajo in se z avtor

jem o njej pogovorijo. »( 
je bilo nekaj kaznovano, n 
mesto da bi bilo nagrajen 
človeka prizadene«, je z n 
smehom sklenil zgodbo Vi 
tor Povše. 
NATAŠA GERKEŠ LEDNI 

Foto: GAŠPER DOMJA 

Spominske 

veteranom 
Območno združenje ve

teranov vojne za Slovenijo 
Spodnje Savinjske doline je 
ob 10-letnici osamosvojitve 
in v počastitev praznika ob
čine Žalec pripravilo sreča
nje svojih članov v letnem 
gledališču Limberg v Gri-
žah. 

V združenju je nekaj več 
kot 500 članov, na srečanju 
pa so 330. podeliH spomin
ske medalje in obudili spo
min na čas, ko so bili s puš
ko v roki pripravljeni brani
ti svojo domovino. Zbrane je 
pozdravil predsednik Območ
nega združenja veteranov 
vojne za Slovenijo Spodnje 
Savinjske doline Lojze Kam-
puš, osrednji govor pa je imel 
Adi Vidmajer, tedanji povelj
nik teritorialne obrambe v 
Žalcu, ki, kot je znano, ni ho
tel predati orožja JLA. 

T. TAVČAR 

Davida Šarlaha v svet kemije, kjer se je z osvojitvijo srebrne medalje n 
Grand prix Chlmlque že dodobra usidral, uvaja mentorica, profesoric 

Irena Drofenik. 

Srebrna medalja 
za kemika 

Dijak 4. letnika Poklic
ne in tehniške elektro in ke
mijske šole Šolskega cen
tra Celje David Šarlah je le
tošnje šolsko leto začel s 
srebrno medaljo, ki jo je os
vojil na tekmovanju za 
Grand prix Chimique. 

Za udeležbo na tekmova
nju v znanju analizne kemi
je se je potegoval na izbirnem 
tekmovanju v začetku julija 
v Ljubljani, kjer je zmagal. 

Samo tekmovanje za Gran( 
prix Chimique, ki je bilo le 
tos že šesto po vrsti, so me( 
25. avgustom in 1. septem 
brom pripraviU v Nitri na Slo 
vaškem. David Šarlah je ^ 
konkurenci 23 tekmovalcei 
iz Norveške, Nizozemske 
Nemčije, Francije, Madžaf 
ske. Češke, Slovaške, Slove 
nije in Jugoslavije zasedel od 
hčrio 2. mesto in prejel sre
brno medaljo. IS 

V Taboru pouk z zamikom 
Kljub zapletom se je pouk na Podruž

nični osnovni šoli v Taboru normalno za
čel. Na predlog Ministrstva za šolstvo in 
šport je ravnateljica Valerija Pukl za učence 
4. razreda pripravila urnik z zamikom, 
kar pomeni, da pridejo učenci 2-krat te
densko v šolo nekoliko kasneje. Tako lah
ko ima pet oddelkov učencev pouk v šti
rih učilnicah v osnovni šoli v Taboru, učen
ci 5. razreda pa obiskujejo pouk v Osnov
ni šoli Vransko, tako kot je bilo predvide
no na začetku. 

Kot je znano, je Občina Vransko junija ob
vestila Občino Tabor, da zaradi uvajanja 9-

letke v Osnovni šoli Vransko ne morejo več 
nuditi prostora učencem 1. razreda devetlet-
ke iz občine Tabor. Zato so na predlog župa
nje Vide Slakan v občini uredili dve učilnici 
v osnovni šoli Loke, vendar se starši prvošol-
cev s preselitvijo otrok niso strinjali in so zah
tevali, da otroci obiskujejo osnovno šolo Ta
bor. Prav tako se niso strinjali s predlogom 
županje, da učenci petih razredov obiskujejo 
pouk namesto na Vranskem v Taboru. S tre
nutno rešitvijo so starši zadovoljni, kljub te
mu pa so ustanovili gradbeni odbor, ki naj bi 
pospešil gradnjo prizidka k osnovni šoli Ta
bor. NATAŠA LESKOVŠEK 

Nova telovadnica v Petrovčaii 
V Petrovčah so v okviru praznika občine Žalec konec tedna predali namenu novo 

telovadnico. Naložbo v vrednosti 236 milijonov tolarjev je v celoti pokrila občina 
Žalec 

Učenci so pripravili zanimiv kulturni program, predstavili pa so tudi vse športne dejav
nosti v šoli oziroma v Petrovčah. O pridobitvi je spregovorila ravnateljica Irena Kolar (na 
posnetku). Petrovško šolo v tem šolskem letu obiskuje 387 učencev, zaposlenih pa je 39. 
Ne le za potrebe šole, pač pa tudi kraja, so si že dalj časa prizadevali za novo telovadnico. 
Žalski občinski svet je njihovim željam prisluhnil in zagotovil potreben denar iz občinske
ga proračuna. Državni sekretar za šport Drago Balant je pojasnil, da je bilo tako zaradi 
spleta okoliščin in obljubil, da bo ministrstvo sodelovalo pri naslednjih naložbah. Novo 
telovadnico je z metom na koš (uspel je že v drugo) odprl žalski župan Lojze Posedel. 

T TAVČAR 

MODRI 
TELEFON 

Do prihodnjega četrtka bo vaše 
klice na Modrem telefonu spreje
mala novinarka Urška Selišnik. Na 
telefonsko številko 031/569-581 
jo lahko pokličete vsak dan med 
10. in 17. uro. Vprašanja, naslov
ljena na Modri telefon, pa lahko 
od ponedeljka do petka (do 17. ure) 
zastavite tudi. če pokličete na te

lefonsko številko 42-2&400. ^ 

Št . 3 7 - 1 3 . sep tember 2 0 0 1 
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Spletajo mrežo dobrega 
v soboto je bila v Narod

nem domu v Celju slove
snost ob praznovanju 15-
obletnice Klica upanja, ki 
ga vse od ustanovitve vodi 
psiliiatrinja dr. Cvijeta Pah-
Ijina. 

Iz celjskega Klica v dušev-
pi stiski, ki se je pozneje prei-
nieiioval v Klic upanja, so na
stali številni klici za pomoč 
^̂  duševni stiski; brezplačna 
5ta le Samarijan in Sopotnik, 
ki združuje mrežo tovrstnih 

telefonov po Sloveniji, med 
katerimi je tudi celjski Klic 
upanja. »Tedanji Klic v du
ševni stiski smo ustanovili, 
ker smo iskali poti, kako po
magati drugim. S prostovolj
nim delom spletamo mrežo 
dobrega, mrežo ljudi, ki se 
trudijo, da bi izboljšali svet 
v svojem okolju in predvsem 
sebe same,« je povedala dr. 
Pahljina, ki je orisala zgodo
vino klica v duševni stiski v 
Sloveniji. 

Posebne zahvale in priz
nanja za podporo Klicu upa
nja so med drugim prejeli 
predstavniki telefonov Za
te, Samarijan in Čriček, dr. 
Janez Tasič iz Zdravstve
nega doma Celje, Telekom, 
Krekova banka. Zavod za 
zdravstveno varstvo Celje, 
Darja Boben Bardutzky in 
Jožica Barborič iz Psihia
trične bolnišnice Vojnik ter 
Milena Brečko Poklic iz 
medijske hiše NT&RC. Kot 

je poudarila podžupanja 
Mestne občine Celje Janja 
Romih, je tovrstna dejav
nost za Celje zelo pomem
bna, zato bo društvo Klic 
upanja predlagala za občin
sko nagrado. Slovesnosti je 
sledila okrogla miza z na
slovom Od sovraštva do lju
bezni, prireditev pa se je 
zaključila s predstavo Ple
snega studia IGEN, Tri se
stre. 

ALMA M. SEDLAR 

Igre s 
cuefjem 

v parku dvorca Novo Ce
lje bodo v soboto pripra
vili Grajski vrtnarski se
jem, ki se bo začel ob 11. 
uri, zaključil pa v nedelj
skem popoldnevu z izbo
rom najlepših šopkov. 

Na sejmu obljubljajo pe
stro ponudbo rastlin in vrt
nih dodatkov ter več drugih 
srečanj. V soboto bodo pri
pravili predavanji Pomen 
zgodovinskih vrtov in par
kov ter Utrinki z vrtov po 
svetu, predstavili ekološke 
pridelovalce ter prideloval
ce vrtnin, poskušali nova ja
bolka in predstavili knjigo 
Zelišča z domačega vrta. V 
nedeljo bosta predavanji Vrt 
ali botanični vrt, park ali ar-
boretum? ter Neobičajne 
trajnice v naših vrtovih, pri
pravili bodo delavnico Igraj
mo se s cvetjem in pokuši-
no sladkega krompirja ter 
predstavili knjigo Šopki 
Mojce in Staneta Sušnika. 
V spremljevalnem progra
mu bo razstava botaničnih 
ilustracij ter koncert Savinj
skega trobilnega kvinteta iz 
.iboj in Kvarteta kitar ljub
ljanske Akademije za glas
bo. US 

Velika jama na Golteh bo kmalu napolnjena z vodo, ki bo pozimi napajala celotno področje zasneževanja. 

Priprave na belo zimo 
Gradbišče na Golteh, kjer 

podjetje RTC Golte obnavlja 
vse žičniške naprave ter gradi 
nov sistem zasneževanja s 
sedmimi avtomatskimi topo
vi, v teh dneh prehaja v naj
bolj zahtevno fazo. 

Gradbinci podjetja PUV 
Celje so v minulih dneh 
zgradili kot stadion velik 
prostor za zajetje vode, ki 
jo bo sistem ob zasneževa-
nju dovajal na tri osrednja 
mesta. Do njih sedaj gradi
jo razvodne cevovode v 2 do 
3 metre globoke izkope, ki 

potekajo v živi skali. Ob tem 
se že pripravljajo na mon
tažo črpalk in črpanje vode 
v zunanje zajetje s površi
no 10 tisoč kvadratnih me
trov ter globino do 7,5 me
trov. 

Pri RTC Golte so v lanskem 
in letošnjem letu obnovili te
melje nihalke, obnovili zaš
čito jeklenih nosilnih stolpov 
nihalke, zamenjali pogonski 
agregat nihalke, zamenjali 
potniške kabine in jeklene vr
vi, opravili rekonstrukcijo vo
dovoda in zgradili igrišče v 

Žekovcu. V začetku avgusta 
so pridobili obratovalno do
voljenje za nihalko in zago
tovili redno obratovanje na 
vsako uro v poletnem času. 
Vodja projekta obnove in no
vih sistemov je David Sene-
ze, ki s kooperanti uspešno 
realizira načrte. Tako kaže, 
da bo RTC GoUe do letošnje 
zimske sezone nared za smu
čanje, z načrtovano obnovo 
hotela pa bodo v centru dali 
poudarek tudi poletnemu tu
rizmu. 

JOŽE MIKLAVC 

Grb mesta Ivanu Jurharju in Adiju Zoretu 
Na slavnostni seji Mest

ne skupnosti Žalec ob letoš
njem prazniku, ki ga praz
nujejo v spomin na II. slo
venski tabor 6. septembra 
1868 v Žalcu, je o delu in 
načrtih govoril predsednik 
Ms Janez Meglic. 

Zadnje leto so obnovili več 
ulic, del kanalizacije, asfalti

rali cestna odseka, obnovili av
tobusni postajališči, zasadili 
mlada drevesa in namestili 61 
ekoloških otokov za ločeno zbi
ranje odpadkov. Stadion bo z 
novo tribuno in atletskimi na
pravami že letos dobil novi vi
dez. Velikilogodek za mestno 
skupnost pa je bila tudi polo
žitev temelj nega kamna za grad

njo novega varstveno delovne
ga centra Sožitje, ki ga velenj
ski Vegrad še gradi. 

Na slovesnosti so podelih 
letošnja priznanja in grba 
mesta Žalec. Priznanja so pre
jeli Vida Piki, Marjan San-
da, Andrej Sotošek, II. OŠ Ža
lec in Stanovanjski sklad ob
čine Žalec. Grb mesta Žalec 

sta prejela Ivan Jurhar in Adi 
Zore. Posebno priznanje je 
prejelo PGD Žalec ob 120-
letnici delovanja. 

V Kulturnem programu je 
nastopil violinist Franci Riz-
mal ob spremljavi pianistke 
Larise Čanji. 

T. TAVČAR 

DESKANJE 
PO SPLETU 

Iz prve roke 
Ko sem izvedel za tole 

spletno stran, mi je bilo naj
bolj žal, da sem z njeno 
predstavitvijo zamudil čas 
kislih kumaric. The Smo-
king Gun (www.thesmo-
kinggun.com) je namreč 
ena izmed tistih spletnih 
strani, ki bo na hitro zas
vojila vse tiste, ki imate ra
di insajderske informacije 
o dogodkih iz železnega re
pertoarja rumenega tiska. 

Stran, ki bi jo lahko v pro
stem prevodu poimenovali 
Kadeča se pištola, je namreč 
prepolna raznih uradnih do
kumentov o takšnih in dru
gačnih čudaških peripetijah 
iz dveh najbolj obskurnih po
dročij javnega življenja. Z 
javnim življenjem mislim iz
ključno tiste aktivnosti, ki 
vas utegnejo pripeljati na 
strani časopisja. Vem, da ste 
uganiH: v mislih imam kri
minal in šovbiznis. Hja, saj 
ni razlike, boste rekli. In 
morda vam bom moral dati 
celo prav, kajne. 

Za kaj sploh gre? Na tej 
strani se nahaja kup urad
nih dokumentov, ki opisu
jejo razne dogodke, kot so 
recimo obtožnice ali poli
cijski zapisniki in ki so jih 
uredniki uspeli izbrskati ter 
legalno objaviti. Ja, v ZDA 
je tudi to dovoljeno. Tako 
lahko beremo o Jacku Nic-
holsonu, ki domnevno ni ho
tel plačati spolnih uslug kra
ljici noči, ali pa o tem, kak
šna navodila imajo ameriš
ki poUcisti na carini, ko gre 
za »pregled telesnih odpr
tin«. Tu so tudi dokumenti 
o domnevnem spolnem nad
legovanju Dona Johnsona, o 
prometni nesreči, ki jo je 
povzročila Alicia Silversto-
ne, o pijanskih eskapadah 

dvojčic Bush in o izvenze-
meljskih najemninah, ki si 
jih je za svoje stanovanje v 
New Yorku omislil Michael 
Jackson. In tega je še več, ve
liko več. Ojoj. 

Med bolj obskurnimi do
kumenti boste našli tudi ti
stega, ki popisuje premože
nje umrlega vodje kultnih 
acid-rockerjev Grateful 
Dead, Jerrya Garcie. Precej 
bogat možak, še posebej za 
hipija. Tu je celo zapisnik o 
obisku kralja rock'n'rolla, 
Elvisa Presleya, v prostorih 
FBI. Seveda ne umanjka po
ročilo o njegovih pripombah 
na račun Beatlov, Jane Fon
da in Smothers Brothers, ki 
Kinga prikažejo kot navad
no špeckahlo. Ko smo že pri 
pri tajnih službah, bi velja
lo omeniti tudi poluradno 
sporočilo, ki ga je eden iz
med visokih uradnikov FBI 
leta 1943 spisal na račun 
spolne usmeritve takratne
ga šefa te častitljive organi
zacije, Edgarja J. Hooverja. 
Bizarno, vam rečem. 

Kar ne morem si predstav
ljati, kaj bi bilo, če bi za
kon omogočal objavo tak
šnih dokumentov pri nas. Ko
liko hude krvi bi se pri nas 
prehlo šele potem? Kot sem 
dejal, je ta stran zabavno bra
nje za vse, ki pogrešajo več 
popopranih zgodb v trač ru
brikah. Morda bo v pomoč 
celo kakšnemu uredniku, ko 
mu bo za mašilo na revol-
verski strani zmanjkalo soč
nih zgodbic. 

Vasja Ocvirk 
vasja@slowwwenia.com 

Spomini na Almo 
v sredo, 19. septembra ob 20.00 bo v dvo

rani Plesnega foruma Celje pogovor, v ka
terem bodo Celjanke in Celjani obujali spo
mine na Almo M. Karlin, svetovno popot
nico in pisateljico, ki je zadnja leta življe
nja preživela v Celju. 

Na pogovor so vabljeni vsi, ki se spo
minjajo Alme Karlin in njene prijateljice 
Thee Gamelin, med obujanjem spominov 
pa bodo zbirali podpise za ohranitev Al-
mine hiše v Zagradu, ki vse bolj propada. 

Na pobudo podžupanje Janje Romih in 
Zavoda za varstvo naravne in kulturne de
diščine Celje bodo namreč člani celjske
ga Mestnega sveta na naslednji seji obrav
navali predlog, da bi hišo, v kateri sta ži
veli Alma in Tea, razglasili za kulturni 
spomenik. Pogovor o spominih na oseb
nost, življenje in delo pisateljice, katere 
pomena se Celjani šele začenjamo zave
dati, bo povezovala novinarka Alma M. 
Sedlar. 

http://www.thesmo-
http://kinggun.com
mailto:vasja@slowwwenia.com
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Stoletje 
ob reki 

Celjska kronika 1900-2000 - darilo 
Celjanom 

stoletna kronika 1900-
2000, kakršne nima nobeno 
mesto v Sloveniji, je po treh 
letih nastajanja zdaj med Ce
ljani. V nakladi 1000 izvodov 
je izšla v založbi Fit medie, 
izpod peresa mag. Branka Go-
ropevška in sodelavke prof. 
Tatjane Kač, ki je opravila iz
vrsten izbor najznačilnejših 
fotografij izbranih dogodkov, 
ter v lepo oblikovani in pre
gledni podobi oblikovalca 
Rafka Počivaška. Natisnili so 
jo v Tiskarni Ljubljana. 

Celjani Celjanom so to ob
sežno delo z 232 stranmi veli
kega formata 24x33, s povzet
kom v angleškem jeziku, pred
stavili v ponedeljek, 10. sep
tembra, v dvorani Narodnega 
doma, kjer so se tudi v minu
lem stoletju vrstili številni, za 
Celjane in slovenstvo pomem
bni dogodki. 

Kronika, ali monografija o 
Celju, v sliki in besedi povze
ma tiste dogodke v mestu ob 
reki Savinji, ki so Celje usod
no, žalostno, veselo in kako 
drugače zaznamovali in pospre
mili na prag tretjega tisočletja. 
Sto let in 570 fotografij, dogod
kov in oseb, razvoja podjetij... 
ustanov. Marsikdo se bo med 

njimi prepoznal, bodisi v sliki 
ali besedi. Zato je Celjska kro
nika še toliko bolj zanimiva in 
skoraj ne bi smela manjkati v 
domovih Celjanov ali v knjiž
nicah podjetij in ustanov, je bi
lo slišati na predstavitvi. 

Celjski avtor mag. Branko 
Goropevšek se je, kot pravi 
sam, lotil zelo zahtevnega de
la, zavedajoč se, da se je izte
klo »najlepše stoletje našega živ
ljenja. Vsak ga je živel in doži
vel po svoje, toda le malo je 
takšnih, ki so preživeli celega.« 

Ker Celjani in sponzorji te
ga obsežnega dela, zbrani na 
predstavitvi, še niso mogli oce
njevati vsebine dela, saj je še 
dišalo po tiskarski barvi, so ven
darle z velikim navdušenjem 
in odobravanjem sprejeli knji
go in jo poimenovali »darilo Ce
ljanom«. 

Branko Goropevšek je bil ob 
izidu monografije vidno zado
voljen. »Koncept, ki sem ga za
snoval za knjigo, je vsako leto 
svoja epizoda. Zato sem po
skušal za vsako leto izbrati do
godek, ki je imel odmev tudi 
v širši javnosti tudi še leta, de-
setietja ali stoletje potem. S šte
vilnimi zgodbami, ki se tako 
ali drugače dotikajo, ne samo 

Od leve: avtor mag. Branko Goropevšek, sodelavka prof. Tatjana Kač, oblikovalec Rafko Počivašek in idejni oče knjige Jože Volfand. 

življenja, ampak tudi vedute 
Celja, sem želel osvetliti, kaj 
se je v prejšnjem stoletju v Ce
lju dogajalo.« Preden se je lo
til tega posla, zdaj odkrito priz
nava avtor, si še zdaleč ni mi
slil, da bo delo tako težko. » -
Za prvo polovico 20. stoletja 
je šlo dokaj hitro. Bolj ko se 
je približevalo zaključku, let
nici 2000, težje je bilo delo.« 
Javnost je zelo kritična, pravi 
Branko Goropevšek, in z vsa
kim letom, ki je bilo bližje da
našnjemu času, je bilo treba 
temeljiteje presoditi, kaj na pič
lo odmerjenem prostoru za
jeti v to monografijo. »In kar 
zgodovinarji še posebej obču
timo, je dejstvo, da je časovna 
distanca zelo majhna, skoraj 
ničelna. Za vsako resno stvar 
pa je potreben določen odmik 

časa. Zato smo izbrali dogod
ke, ki so se nam zdeli pomem
bni in za katere smo presodi
li, da bodo tudi še v nasled
njih letih na nek način aktual
ni in da bodo pokazali tisto, 
kar se je resnično dogajalo v 
Celju v prejšnjem stoletju.« 

Pomemben delež v Celjski 
kroniki nosi fotografija. Prof. 
Tatjana Kač, ki je natisnjeno 
delo na predstavitvi tudi vide
la prvič, ni skrivala zadovoljs
tva nad opravljenim izborom, 
ki dopolnjuje izbor teksta. Na 
vprašanje, koliko fotografij iz 
različnih virov (tudi naše me
dijske hiše) je morala pregle
dati, niti ne ve odgovora, toli
ko jih je namreč bilo. »Brez dvo
ma pa več tisoč,« pravi. »Veli
ko več kot tisoč jih je prišlo v 
prvi izbor. Nato pa je bilo po

trebno opraviti izbor izbora... 
Tu je treba všteti še razno do
kumentarno gradivo iz arhivov, 
od zasebnikov« Številne foto
grafije o dogodkih ali ljudeh v 
Celju so Tatjano Kač razveseli
le, mnoge razžalostile... »To so 
bile predvsem vojne, streljanja, 
katastrofalne poplave...« se spo
minja dela. 

Gradiva, pravita Branko Go
ropevšek in Tatjana Kač, je os
talo najmanj še za eno debelo 
knjigo. S to, ki je zdaj izšla, je 
(morda) začela nastajati kro
nika novega stoletja, se je mo
goče vprašati ob knjigi, ki jo 
bodo brali, listali, se čudili, 
obujali spomine, se nasmihali 
ob nekaterih dogodkih ali se 
ob njih razžalostili ter iz nje 
črpali podatke o burnem sto
letju, naslednji rodovi. »Ti bo

do spoznali, da je to >kronil 
proti pozabi<, je na predsta) 
tvi dejal direktor Fit medie J 
že Volfand, čigar je bila tu 
zamisel za rojstvo knjige Sti 
letje v Celju 1900-2000. 

Dejstvo je, da »kronika« (č 
prav ima ta beseda pogosto si 
hoparen prizvok) pripoveduj 
o ljudeh in dogodkih na dn 
gačen način in da je iz nje ni( 
goče že po bežnem listanju ra; 
brati, da je Celje evropsko mi 
sto in da je v njem veliko žil 
Ijenja. 

Dobrodošlico ob izidu kn 
nike, ki je izšla v letu, ko Celj 
slavi 550-letnico mestnih pn 
vic, je v imenu Mestne občili 
Celje na predstavitvi izreki 
Aleksa Gajšek-Krajnc. 

MATEJA PODJEE 
Foto: GREGOR KATIl 

Po poti Imagovih icrajev 
Muzejski vlak, ki je slove

sno zaključil letošnjo sezono 
koncertov ustanove Imago 
Sloveniae - Podoba Sloveni
je, se je v petek ustavil tudi v 
Celju, kjer je vstopila podžu-
panja Janja Romih. 

Muzejski vlak se je na poti 
iz Ljubljane ustavil v Litiji, Za
gorju, Celju, Šmarju pri Jelšah, 
Rogaški Slatini in na svoji konč
ni postaji v Rogatcu. Vožnje so 

se poleg županov krajev, ki so 
vključeni v nacionalni projekt 
koncertov Imago Sloveniae - Po
doba Slovenije, udeležili tudi 
člani diplomatskega zbora, glav
ni pokrovitelji projekta in nje
govi najožji sodelavci. Na vsa
ki postaji so si potniki in kraja
ni ogledali kratek kulturni pro
gram. Na končni postaji v Ro
gatcu so si po županovi dobro
došlici ogledali tudi muzej na 

prostem in namestnem trgu 
prisluhnili koncertu simfonič
nega orkestra RTV Slovenije 

V Celju so vlak pričakali ii 
pospremili s pihalno godbo, go 
stom pa se je mesto predstavi 
lo v duhu praznovanja 550-lel' 
niče mestnih pravic s srednje
veškimi plesi celjske skupin^ 
Galiarda. 

NATAŠA PEUNiK 
Foto: GREGOR KATI^ 

Korajžni načrti 
Pred kratkim ustanovljeno Celjsko lite

rarno društvo ima veliko načrtov. 
Ob rednih mesečnih predstavitvah celjskih 

literatov, ki bodo vsako prvo sredo v mese
cu, v dvorani na Gregorčičevi 6, bodo pri
pravili tudi nastope in predstavitve v drugih 
krajih. Sodelovali bodo v literarnih delav
nicah, štirikrat letno pa nameravajo na pri
reditvah, ki so jih poimenovali Cinkarniški 

večer v sodelovanju s Celjskim literarnih' 
društvom, predstaviti znane Slovence. Na 
črtujejo še promocijo mlajših ustvarjalce^ 
in promocijo novih knjig, ki jih bodo izdali 
Celjani. Pričeli so izdajati tudi interno gla 
silo. 

Pred tednom dni so na interni prireditvi 
predstavili dela Zvonka PerUča, Ivanke GO' 
dec in Branka Zupanca. 

Obveščamo Vas, da smo uvedli spremembe 
v naslednjih enotah Banke Celje: 

• v agenciji Radeče: 

Agencija Radeče bo od 17. septembra 2001 dalje 
poslovala v prenovljenih prostorih na Ulici OF 4a, 
in sicer od ponedeljka do petka 
od 8.30 do 12. ure ter od 14.30 do 17. ure. 

• v agenciji Zreče: 

Agencija Zreče bo od 1. oktobra 2001 dalje 
poslovala od ponedeljka do petka 
od 8.30 do 12. ure ter od 14.30 do 17. ure, 
vsako 1. soboto v mesecu pa od 8.30 do 12. ure. 

• razširitev mreže bankomatov: 

Mrežo bankomatov smo razširili še z bankomati 
v Marketu Ljubečna, v agenciji Kozje 
ter v Velecentru Rutar v Ljubljani. 

So Stvari, ki jih lahko ponudi le dobra banka. 
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Z dolgim nosom 
v sezono 

Ostržkove dogodivščine začenjajo novo sezonov v SLG Celje 
\ Slovenskem ljudskem 

gledališču Celje letos zgo
daj naznanjajo začetek no
ve sezone. V soboto, 15. sep-

Itembra, ob 17. uri jo bodo 
začeli, prvič z delom za 
otroke, z »dolgonosim« Os-
tržkom oziroma uprizori
tvijo po predlogi Klausa Eid-
mana, ki je Collodije delo 
preimenoval v Ostržkove 
dogodivčine. To bo sloven
ska praizvedba tega bese
dila, v prevodu Ervina Frit-
za, z mlado ekipo, se poh
valijo v gledališču, kjer so 
to delo začeli študirati že ko
nec minule sezone. 

»Tradicija gledališča je, da 
odpira možnost mladim us
tvarjalcem,« povzema odlo
čitev uvrstitve na repertoar 
za to sezono umetniški vod
ja Matija Logar, ki je k so
delovanju pritegnil gosta, re
žiserja Miho Goloba, da bi 
prav z Ostržkovimi dogodivš
činami doživel ognjeni krst 
v poklicni gledališki hiši. 
Mladi režiser meni, da mu 
je uspelo postaviti na oder gle-

Ostržek, v podobi Davida Čeha, začenja novo sezono v SLG Celje. 
dališko provokativnega Os-
tržka in je vesel, da je našel 
njegov lik (lesene lutke z dol
gim nosom) v mladem igral
cu, Davidu Čehu, ki je izziv 
sprejel. »Predstava bo izvir
na in svojeglava, takšna, kot 
znajo biti otroci in pisana na 
dušo otrok in staršev,« je pre

pričan tudi dramaturg Kri
štof Dovjak. 

Vsekakor so mladi ustvar
jalci skušali preseči osnov
no zgodbo, v kateri bo mla
do občinstvo vseeno prepoz
nalo klasičen lik Ostržka in 
sporočilo, da je »v šolo pač 
treba iti, če hočeš ali ne, a ti 

kljub vsemu ostane v življe
nju še veliko prostora za zve
davost in druga življenjska 
spoznanja.« 

V Ostržkovih dogodivšči
nah nastopajo še: Aljoša Ko-
vačič, kot igralec debitant (si
cer domačin iz Šmarja pri 
Jelšah), Tina Gorenjak, 
Manca Ogorevc, Renato 
Jenček, Bruno Baranovič, 
Damjan Trbovc in Igor Žu
žek. Nastopili bodo na sce
ni diplomantke praške aka
demije, Velenjčanke Tatjane 
Kortnik, v kostumih Stani
slave Vaude-Benčevič. Lek
tor je bil Simon Šerbinek. 

MATEJA PODJED 
Foto: DAMJAN ŠVARC 

Mozaikova likovna 
kolonija pod streho 

Minuli teden je dvanajst 
slovenskih likovnih umet
nikov ustvarjalo v Malih 
Braslovčah. Tam so se zbra
li že devetič zapovrstjo, nji
hovi izdelki pa bodo na og
led na razstavi, ki jo bodo 
v Galeriji Mozaik v Celju 
odprli jutri. 

V Malih Braslovčah je to
krat ustvarjalo deset slikar
jev in slikark ter dve kipar
ki: Darinka Pavletič Loren-
čak, Leon Koporc, Štefan 
Marflak, Viktor Šest, Milan 

Todič, Simon Kajtna, Andrej 
Pavlic, Milena Braniselj, Na-
ca Rojnik, Stanislava Sluga 
Podobska, Tomaž Perko in 
Nikolaj Beer. 

Letos jim vreme ni bilo naj
bolj naklonjeno, zato je ve
čina umetniških del nastaja
la v prostorih pod strehami 
in ne toliko v naravi, kjer so 
prejšnja leta iskali motive in 
navdihe. Večina umetnikov 
je na Mozaikovi likovni ko
loniji sodelovala že večkrat, 
nekaj jih je sodelovalo prvič. 

vsi pa so bili z organizacijo 
in pogoji za delo zelo zado
voljni. To je bil tudi čas za 
prijetno druženje, ki daje li
kovni koloniji v Malih Bra
slovčah poseben pečat. 

Razstavo del, nastalih na 
Mozaikovi likovni koloniji, 
ki že po tradiciji sovpada z 
otvoritvijo mednarodnega 
obrtnega sejma v Celju, bo
do odprh jutri, 14. septem
bra, ob 19. uri. Na ogled bo 
do konca meseca. 

MARJELA AGREŽ 

Akademski slikar in računalniški oblikovalec Simon Kajtna iz Ljublja
ne, katerega mladost je najtesneje povezana z Rimskimi Toplicami, se je 
Mozaikove kolonije udeležil četrtič. V tednu dni je ustvaril osem slik 
(olja na platnu). Družbo mu je delala soproga Mojca, tudi akademska 
slikarka. »Čez dan delamo, zvečer je čas za druženje. Ambient je odličen, 
naš gostitelj pa tudi,« je povedal, ko smo ga zmotili pri ustvarjanju. 

Milena Braniselj je akademska slikarka iz Cerknice, stalna udeleženka 
likovne kolonije v Malih Braslovčah. »V teh dneh, ko nam je nagajalo 
vreme, je bilo več časa za pogovore, druženje, srečanja s kolegi z akade
mije. Naslednja takšna priložnost bo na otvoritvi razstave, ki je, tako 
kot kolonija, vedno odlično pripravljena in dokumentirana,« je dejala 
umetnica med nastajanjem kipa, ženskega in moškega torza v odnosu. 

Traff ic -
preprodajalci 

Imeli smo filme o prepro
dajalcih droge. Imeli smo fil
me o policistih, ki preproda
jo skušajo preprečiti. Pa o pod
kupljenih policistih. Pa o bor
bi proti mamilom na držav
ni, politični ravni. Pa o ne
vednih ženah, katerih mož
je so se ukvarjali z nelegal
nim biznisom. Pa o bogataš
kih družinah, katerih otroci 
so bili uživalci mamil. Nismo 
pa imeli filma, ki bi vse te 
tematike združil na enem sa
mem kosu celuloidnega tra
ku. Ki bi vsaj poskusil obde
lati tematiko mamil iz vseh 
teh perspektiv, in morda še 
katere. Čimbolj široko. In ob 
tem ponuditi zgodbo, ki bo 
perspektive držala na uzdi, 
ki jih bo povezovala in nare
dila še bolj zanimive. Prepro
sto povedano: Soderbergh je 
to naredil. Da je pri tem iz
hajal iz (angleške) TV mini 
nadaljevanke, je morda ce
lo logično: itak se rad giblje 
po robu med televizijo in ve
likim platnom, in če je že 
Erin Brokovich bila povečan 
Zakon v Los Angelesu, za
kaj ne bi Traffic kar direkt
no izhajal iz televizije? 

No, morda bi bil krajši, če 
ne bi izhajal od tam. Toda 
morda bi u tem primeru imel 
še manj junakov, ki bi mo
rali dati skozi še več različ
nih izkušenj. To sta namreč 
edina potencialna očitka fil
mu: daje predolg (dve uri in 
pol) in da mora premalo ju
nakov narediti preveč stva
ri, dati skozi preveč izkušenj. 
Vendar je to zelo slaboten oči
tek. Drugače pa... niso štirje 
Oskarji (igralec, režija, pri
rejeni scenarij in montaža) 
dani kar tako. Sploh ne. 

Tole je film z najbolj ne
navadnimi - vsaj za Holly-
wood - junaki, kar bi si jih 
lahko predstavljali: lokalnim 
mehiškim policistom, ki iz 
majhnega podkupljenca po 
sili razmer zraste v tihega he
roja; bogatim sodnikom, ki 
se poskuša boriti proti pre
kupčevanju mamil, medtem 
ko se njegova hčerka prosti-
tuira za vsakdanjo iglo; dve
ma ameriškima policistoma, 
ki morata paziti na zgovor

nega ovaduha, medtem ko ji
ma ta čita bukvice o nesmi
selnosti njune borbe proti 
mamilom, ki da je že zdav
naj izgubljena. Najboljše pri 
Soderberghu pa ni nič od te
ga - niti tista dokumentar
nost filma, ki se ne postav
lja na nobeno stran, temveč 
samo beleži, samo kaže... 
edino, kar si privošči na kon
cu, je poudarjanje pomena 
prestavljanja »borbe« z ma
mili iz splošne v domačo sfe
ro... niti ročna kamera pa 
igrice z barvo fotografije, ki 
pomagajo razločevati posa
mezne zgodbe - temveč na
čin njegovega dela z igralci. 
Recimo takole: v Ameriki bi 
lahko'obstajali - morda celo 
obstajata - dve knjižici. Ena 
bi imela približno 50 strani 
in v njej bi bile zapisane vse 
besede, kar jih znajo pove
dati junaki »industrijskih« 
filmov. Ves njihov besedni za
klad. Zaklad, ki torej zaje
ma ves njihov miselni, čus
tveni in dogajalni teritorij. 
(Morda je 50 strani absolut
no preveč.) Druga bi bila s 
prvo zelo tesno povezana in 
bi imela približno 20 strani 
in v njej bi bili opisani vsi 
izrazi, ki so jih sposobni iz 
svojih obrazov iztisniti igralci 
oziroma jim režiserji zanjo 
dopovedati, da naj jih izti
snejo. Soderbergh sam obe
ma knjižicama, predvsem pa 
drugi, doda vsaj nekaj stra
ni. Redko kdo ima tolikšen 
smisel za ugotavljanje spo
sobnosti igralcev in vlečenje 
teh sposobnosti iz njih. Ne sa
mo iz zvezd, kot je Julia, ki 
brez Soderberghu še ne hi ve
dela, kaj pomeni - kljub za
povedi - deset minut stati na 
odru in se zahvaljevati vsem, 
od starih tet do hišnih ljub
ljenčkov... ampak tudi iz 
manj znanih ali celo propa
dajočih zvezdic. Benicio Del 
Toro je dobil oskarja ter glo
bus za stransko vlogo, ni pa 
edini vreden omembe. Tukaj 
so še Michael Douglas, Cat-
herine Zeta Jones, Don 
Cheadle, Dennis Quaid, Luis 
Guzman, Erika Christen-
sen: v enem najboljših filmov 
sezone. PETER ZUPANC 

Gremo v kino! 
Japonci so Pearl Harbor napadU 7. decembra 1941, se glasi 

pravilni odgovor na vprašanje prejšnjega tedna. Nagrajenci so: 
Mateja Tovornik, Škarnice 24, Dobje; Miha Centrih, Loke 39, 
Tabor in Primož Čretnik, Jenkova 38, Celje. Prejeli bodo vstop
nico za ogled filma Celjskih kinematografov. 

Nagradno vprašanje: Kdo je režiral prva dva filma Jurski park, 
katerega tretji del je na ogled te dni? 

Odgovore pošljite na Novi tednik, Prešernova 19,3000 Celje, 
do ponedeljka, 17. septembra. Izžrebali bomo tri dobitnike 
vstopnice za ogled filma. 
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Staroste sairinjskih 
planincev 

Kdo je kdo v Savinjskem meddruštvenem odboru - Čistilna naprava pri koči na Loki pod Raduho 
o lepotah gora je že tež

ko povedati kaj novega. Kdo 
pa so ljudje, ki so na na
šem območju najbolj odgo
vorni, da te lepote ostanejo 
neokrnjene, hkrati pa do
stopne tudi občasnim obi
skovalcem gora in planin
skih postojank? 

Savinjski meddruštveni od
bor združuje 46 planinskih 
društev. Društvo gorske re
ševalne službe Celje in Alpi
nistični odsek Mozirje. V 
meddruštvenem odboru je 
več kot U tisoč članov v 28 
občinah med Okrešljem in 
Donačko ter Konjiško goro -
torej v širši savinjsko-šaleš-
ki regiji, planinci pa skrbijo 
za 27 postojank. Mogočno ar
mado planinskih garačev zao
krožuje 100 mladinskih vod
nikov, 140 vodnikov, 60 pri
pravnikov, 4 gorski vodniki, 
130 članov odseka za vars
tvo narave in gorsko stražo, 
več kot 100 markacistov in 
40 pripravnikov... Vsi ti skr
bijo, da so poti po gorah pri
jetne, predvsem pa varne. Si
cer je v Sloveniji 12 MDO, 
združenih v Planinski zvezi 
Slovenije, ki šteje nekako 75 
tisoč članov (padec je obču
ten - nekdaj je bilo pri pla
nincih več kot 100 tisoč Slo
vencev) . 

Tako kot v občinah, bo tu
di v planinski organizaciji 
prihodnje leto volilno - ta
krat se bo zamenjalo tudi 
vodstvo Savinjskega MDO, ki 
mu (izjemoma) teče že dru
gi mandat, torej so na polo
žajih že osmo leto. Tudi za
to je prav, da vodstvo malce 
podrobneje predstavimo. 

Savinjskemu MDO pred
seduje starosta savinjskih 
planincev, Mozirjan Martin 
Aubreht. Urar v pokoju je 
dolga leta prisoten v mozir-
skem in tudi širšem planin
skem, športnem, obrtniškem 
in še kakšnem življenju. Pod
predsednik, ki opravlja tu
di tajniške posle, Božo Jor
dan iz Šempetra, nekdanji 

ravnatelj Srednje tehniške šo
le Celje, je prav tako z dušo 
in srcem zapisan planinstvu, 
saj poleg pisanja aktivno dela 
na poteh, je inštruktor za 
varstvo narave... Člani pred
sedstva prihajajo z različnih 
koncev: Jože Melanšek ži
vi v Velenju, je tudi predsed
nik velenjskih planincev, 
nekdaj pa je bil direktor RTC 
Golte, velenjske komunale, 
delal je v savinjsko-šaleški 
gospodarski zbornici. Žal
skega ravnatelja Adija Vid-
majerja ni treba posebej 
predstavljati, je pa poleg de
la v Savinjskem MDO pod
predsednik Planinske zveze 
Slovenije, v kateri odgovar
ja za delo z društvi in MDO. 
Jože Kodre je nekdanji di
rektor Mode iz Celja, aktiv
no pa dela kot gorski vod
nik in reševalec. V celjskem 
planinskem društvu je pod
predsednik, član predseds
tva Savinjskega MDO pa je 
tudi predsednik PD Celje Edi 
Stepišnik, nekdaj direktor 
v celjskem Klasju. Iz Vele
nja prihaja zadnji član pred
sedstva, Maksimilijan Ko
rošec, aktiven planinski vod-' 
nik, nekdanji uslužbenec 
Gorenjevega Servisa, ki je 
načelnik komisije za izlete 
pri PD Mozirje. Načelnik 
gorskih reševalcev je celjski 
župan Bojan Šrot, ki ga na
domešča Velenjčan Matej Za-
lubršek; načelnik alpinistov 
pa je Andrej Grudnik iz Oko-
nine. 

Poleg predsedstva so v Sa
vinjskem MDO organizirane 
še posamezne komisije. Ko
misijo za planinske vodnike 
vodi Celjan Roman Turk, 
mladinsko komisijo študent 
Boštjan Semprimožnik z 
Vranskega, odsek za varstvo 
gorske narave in gorsko stra
žo Milan Matko iz Nazarij, 
markacijski odsek pa Celjan 
Florjan Nunčič. 

In ženske? Na širšem sa
vinjskem območju je pet dru
štev, ki jih vodijo predsedni-

Trak pred čistilno napravo sta prerezala župan Mirko Zamernik in predsednik slovenskih planincev Franci Ekar. 

ce: PD PTT Celje Cvetka 
Verk, PD Rodne Marija Že-
kar, PD Sloga Rogatec Ma
rija Dirmbek, PD Šmartno 
ob Paki Zdenka Verzelak in 
PD Vitanje Marija Jakop; v 
samem MDO pa je do lani 
mladinski odsek vodila Na
talija Marolt iz Braslovč. 

Še bolj 
gostoljubna 

Loka 
Tretje leto teče, kar sta ko

čo na Loki prevzela v uprav
ljanje Betka in Janez Slap-
nik-Žiki, ki sedaj gostoljub
no skrbita za vse goste in lju

bitelje narave. Žikija smo v 
Novem tedniku že podrob
neje predstavili, po številnih 
anekdotah in pretanjenem ob
čutku za naravo pa ga 
zagotovo pozna vsak pravi 
planinec. 

Življenje pod Raduho bo 
od sobote še prijetnejše, saj 
so na slovesnosti predali na
menu čistilno napravo in fo-
tovoltaični sistem, praznova
nje pa »začinili« z dnevom 
planincev. Ta je bil predlani 
na Okrešlju, lani na Resev-
ni, kaže pa, da se bo spet za
čel izmenjavati s slovenskim 
dnevom planincev. Zbrane je 
med drugim pozdravil »nov« 

predsednik slovenskih pla
nincev mag. Franci Ekar iz 
Kranja, ki se je po odstopu 
Andreja Bervarja podal v 
enoletno pripravništvo ozi
roma poskusno delo - pri
hodnje leto, ko bodo voUtve, 
pa naj bi šlo zares. 

O lepotah narave, mogoč
ni Raduhi in življenju v ob
jemu gora so v recitalu pri
povedovali lučki osnovnošol
ci Ana in Jaka Zamernik, 
Katja Naraločnik in Klemen 
Robnik, z ubranim petjem 
so goste na planinske vrša
ce, vsaj v mislih, popeljali 
člani kvarteta Planika, ki ga 
sestavljajo Zdravko Zamer

nik, Jože Pančur, Gorazd 
Venek in Ivo Mavric; za po
drobnejšo predstavitev pa je 
poskrbela ravnateljica OŠ Lu-
če Valči Robnik. 

Za izgradnjo čistilne napra
ve imajo največ zaslug lučki 
planinci, ki jih vodi Franc 
Kosmač. Slednji je tudi 
predstavil opravljena dela in 
poudaril pomen Raduhe kot 
vodnega rezervoarja za celot
no Zgornjo Savinjsko doli
no. Čistilno napravo so po
leg planincev poplačali ob
čina Luče, ministrstvo za oko
lje in prostor ter program 
Phare. Skupno so morali za 
gradnjo zbrati 20 milijonov 
tolarjev, v vsoto pa ni všteto 
ogromno prostovoljnih ur, ki 
so jih pri koči udarniško opra
vili planinci in drugi Lučani 
ter člani Jamarskega kluba Čr
ni galeb iz Prebolda. Poleg 
koče na Loki so oziroma bo
do čistilne naprave in z nji
mi povezane sisteme dogra
dili še v kočah na Peci, Ka-
lišču in Ledinah. 

Zbrane planince je v sobot
nem oblačnem dopoldnevu 
pozdravil tudi lučki župan in 
poslanec Mirko Zamernik, 
predsednik S-MDO Martin 
Aubreht pa napovedal izda
jo knjige o Francu Kocbeku, 
prvem načelniku savinjskih 
planincev. Tako bo sklenjen 
še en krog iz življenja v go
rah. 

URŠKA SELIŠNIK Martin Aubreht Adi Vidmajer Edi Stepišnik 

Št . 3 7 - 1 3 . sep tember 2 0 0 1 

Franc Kosmač 
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Feng shui 
-trend ali 
kaj več? 

Viseči mobil in keramična račka še ne bosta dovolj, da bi se v naš 
dom naselila sreča in blagostanje - Tradicija, kultura, znanost in 

filozofija v novi uporabni umetnosti 

o feng shui ju se danes pri nas 
veliko piše in govori, predvsem pa 
veliko ugiba. O tej starodavni ki
tajski znanosti, ki je zadnja leta 
preplavila dobršen del sveta, bi kar 
naenkrat radi vedeli vse. Nemo
goče! 

Feng shui namreč ni nel<̂ aj, kar so 
Kitajci nekoč izumili in zdaj izvo
zili k nam kot kakšen zanimiv tržni 
projekt za široko potrošnjo. »Feng 
shui je predvsem umetnost ureja
nja življenja v soglasju s silami ve
solja,« pojasnjuje Mirjam Janežič 
iz Žalca, feng shui svetovalka, ki se 
s to znanostjo in umetnostjo poglob
ljeno ukvarja že nekaj let. 

Torej, trend ali kaj več? 
Seveda je feng shui zdaj pri nas 

trend, in to ni nič slabega. Je pa še 
veliko več. Je ustvarjalna in zelo in
tuitivna umetnost, hkrati pa tudi 
znanost z diagnostičnimi metoda
mi, matematičnimi formulami in po
sebnim izrazoslovjem. Feng shui je 
tradicija, kultura, znanost in filo
zofija. Poenostavljeno povedano: 
feng shui je odraz našega življenja, 
ki ga lahko diagnosticiramo na pod
lagi zgradbe oziroma prostora, kjer 
živimo. Deloma je primerljiv z geo-
mantiko, vedo, ki je naše (zahod
njaške) gore list. Torej so se tudi 
naši dedje ubadali s tematiko zdra
vega in ubranega sožitja z naravo. 
Za ilustracijo: na prostoru, kjer so 
našli mravljišče ali osišče (geopa-
togeno žarišče), niso nikoli gradili. 
Pravzaprav ljudem raje povem, kaj 
feng shui ni. Vsekakor to ni čudež
na odrešitev, čarobna raca, ki bi jo 
postaviU na točno določeno mesto 
v stanovanju in bi si z njo zagotovili 
raj na zemlji. Tudi zlata ribica v pi
sarni vas ne bo rešila pred nespa
metnimi poslovnimi potezami. Ru
mena kuhinja prav tako ne bo pri
pomogla, da postanete kuharski 
mojster Ivačič... feng shui je le eno 
od orodij, ki ga lahko uporabimo, 
za »oblikovanje lastne sreče«. 

Ker je feng shui temelj kitajske 
civilizacije, se mi Zahodnjaki lah
ko upravičeno vprašamo, kaj prav
zaprav početi s kitajsko filozofi
jo. Jo je mogoče preprosto prene

sti na naša tla, z vso vzhodnjaš
ko simboliko vred, ki je precej dru
gačna od naše? 

Starodavni kitajski taoizem in mo
drosti Lao Tseja, Konfucija in dru
gih so večni darovi človeštvu. Z nji
mi pa ravna vsak po svoji vesti. Če 
so za naš um navodila za prijetno in 
prijazno življenje prenaporna, 
neumna ali preenostavna, imamo na 
razpolago še vedno nešteto poti. Lah
ko rinemo z glavo skozi zid in pri 
tem upamo, da bo ta enkrat popu
stil. Ali pa si opremimo dom s ki
tajskimi simboli: z rdečimi lampi-
jončki, mobili, zmaji in belimi ti
gri in čakamo na čudež. Lahko pa 
si, kar je veliko bolj pametno, do
pustimo opremiti se z znanjem, pa 
naj bo to kitajsko ali indijansko, in 
ga nato prenesti v našo kulturo, na
še tradicionalno okolje. Se pravi, 
sprejeti modrost in jo uporabiti v 
našem prostoru, z našimi simboU. 
Naše kulturnozgodovinsko okolje 
je zelo pestro in ljudje se lažje iden
tificiramo s predmeti etnološke pre
poznavnosti, ker so to korenine na
šega okolja. Že samo ime - feng shui 
- nam zveni tuje in posledično od
klonilno. Vendar je to slab razlog, 
da bi zaradi tega ne hoteli ničesar 
vedeti o tako kompleksni mojstro
vini. Tisti, ki na tem področju dela
mo, se zelo trudimo, da bi feng shui-
ju na naših tleh dali ušesom bolj pre
pričljivo ime. 

Z odobravanjem Kitajcev? 
Seveda se kitajski mojstri s tak

šnim pogledom na feng shui ne stri
njajo. Pravijo, da na Zahodu obra
čamo feng shui na glavo, čeprav so 
sami pripeljali to umetnost na Za
hod. V Ameriki so jo celo prilago
dili do te mere, da tam poznajo sa
mo eno feng shui šolo, takoimeno-
vano baguo treh vrat. Torej, na sve
tovni feng shui sceni vlada prava bor
ba, borba med kitajskim in zahod
njaškim konceptom. 

In kaj to pomeni za naš, evrop
ski in slovenski prostor? 

To pomeni, da tudi pri nas raz
mišljamo s svojimi glavami. Dojeli 
smo bistvo, ga pretehtali, preizku
sili in prišli do zaključkov, da zade

va deluje, tako in drugače: z mobi
li, pa tudi s kravjimi zvonci. 

V čem je potem bistvo delova
nja feng shuija? 

Bistvo je energija. To je vitalna 
sila, brez katere ni življenja. Kitajci 
so nam pokazali, kako se energija 
premika, kje zastaja in kako izkori
stiti njeno blagodejnost. Energetske 
zakonitosti pa veljajo tako tu pri nas 
kot tam na Daljnem vzhodu. 

Sliši se precej skrivnostno. Člo
vek bi pomislil, da je vse skupaj 
zasnovano na praznoverju in da 
gre za še eno metodo v poplavi 
mnogih, ki nam obljubljajo bolj
še življenje. Ali pa je feng shui k 
muha enodnevnica, ki so jo zgra
bili zaslužkarji? 

Sama se s kakšnim bau-bau po
dročjem ne bi hotela nikoli ukvar
jati. Rada pa sprejmem in preverim 
drugačne možnosti, nove poti in no
va znanja, in če povrhu vsega še de
lujejo in bogatijo moj osebni raz
voj, je to še toliko bolje. Dileme pa 
se lahko pokažejo povsod, kjer je 
narava dela vezana na tako imeno
vana nevidna ali samo zaznavna po
dročja, pa naj gre za bioenergijo, 
radiestezijo, intuicijo, psihologijo 
ali kaj drugega. Energije pač ne vi
dimo - načeloma. Tudi vetra ne, pa 
bi težko trdili, da ga ni. Zato vsa ta 
področja delovanja zahtevajo »ce
lega človeka«, izoblikovano, zrelo 
osebnost, ki prevzema določeno od
govornost in stoji za svojimi razla
gami in svetovanji. Seveda govorim 
o profesionalcih. Nikakor si ne bi 
smeli dovoliti manipulacij. Žal pa 
so te prepogoste in zato se ne more
mo čuditi odklonilnemu odnosu ljudi 
do nečesa, kar ne vidijo in kar je 
popolnoma skregano z njihovim poj
movanjem, kako priti do zdravega 
in srečnega življenja. In če se nekdo 
ukvarja s feng shuijem »poklicno« 
samo zato, ker je to trend in tu vidi 
dober zaslužek, bo verjetno tudi nje
gova trendovska služba končala kot 
muha enodnevnica. Edina prava sve
to valčeva izkaznica je znanje. 

Kako se je feng shuija mogoče 
naučiti v Sloveniji? 

Danes se človek lahko izobražuje 
na kakršnem koli področju, če le 
ima voljo in željo. Tudi feng shuija 
se lahko učimo že pri nas. Ponujajo 
nam vikend seminarje na vsakem 
koraku. Pričeli so se pred približno 
tremi leti, najprej s tujimi predava
telji. Tudi sama sem se udeležila ne
katerih. Kakovost pa je seveda od
visna od znanja predavatelja. Na
vadno so ti seminarji na več ravneh, 
ker se teme nadgrajujejo. Začetni 
seminarji dajo slušateljem osnovni 
vpogled v feng shui, neko znanje, ki 
ga lahko preverjajo na sebi in v svo
jem domu. Nikakor pa ti seminarji 
niso dovolj, da bi že lahko govorili 

o poznavanju feng shuija. Pot do 
kompleksnejšega znanja je precej 
daljša. Sama rada rečem, da je feng 
shui sod brez dna, je študij in delo 
za vse življenje. 

Kako, na kak način svetovalci 
delate? 

Včasih me kdo povabi, naj grem 
pogledat njegovo hišo in pričakuje, 
da mu bom kaj prodajala, naprimer 
magnetne posteljne prevleke, pira
mide, zaščitne plošče in podobno 
komercialno kvazi bio-radiestezij-
sko navlako. Potem mu povem, da 
sta edini stvari, ki ju prodajam, zna
nje in izkušnje. 

Torej med feng shui metodami 
in meritvami geopatogenih sevanj 
ni nobene povezave? 

To sta dve povsem različni področ
ji. Ker pa je feng shui zelo komplek
sna znanost in ničesar ne pušča vne
mar, se dober feng shui svetovalec 
ne bo lotil dela brez poprejšnjega 
radiestezijskega pregleda, ki ga opra
vi izkušen radiestezist. 

Kako pa naj vemo, kdo je dober 
feng shui svetovalec? 

Težko (smeh). Nekoč me je nek
do vprašal, če me ljudje poznajo. 
Odgovorila sem mu kar po konfu-
cijsko: »Ne skrbi me, če me ljudje 
ne poznajo, me pa skrbi, če jaz ne 
poznam ljudi«. Verjetno kdo dela 
tudi tako, da svetovanje opravi ust
no, kar takoj, na licu mesta. Na tak
šno oceno bi se jaz požvižgala. S 
kolegi smo izračunali, da potrebu
jemo približno štirideset do petde
set ur efektivnega dela, da konča
mo delo ter sestavimo elaborat za 
objekt in ljudi v njem. 

Sodelujete tudi z arhitekti? 
Vedno bolje. Pred leti so se arhi

tekti še zmrdovali in nam v znak ne
zaupanja kazali postrani oči. Ko sem 
enega svojih prvih člankov v reviji 
Ambient naslovila s »Feng shui in ar
hitektura - z roko v roki« tudi sama 
nisem čisto verjela v ta stisk rok. Da
nes je potreba po sodelovanju vedno 
večja. Največje zanimanje je med mla
dimi arhitekti in to je dobro. 

Kdo vse se obrača na vas? 
Različni ljudje, z različnimi že

ljami. Tudi vse več podjetij se odlo
ča za feng shui oceno, a tega seveda 
ne oznanjajo z velikim zvonom. Tu 
jim lahko zelo dobro priskočimo 
na pomoč, da se, naprimer, vzpo
stavijo boljši odnosi med sodelav
ci, da postane delo v kolektivu pri
jetnejše. Moram pa povedati, da vam 
noben svetovalec ne bo priskočil fi

zično na pomoč ali vam sam pre
stavljal pohištvo in barval stene. Sve
tovalec vam bo dal le predloge za 
dobro oziroma boljšo rešitev obsto
ječega stanja. 

Lahko pa se s feng shuijem sez
nanjamo tudi iz knjig. Kako je s 
to literaturo pri nas? 

Že pred leti so se pri nas pojavile 
prve drobne knjižice Lillian Too. Ker 
avtorica živi v Maleziji, so precej 
vzhodnjaško naravnane, obenem pa 
zelo dobre za učenje in neupraviče
no porinjene v ozadje. Odkar je na 
trgu bogato grafično opremljena in 
draga knjiga Simona Browna, ljud
je berejo samo še to knjigo. Škoda, 
ker od nje ne more biti pravega ha-
ska. Je zavajujoča, toga, izrazoslovje 
pa je na nekaterih mestih vzeto kar 
iz znanstvene fantasfike. V svetu je 
veliko res dobre tovrstne literature, 
ki bi jo bilo vredno pripeljati k nam. 

Svetovalcem pa je v veliko po
moč tudi intuicija... 

Intuicija nam ponavadi res prva 
priskoči na pomoč, saj vsi pozna
mo pregovor: »Pokaži mi, kje živiš 
in povem ti, kdo si.« Zagotovo lah
ko trdimo, da je prostor ogledalo 
osebnosti in obratno: da človek ne
zavedno vnaša v bivalni prostor svojo 
osebnost in razpoloženjska stanja. 
Ko se ta spremenijo, človeka zaja
me neizmerna želja, da bi nekaj spre
menil. Ob takšnih prelomnicah po
navadi najprej spreminja svoj zu
nanji videz: spremeni pričesko, bar
vo las, se drugače oblači ali pa se 
loti sprememb v stanovanju: prestav
lja pohištvo, barva stene, posprav
lja po omarah ipd. Vse to je naravni 
odziv na spremenjeno stanje zave-
sfi oziroma miselnosti. Svetovalče-
va intuicija je prvi splošni pokaza
telj stanja v življenju posameznika... 

...ali skupine ljudi? 
Ja. Če naprimer vstopimo v pisar

no, kjer je vse natrpano, mize oblo
žene s kupi spisov in drugo kramo, 
to vsekakor ni odraz uspešnosfi, do
brega poslovanja in ugodnega finanč
nega stanja, ampak je predvsem 
odraz neažurnosti, kaosa in psihič
ne preobremenjenosti zaposlenih. 

Pa barve? 
Te si tudi s stališča feng shuija za

služijo prav posebno obravnavo. Z 
barvami največkrat popravljamo sla
be vidike neke situacije. Vedeti mo
ramo, kaj želimo in hočemo z dolo
čeno barvo doseči in kako njen spek
ter deluje v prostoru in na človeka. 

MARJELA AGREŽ 

Starodavni raziskovalci so skozi tisočletja pozorno opazovali veso
lje in njegove naravne zakonitosti. Praktiki-mojstri feng shuija pa so 
mnoga presenetljiva odkritja prenašali v vsakdanje življenje človeka 
na zemlji. Znali so določiti, kako se giblje energija in kakšen je njen 
vpliv. In ker vse izhaja iz energije in ker vse je energija, so na njeni 
osnovi razvili celovit sistem. Feng shui zajema vsa področja našega 
življenja, dela in bivanja, njegove zakonitosti so nam v pomoč pri 
vzpostavljanju harmonije, saj stvarstvo že od vsega začetka teži k na
ravnemu redu. 

Feng shui mojstri in svetovalci pri svojem delu uporabljajo različna 
orodja in tehnike: matematične izračune, simbole (kitajske, npr. zmaj, 
raca, kača ali tiste iz našega kulturnega okolja), barve, design, mere, 
števila ter še mnoge druge pripomočke, ki jih daje feng shui izročilo. 

Mirjam Janežič: »Zlata ribica v pisarni vas še ne bo rešila pred nespametnimi 
poslovnimi potezami...« 
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Prisilno slovo 
Draga Kostanjška 

Bojan Prašnikar ni premagal Rudarja - Publikum dobil porcijo 

Sedmi krog lige Simobil je zaz
namoval tudi rekordni obisk sta
diona v Šmartnem ob Paki, kjer se 
je na derbiju sosedov zbralo 2 ti
soč gledalcev. Po ratingu je bil v 
ospredju derbi na Skalni kleti, ki 
pa je bil slabo obiskan, kot da bi 
gledalci slutili polom Celjanov. Pri-
morje je zadelo trikrat, prvič sla
vilo prvenstveno zmago pri rume-
no-modrih in ostalo na čelu raz
predelnice. 

V Šmartnem so se potrdila pred
videvanja, kajti celotna regija je pri
drvela na prestižni obračun vijoli
častih in knapov. 

1:1 
Za presenetljivo novico so pred 

lokalnim derbijem poskrbeli v ta
boru Šmarčanov. Draga Kostajnš-
ka je na klopi zamenjal najtrofej-
nejši slovenski klubski trener, do
mačin Bojan Prašnikar. Pri Eri so 
najprej želeli obdržati Draga Ko-
stajnška za trenerja, Bojan Prašni
kar pa naj bi bil strokovni vodja eki
pe. S tem se ni strinjal zdaj že bivši 
trener Kostajnšek, ki mu je seveda 
žal, da svojega dela, ki si ga je v 
Šmartnem zastavil, ne bo mogel do
končati: »Z Bojanom sva zasebno 
prijatelja, a na nogomet imava do
kaj-različne poglede,« je uradno iz
javil zagrenjeni Kostanjšek, nasme
jal pa se je ob vprašanju, če že ima 
novi klub. Novinec v ligi Simobil 
je bil vsekakor najprijetnejše pre
senečenje dosedanjega dela držav
nega prvenstva, varovanci Draga Ko-
stajnška so v Mariboru nadigrali celo 
državne prvake in v Ljubljani remi-
zirali z Olimpijo, kar bi si proti svo
jima bivšima kluboma nedvomno 
želel ponoviti tudi Bojan Prašnikar. 
Uradna napovedovalka je pred za
četkom srečanja lepo pozdravila no
vega trenerja na domači in trener
ja, ki je Šmartno pripeljal v 1. ligo, 
na gostujoči klopi. Vojislav Simeu-
novič je že v uvodnih minutah tek
me, ko so domači večkrat nevarno 
zapretili, kljub izredno nizki tem
peraturi, slekel bundo in ob igrišču 
nervozno spremljal srečanje - v tak
šnem derbiju mraza res ni čutil. 
Kljub veliki želji po zmagi na obeh 
straneh, so se morali na koncu obo
ji zadovoljiti s točko. Z njo je lah
ko nekoliko bolj zadovoljen Simeu-
novič, ki ima veliko težav s poškod
bami igralcev, tako da so prednost 
dobili mlajši, neizkušeni nogome

taši. Prašnikar je bil z igro svojega 
moštva zadovoljen. Pripravilo si je 
številne lepe priložnosti, ki pa jih 
žal ni izkoristilo in je tako ostalo 
brez zmage. Domači bi si po prika
zanem zaslužili vse tri točke, ven
dar so po številnih zamujenih pri
ložnosti v napadu in napaki Aleša 
Kačičnika v obrambi. Rudarji izid 
izenačili in iz Šmartnega zadovolj
ni odšU z osvojeno točko. Na" kon
cu srečanja je prišlo tudi do poš
kodbe gostujočega vratarja Dina La-
liča, s katerim pa po besedah klub
skega zdravnika ni nič hujšega. Kot 
se za derbi spodobi, je bilo poskrb
ljeno tudi za dobro počutje gledal
cev, ki so si med polčasom lahko 
zunaj igrišča privoščili kakšno pi
vo, organizatorji pa žal niso pred
videvali, da bo tokrat prijalo kaj to
plejšega, povpraševanje po čaju z 
dodatkom je bilo namreč zelo veli
ko. 

Kriv je Pušnik 
»Ne udarite po fantih, saj so še 

premladi. Vso odgovornost za po
raz prevzemam nase.« To so bile pr
ve besede trenerja Celjanov Mari
jana Pušnika po obračunu z Aj
dovci. A kdo bi mu zameril po
gum [b) no taktiko? »Reprezentanti 
Lungu, Beršnjak, Radosavljevič, Ko
ren, Brulc in Gobec niso uspeli se
staviti treh, štirih zaporednih podaj. 
Sedem igralcev je bilo odsotnih med 
reprezentančnimi tekmami. V de
setih dneh nismo nič napredovali 
na treningih glede igre. Zame bi bi
lo presenečenje, če bi zmagali,« je 
dodal. 

V sporočilu za javnost je vods
tvo NK Era Šmartno med drugim 
zapisalo: Cilji so po šestih kro
gih vsaj doseženi, če že ne prese
ženi, kar pa nas ne sme uspava
ti. Nasprotno! Posledica naše na-
daljne usmeritve je dogovor, da 
Drago Kostanjšek sporazumno 
prepusti mesto prvega trenerja 
najuspešnejšemu kolegu Bojanu 
Prašnikarju, ki je za strokovno 
delo v klubu doslej že skrbel kot 
član predsedstva. Dragu Ko-
stanjšku priznavamo nesporne 
zasluge za dosežene rezultate in 
se mu za sodelovanje iskreno 
zahvaljujemo. 

Publikum se je prvič popolnoma 
ujel v lastno zanko, vendar je igral 

"Bogatinov, ne simulirajte!' 

za gledalce: napadalno, z vključe
vanjem domala vseh igralcev proti 
golu nasprotnika, z desetimi izve
denimi streli s kotov in številnimi 
streli z glavo po predložkih. Nič ni 
pomagalo proti izjemno gibljivi po
stavitvi Primorja, ki je jurišala v pro
tinapade. »Žal gostujoče ekipe na 
Skalni kleti proti nam igrajo defen
zivno. Hitro smo prejeli zadetek, po 
izidu 0:2 smo znižali zaostanek, nato 
pa je prišla usodna vratarjeva napa
ka in vse je bilo odločeno,« je po
tek tekme orisal Almir Sulejmano-
vič. Torej, strateg Primorja Ivan Bu-
Ijan je tvegano taktiko Celjanov do
bro preučil in preko hitrih napadal
cev popolnoma uresničil zamisel. 
Pred njim se je za stavbo skril 29-
letni Elvis Ribarič in si prižgal ci
gareto: »Bili smo mnogo boljši od 
Celjanov, ki pa bi v končnici skoraj 
preobrnili potek srečanja!« Gosti
telji so večinoma dolgovezili s po
dajami okoli postavljene obrambe, 
brezplodno oblegali črno-rdeče, ki 
so po odvzemu žoge bliskovito prešli 
preko polovice in si v razredčenem 
prostoru ob številčni premoči pri
pravljali izjemne priložnosti. Za na
meček je Publikum moral ob zao
stanku »pretiravati« z napadalno po
stavitvijo, kar bi lahko celo prived
lo do manjše rezultatske katastro
fe. Vratar Aleksander Šeliga je od
lično predstavo pokvaril z redko vi
deno napako: ko je stekel izven ka
zenskega prostora, se je žoga odbi
la pred njim in ga preskočila. Ro
mano Obilinovič je z osmim zadet
kom prešel v vodstvo na lestvici strel
cev. Tri gole manj ima Domen Berš-

njak, ki je prosti strel z 18 metrov 
izvedel izjemno natančno, tako da 
je žogo usmerjeno v desni zgornji 
kot gola pospremil le pogled vra
tarja Janeza Strajnarja. 

Beršnjak bi si trenutno delil 2. me
sto med naj strelci, če bi mu priz
nali gol za Bežigradom. Krivca sta 
bila glavni sodnik Darko Čeferin in 
stranski Ivan Žunič, ki bosta zno
va delila pravico Publikumu, ko bo 
v nedeljo gostoval na Prevaljah. In 
spet je lahko Publikum jezen na sod
nika! Že v 11. minuti je Robert Mi
loš pred skokom očitno odrinil OH-
verja Bogatinova, malce kasneje pa 
je Šefik Mulahmetovič brcnil Sama 
Vidoviča v glavo. In Milan Mitro-
vič? Niti pomislil ni na enajstme
trovko, ali rumeni karton! Kaj bo z 
Veličetom Šumolikoskim, nihče ne 
zna (ali noče) povedati. Ostal je v 
Makedoniji, kjer stanje ni rožnato, 
imel pa naj bi tudi družinske teža
ve. Tokrat so ga mnogi pogrešali, 
saj je Gregor Helbl na mestu bra
nilca ponavljal nerazumljive napa
ke. Na Koroškem bi si Celjani za
služili podporo navijačev. Še ved
no imajo namreč pozitivno razliko 
v zadetkih, na njihovih tekmah pa 
pada skoraj največ golov: Publikum 
22 (12:10), Maribor Pivovarna Laš
ko 23 (16:7), Rudar 24 (9:15)... Sreda 
pa glede golov ne bo zanimiva, saj 
se bosta Publikum in Rudar spopadla 
za preboj med najboljših osem mo
štev v pokalu NZS. Tu šteje le zma
ga, četudi po podaljšku. To še kako 
dobro ve Vojislav Simeunovič. 

P. ŠAFRAN, D. ŠUSTER 
Foto: G. KATIC, G. DOMJAN Ramiz Smajlovič tokrat ni bil pri strelu 

»Gala<f 
za gala 

predstave 
Slovenski reprezentant in 

zdaj član velenjskega Ru
darja Marinko Galič je bil 
po odhodu iz Maribora Pi
vovarne Laško kar nekaj ča
sa brez kluba. Trenutno je 
zaradi reprezentančnih na
stopov v središču pozorno
sti slovenske javnosti. Na
ša reprezentanca je namreč 
minuli teden osvojila po
membne štiri točke v boju 
za nastop na svetovnem pr
venstvu. 

Utrujen nisem, saj sem po 
tekmi v Beogradu dobil dva 
dni počitka, da sem se po dveh 
napornih reprezentančnih 
tekmah lahko pripravil na do
mače prvenstvo. Na stadio
nu Partizana so bili pogoji za 
igro izredno težki, porabili 
smo vse moči, da smo osvo-
jih pomembno točko. Občut
ki po tekmi so fantastični, saj 
imamo izjemno priložnost da 
se uvrstimo na SP. 

Zakaj Velenje? 
Treningi brez pravih tekem 

ne pomenijo nič, zato sem 
nujno moral najti klub, kjer 
bom lahko igral. To je bila 
tudi želja reprezentančnega 
selektorja Srečka Katanca. V 
igri je bil tudi Koper, vendar 
sem se za Rudar odločil pred
vsem zaradi bližine Maribo
ra in dejstva, da so v klubu 
nujno potrebovali libera. 

Zadovoljni? 
Odigral sem dve tekmi. Ve-

lenjčani so mlada in ambi
ciozna ekipa, ki ima trenut
no veliko težav s poškodba
mi. Doma smo premagali Ko
per in na gostovanju v Šmart
nem iztržili točko, če prema
gamo v soboto še Živila Tri
glav, bo ekipa na dobri poti, 
da se prebije za kakšno me
sto višje in v nadaljevanju ob
drži položaj nekje na sredi
ni lestvice. 

Kam iz Velenja? 
Vsekakor si želim zaigrati 

v tujini. Dobil sem nekaj re
snih ponudb, imen klubov še 
ne bi omenjal, so pa iz Tur
čije, Avstrije in Anglije. Mor
da bom odšel že ta teden. 

PETRA ŠAFRAN 
Foto: GAŠPER DOMJAN 
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Dobovec je prvoligaš 
KMN klub Dobovec je novi član prve 

(Iržavne malonogometne lige. V povrat
nem srečanju kvalifikacij so namreč 
jgralci Dobovca premagali ekipo Bronxa 
iz Kopra s 5:2 in se s skupnim rezulta
tom 12:4 uvrstili v tako želeno prvo 
ligo-

Kar nekaj sezon zapored so igralci tega 
Iduba naskakovali 1. ligo, a jim je vselej 
spodletelo. Resneje so v Dobovcu začeli 
razmišljati o napredovanju pred nekaj 
leti, ko so se na pobudo bratov Mordej 
(Zvonko, nekdanji vratar v 1. in 2. ligi 
velikega nogometa, še vedno brani za Do
bovec) in še nekaterih entuzijastov prija
vili za 2. državno ligo. Po uvodni sezoni, 
v kateri so videli, kaj jim manjka za na
predovanje, so v zadnjih treh sezonah bi

li vselej blizu, a jim je vedno zmanjkalo 
nekaj malega ob koncu prvenstva, da bi 
napredovali med najboljše slovenske klu
be. No tokrat jim je uspelo, in sedaj bo 
Dobovec znan tudi po prvoligašu in ne 
samo po mejnem prehodu s sosednjo Hr
vaško. 

Sobotno srečanje je v dvorano 2. OŠ 
Rogaška Slatina privabilo več kot 200 
gledalcev, ki so lahko uživali v igri svo
jih igralcev. Vse je bilo jasno že po pr
vem polčasu, ki so ga domačini dobili s 
4:1, v nadaljevanju pa so z lahkoto dr
žali razliko. Prva liga ki se prične 21. 
septembra, bo prav gotovo velik zalo
gaj za vodstvo Dobovca. Pri tem jim bo 
morali pomagati predvsem gospodars
tvo občine Rogatec in sosednjih občin. 

kajti tekmovanje v 1. ligi bo zahtevalo 
precej denarnih sredstev, tudi organiza
cija kluba bo zahtevala dodatne napo
re. Vendar glede na uspešno sezono v 
Dobovcu opravičeno ostajajo optimistič
ni in v prvi sezoni napovedujejo uvrsti
tev v sredino prvenstvene razpredelni
ce. 

Dobovec je v kvalifikacijah zaigral po 
odstopu Ljutomerčanov, na Celjskem pa 
bomo imeli še enega prvoligaša, čeprav 
je bivši državni prvak in aktualni pokal
ni prvak celjski Maxi klub izpadel iz elit
ne druščine. KMN Nazarje, prej Zgornja 
Savinjska dolina, si je namreč v dogovo
ru z ljubljansko Najo odkupil pravico 
do nastopanja v l.SLMN. 

. JANEZ T ^ D V C , 

PANORAMA 

1.SML 
7. krog: CMC Publikum -

Primorje 1:3 (0:1); Beršnjak 
(80);Gregorič (15), Obilino-
vič (78, 89), Era Šmartno -
Rudar 1:1 (1:0); Teinovič 
(34); Podvinski (58). Vrst
ni red: Primorje, Maribor Pi
vovarna Laško 16, Koper 15, 
CMC Publikum, Olimpija 11, 
Era Šmartno 9, Mura, Rudar 
8, Triglav 7, Korotan 6, Dom
žale 5, Gorica 3. 

2.SNL 
6. krog: Dravinja - Livar 

Ivančna Gorica 1:1 (1:1); 
Marguč (6) ; Adrovič (21). 
Vrstni red: Dravograd 16, Za
gorje 13, Ivančna Gorica 12, 
Viator&Vektor, Aluminij, Že
lezničar, Jadran 10, Nafta 9, 
Dravinja, Bela krajina 7, Fe-
roterm Lenterm, Goriška br-
da, Bakovci 6, Tabor, Asfalti 
Ptuj 4, Elan 3. 

3.SNL- sever 
5. krog: Mons Claudius -

Inde Vransko 4:0 (1:0), Koz-
jak Radlje - Usnjar Šoštanj 
0:0, Zreče - Gerečja vas 0:3 
(0:0), Pobrežje Gradiš - Šmar
je pri Jelšah 4:0 (3:0). Vrst
ni red: Krško Posavje, Mons 
Claudius 15, Stojnci 13, Koz-
jak Radlje 10, Hajdina, Ma-
lečnik, Inde Vransko 7, Šmar

je pri Jelšah 6, Usnjar Šoštanj 
5, Pobrežje Gradiš, Gerečja 
vas 4, Paloma, Zreče 3, Bi
strica 1. 

MNZ Celje 
2. krog: Kozje - Kovinar 

1:0, Šentjur 2001 -Laško 1:2, 
Vojnik - Oplotnica 2:5. Vrst
ni red: Laško, Kozje 4, Po
savje Brežice 3, Oplotnica, 
Šentjur 2001, Kovinar, Voj
nik 0. 

MALI NOGOMET 
1. celjska liga, 15. krog: 

Maček tisk - Romida 5:1, 
Šmartno - Klateži 3:2, Sonč
ni studio&Sun - Cosmos 2:4, 
Veflon - Cetis Prijatelji 3:2, 
Robokom - Celjski grof 2:6, 
Skavti Policija - Pehkan 3:0. 
Vrstni red: Cosmos, Veflon 
36, Pelikan 34, Šmartno 25, 
Celjski grof 22, Cetis Prija
telji 19, Robokom, Maček 
tisk 18, Klateži 16, Skavti Po
licija 13, Romida, Sončni stu
dio&Sun 8. 

Občinska liga Štore, 15. 
krog: Inexa - Pečovje 6:5, Sv. 
Lovrenc - Kovinar 2:10, Ka
narčki - Gadi 2:6, Laška vas -
SokoU 9:2, Voc - Gamsi 12:3, 
Mladi knapi - Lipa 1:4. Vrst
ni red: Lipa 41, Pečovje 38, 
Laška vas 36, Sokoli 32, Ine-
xa 28, Kovinar 19, Gadi 19, 
Sv. Lovrenc 18, Gamsi 15, Voc 
11, Kanarčki 6, Mladi knapi 
0. 

NA KRATKO 
Mt. BuUer: Celjan Jože Iva

čič je na tekmi za svetovni 
smučarski pokal v akrobat
skih skokih zasedel 16. me
sto in izpolnil normo za na
stop na olimpijskih igrah v 
Salt Lake Cityju. 

Melbourne: Jolanda Če-
plak je na finalu Velike na
grade v teku na 800 metrov 
osvojila 6. mesto s časom 
2:01,07. 

Tunis: Na sredozemskih 
igrah so slovenske košarka-
rice osvojile peto mesto. V 
odločilni tekmi so povsem na-
digrale Grkinje in zmagale z 
58:47. Članica celjskega Mer
kurja Katja Temnik je dose
gla 9 točk, Alenka Potočnik 
in Metka Obrovnik pa se ni
sta vpisaH med strelke. 

Slovenski rokometaši so 
v 1. krogu predtekmovalne 
skupine zlahka premagali 
Maroko z 39:28. Roman 
Pungartnik je dosegel 8 za
detkov, Aleš Pajovič in Re
nato Vugrinec pa po 5. Z Ju
goslavijo so v 2. krogu igra
li neodločeno 24:24 in za
radi boljše razlike v zadet
kih osvojili 1. mesto v sku
pini. V četrtfinalu so včeraj 
igrali s Španci. 

Žalska karateista Matjaž 
Končina in Teja Šavor sta se 
poslovila od tekmovanja. 
Končina je v kategoriji do 75 

kg izpadel v 2. krogu proti 
Maročanu Badouhu, v odpr
ti kategoriji pa je prvo bor
bo s Hrvatom Mrzakom do
bil, vendar mu sodniki zara
di poškodbe niso dovoliU na
stopiti v 2. krogu. Teja Ša
vor je v kategoriji do 55 kg 
izgubila s Turkinjo Čeliko-
vo. 

Nanos: Na državnem pr
venstvu v gorski vožnji iz Vi
pave na Nanos je cestna ko
lesarka Sabina Rezar iz Štor 
osvojila absolutno 1. mesto 
in postala državna prvakinja 
v kategoriji do 30 let. 

Laško: Novi predsednik 
košarkarskega kluba Pivovar
na Laško je Boško Šrot. Do
sedanji predsednik Jože Sa-
dar, ki je to funkcijo oprav
ljal 22 let, je na izredni skupš
čini kluba odstopil zaradi šte
vilnih obveznosti na novi 
službeni dolžnosti. 

P.Š. 

ŠPORTNI 
KOLEDAR 

NOGOMET 
l.SNL, 8. krog, Velenje: Ru

dar - Živila Triglav (19). 
3.SNL - sever, 6. krog: In

de Vransko - Šmarje pri Jel
šah, Bistrica - Zreče, Usnjar 
Šoštanj - Stojnci, Mons Clau
dius - Hajdina (16.30). 

MNZ Celje, 3. krog: Laš
ko - Vojnik, Kovinar - Šent
jur 2001, Posavje Brežice -
Kozje (16.30). 

NOGOMET 
1. SNL, 8. krog, Domžale: 

Domžale - Era Šmartno, Pre-
valje: Korotan - CMC Publi
kum (16.30). 

2.SNL, 7. krog, Ptuj: Dra
va Asfalti Ptuj - Dravinja 
(16.30). 

NOGOMET 
POKAL NZS, osmina fina

la, Domžale: Domžale - Era 
Šmartno, Šmarje pri Jelšah: 
Šmarje pri Jelšah - Maribor 
Pivovarna Laško, Celje: CMC 
Publikum - Rudar Velenje 
(16). 

Prvenec žalskega atletskega kluba 
v počastitev občinskega praznika je AK Žalec pripravil svojo prvo prireditev. Tek po 

ulicah Žalca je bil razdeljen v 8 starostnih kategorij, nastopilo pa je preko 300 tekačev. V 
posameznih kategorijah so zmagali: mlajše deklice - Katja Jurač, mlajši dečki - Jure Štor, 
starejše deklice - Tjaša Turnšek, starejši dečki - Matic Volovšek (vsi iz Žalca), mlajše 
slanice - Nataša Oset, mlajši člani - Primož Pangerl (oba iz Šentjurja), starejši člani -
Hedvika Kotar (Trbovlje), starejši člani - Stanko Barber (Velenje). TONE TAVČAR 

Pol Stoletja 
strelstva v Rečici 

V soboto bo minilo 50 
let od ustanovitve strelske
ga društva Dušan Poženel, 
ki so ga poimenovali po 
padlem prvoborcu. Tretje 
leto zapored so Rečičani po 
kriterijih Strelske zveze 
Slovenije najboljše druš
tvo pri nas. 

Že 20 let je na čelu strel
ske družine Vinko Lavrinc, 
ki je nasledil Matijo Pelka, 
Petra Podbevška, Alojza 
Sevška, Jurija Mačka, Av
gusta Saidela, Jožeta Su-
šiča in Stanka Peklarja. 
Gradnja strelišča za vojaš
ko puško se je na kmetiji 
Viktorja Jerana začela leta 
1955, otvoritev pa je bila leto 
dni kasneje. Tudi strelski 
dom so leta 1964 zgradili s 
prostovoljnim delom. Tek
movalne uspehe je začela že
ti Helena Lavrinc, ki je s 13 
leti postala takratna repub
liška prvakinja s standard-

Vinko Lavrinc 

no zračno pištolo. Kasneje 
sta ji sledila z odmevnejši-
mi dosežki v tujini Peter Tka
lec in Ksenija Maček. Slav
nostna prireditev bo v soboto 
v laškem Kulturnem centru, 
ob jubileju pa bodo tam pri
pravili tudi razstavo. 

D.Š. 
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Zabava ob truplu 
Brutalnega umora Jožefe Pavlinec iz Prebolda osumljen njen partner -

Nerazpoznavna zaradi udarcev - 52-letni M.P. je ob truplu še dva dni popival 

»Uboga Jožefa, saj ne mo
rem verjeti, da se lahko kaj 
takega zgodi,« nam je de
jala bližnja soseda, ki je Jo-
žefo Pavlinec iz Poti na 
Žvajgo 1 v Preboldu dobro 
poznala. V nedeljo, 2. sep
tembra, naj bi jo v lastni sta
novanjski hiši brutalno 
umoril njen partner in nek
danji mož 52-letni M.P, 

»Vem, da je trpela. Včasih 
jo je tako mučil... Za lase jo 
je vlačil po tleh, pa pretepal 
jo je zelo. Videla sem, kako 
je hodila naokrog, vsa v mo
dricah. Kako, da nikoli ni ni
česar ukrenila,« je ogorčena 
stanovalka v ulici Nad tovar
no, nedaleč stran od »hiše 
smrti«. 

Zgodba, ki je imela tragi
čen epilog, se ni začela šele 
usodne nedelje, temveč že 
zdavnaj, saj naj bi imela al
kohol in nasilje pri Pavlin-
čevi hiši glavno besedo že kar 
nekaj časa. Nemalokrat naj 
bi si Jožefa, ki je bila brez
poselna, od sosedov izposo
jala denar. Za alkohol? Tu
di sama naj bi včasih preveč 
pogledala v kozarec. Neka
teri natolcujejo, da je M.P. 
nedavno tega v hišo za dalj 
časa pripeljal še eno žen
sko... Kaj vse se je dogajalo 
za zidovi hiše na dokaj osam
ljenem kraju in izven nje, še 
ni popolnoma jasno. Je su
rove brce, pod katerimi je v 
nedeljo umrla Jožefa, res »za
krivila« nepripravljena ve
čerja? 

Tisti vikend so Jožefa, M.P. 
in družinski prijatelj, 46-letni 
B.K., popivali skupaj po oko-
hških gostilnah, pivska zaba
va pa se je zatem nadaljevala 
še na Poti na Žvajgo 1. Nekaj 
časa so posedeli pred hišo, 
zatem je Jožefa odšla v kuhi
njo, dvojica pa je svojo druž
bo še nekaj časa videla v al
koholu. Okrog 23. ure naj bi 
v kuhinjo stopil tudi M.P. in 
Jožef o osorno vprašal, zakaj 
še ni večerje, ter jo začel z 
rokami in nogami brutalno 
pretepati. 

Krije brizgala 
naokoli 

»Moč udarcev je bila tolik
šna, da je kri brizgala tudi 
po kuhinjskih elementih,« je 
povedal načelnik Urada kri
minalistične službe Policij
ske uprave Celje Robert 
Mravljak. 

Hiša ob Poti na Žvajgo v Preboldu, kjer se je zgodil umor. 

46-letni B.K. naj bi pretep 
opazoval, a storil ni ničesar, 
menda, ker naj bi se bal po
sredovati. Očitno pa strah ni 
bil ovira še pred nadaljnjim 
druženjem z M.P., saj sta za
tem zaspala skupaj v isti hi
ši, nato pa nadaljevala s po
pivanjem. Jožefa je zaradi hu
dih poškodb umrla nekaj 
pred polnočjo... 

Ponedeljek, tretji septem
ber: osumljeni naj bi s 46-
letnikom kuhinjo poskušal 
tudi pospraviti in mrtvo Jo-
žefo odvleči na posteljo, a ji
ma to ni uspelo zaradi otr-
delosti Jožefinega trupla. Sle
dilo je popivanje... 

Torek, četrti september: 
M.P. se je odpravil v prebold
ski zdravstveni dom pod pre
tvezo, da je žena padla in da 
ne ve: »...al' je še živa al' mr
tva.« 

»Sam ogled kraja nesreče 
je dal vedeti, da ni nikakor 
šlo za padec. Jožefa je bila 
zaradi udarcev nerazpoznav
na,« pravi Mravljak. »Pokoj
na je imela zlomljeno desno 
ličnico, zlomljeni čeljusti, 
zdrobljeno kost v očesni vot
lini, globoko rano na nosu, 
prelom lobanje in oboje
stranski prelom reber z no
tranjim pneumotoraksom, 
kar pomeni vdor zraka iz 
pljuč v prsno votlino,« raz
laga Mravljak. Obdukcija 
trupla je še pokazala, da je 
pokojna že imela zlom reber. 

za kar pa se nikoli ni oglasi
la pri zdravniku. 

Nenavadno 
razmerje? 

Dvainpetdesetletni M.P., 
sicer invalidski upokojenec, 
je policistom že znan, saj 
so ga med letoma 1997 in 
2000 zaradi kršitve javne
ga reda in miru petkrat 
obravnavali, dvakrat zara
di nasilja nad Jožefo. V vseh 
primerih je šlo le za uved
bo predloga sodniku za pre
krške. 

»Šlo je za nenavadno raz
merje. Kljub temu, da je po
licija že posredovala in oš-
kodovanki predlagala, da naj 
gre k zdravniku po poškod-
beni list, se Jožefa s tem ni 
strinjala,« je povedal Mrav
ljak. 

Med zaslišanjem c^umlje-
nega se je pojavila tudi vrsta 
neskladij, kriminalisti pa so 
dali poudarek predvsem zbi
ranju materialnih dokazov 
glede pretepa, čeprav je M.P. 
še dva dni po umoru imel kra-
vave noge in nosil okrvavlje
no nogavico... 

Velike težave so zaradi 
močne vinjenosti zaslišane
ga imeli tudi pri 46-letnem 
B.K., ki ga ne morejo osu
miti kaznivega dejanja po
moči pri umoru, kaznivega 
dejanja prikrivanja, saj o 
umoru ni obvestil policijo, 
pa lahko. 

Težko razumljivo je, da sta
tistični podatki o nasilju v 
družinah niti slučajno niso 
resnični odraz dogajanja za 
domačimi zidovi. 

»Največja težava pri 
obravnavi tovrstnega nasi
lja je, da žrtve pred sodni
kom za prekrške oziroma 
na sodišču pogostokrat za
nikajo, da je do nasilja in 
pretepa sploh prišlo. Mno
go tega ostane skritega in ne
prijavljenega,« pojasnjuje 
direktor celjske policijske 
uprave Edvard Mlačnik. 

»Nasilništvo kot kaznivo 
dejanje je v skokovitem po
rastu. Lani smo zabeležih 
22 takšnih primerov, letos 
pa že 43. Kar 790 prekrš
kov izmed vseh lanskih 
(2837) se je zgodilo v za
sebnih prostorih. Veliko 
več, kot na primer v gostin* 
skih lokalih,« ponazarja 
Mlačnik. 

A verjeti v to, da bo stati
stika številke glede nasilja v 
družini sploh kdaj realna, je 
nemogoče. Še kakšni umo
ri, kot posledica takšnega na
silja, pa po vsej verjetnosti 
ne bodo redkost. Letos je bil 
na Celjskem en umor, v dveh 
primerih je šlo le za poskus 
umora. Se spominjate pri
mera v Goriškovi ulici 1, sla
bih šest nekaj mesecev na
zaj? 

SIMONA ŠOLINIČ 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

KOMENTIRAMO 
Krvave nogavice 

in moj klobuk 
Tisti torek, ko smo v po

poldanskem času prejeli po
licijsko obvestilo, da je bilo 
malo pred enajsto uro v Pre
boldu najdeno truplo ženske, 
sem bila dežurna. Naš ted
nik smo v redakciji zaklju
čevali, zato se s tako skopo 
informacijo nismo mogli za
dovoljiti. Želeli smo izvedeti 
le to, ali je ženska umrla za
radi bolezni ali pa je šlo ne
mara za smrt kot posledico 
nasilja. Razlika med tema 
dejstvoma je bistvena in jav
nost ima pravico izvedeti naj
manj ta podatek. 

Poklicala sem pooblaščen-
ko za stike z javnostjo celj
ske policijske uprave, ji po
stavila preprosto vprašanje 
glede domnevnega vzroka 
smrti in dobila odgovor, da 
o zadevi še nima nobene no
ve informacije. Dobro. Do
govorili sva se, dajo ponov
no pokličem v sredo dopold
ne, ko je bil res že zadnji čas, 
da osnovno policijsko infor
macijo dopolnimo s kakšno 
novo ugotovitvijo, zavedajoč 
se, da je kraj dogodka, do
kler traja preiskava, za no
vinarje in javnost zaprt s tra
kom »policija stop«. Pokli
cala sem torej v sredo in do
bila odgovor: dokler nima
mo v rokah sodnoobdukcij-
skega poročila, ne moremo 
dati informacije za javnost 
o vzroku smrti. 

V četrtek, ko je izšel Novi 
tednik, smo naše bralce go
tovo razočarali in v njihovih 
očeh bržčas izpadli nesposob
ni, nevedni, neresni. Elek
tronski mediji so namreč ta
krat (po sklicani novinarski 
konferenci na PU Celje) že 
podrobno poročali o krvavem 
nasilju, ki seje dogajalo v sta
novanjski hiši v Preboldu in 
končalo s smrtjo 49-letne Jo
žefe Pavlinec. 

Informacijski molk v inte
resu preiskave? Razumem, če 
gre za preiskovalno zahteven 
dogodek brez otipljivih ma
terialnih dokazov in brez sle
di o domnevnih storilcih, to

da v tem primeru je bil, VSQ 
naslednji dan po najdbi tn\ 
pla in celodnevni preiskav 
ter zaslišanju osumljenca, 
vsakršen dvom glede vzroka 
smrti povsem nerealen. JQ 
sno je bilo, da je šlo za nasi 
Ije in ne za nesrečni pade 
ženske. 

Če preiskovalci (policisti 
preiskovalni sodnik, držai 
ni tožilec) obravnavajo tru 
plo s poškodbami, značilm 
mi za brutalno nasilje, če to 
iznakaženo in krvavo truplo 
že dva dni leži na tleh v kr
vi, kuhinja pa je prav tako 
povsod okrvavljena, bi si še 
tako neuk očividec upal v 
kratkem času oceniti, da po-
kojnica ni padla po stopni
cah. V torek popoldne so 
osumljenega M.P. policisti 
priprli, med pogovorom z 
njim, vedoč, da gre za zna
nega nasilnika, pa ugotovi
li tudi to, da ima še vedno 
na nogi nogavico, vso prepo
jeno s krvjo. Torej bi od poob-
laščenke za stike z javnost
mi lahko dobili v sredo do
poldne vsaj še en podatek: 
da obstaja utemeljen sum, da 
je smrt ženske povezana z na-' 
siljem. 

Seveda je pooblaščenka za 
stike z javnostmi najbrž tu
di v tem primeru ubogala ti
ste, ki ji dajejo zeleno luč za 
posredovanje informacij za 
javnost. Zato lahko brez pri
držka ocenim, da so se nai 
celjski policiji v tem primeru 
do nas obnašali, milo reče
no, otročje sprenevedavo, pa 
naj se še toliko sklicujejo na 
interes preiskave. Če novi
nar prosjači za tako skrom
no informacijo, kot sem jo že
lela dobiti jaz, se pač ne mo
re znebiti občutka, da si nekdo 
jemlje pravico, da ga postavi 
v položaj prosjaka s klobu
kom v roki. Če kaj pade vanj 
ali pa nič, je odvisno zgolj od 
(informatorjeve) dobre volje 
in (ne)zavedanja, da se v ta 
klobuk steka vsebina, ki je 
namenjena javnosti. 

MARJELA AGREŽ 

P o k o p a l o g a j e 
p o d s e b o j 

Do delovne nesreče je prišlo v soboto, 8. septembra, v 
Zrečah, ko je 43-letni M.S. iz Mute pomagal pri podira
nju kovinske konstrukcije šotora. 

Pri premikanju železnega droga se je spotaknil in padel. 
Pri tem mu je kovinska konstrukcija padla na nogo in ga 
hudo ranila. Hudo poškodovanega so ga prepeljali v celj
sko bolnišnico. 

Strela in kratek stik 
Za okrog 600 tisoč tolarjev gmotne škode je nastalo v 

požaru, ki je izbruhnil v soboto, 9. septembra, v prosto
rih kompresorske postaje mesarije Strašek na Starem tr
gu v Slovenskih Konjicah. 

Največ škode je na elektro instalacijah, ranjen pa ni bil 
nihče. Do požara pa je po vsej verjetnosti prišlo zaradi uda
ra strele v bližnjo elektro omarico. 

Istega dne je gorelo tudi na Gostinci, na območju Podče
trtka, kjer je zagorela nenaseljena stanovanjska hiša last 
J.B. iz Pečovnika. Po prvih ugotovitvah preiskovalcev je 
ogenj povzročil kratek stik na električni napeljavi, nastalo 
škodo pa ocenjujejo na okrog milijon tolarjev. S.Šol. 

Napadli^ pretepli, okradli 
Na Poljskem pretepli in okradli 35-letnega slovenskega avtoprevoznika 

Ko je petintridesetletni Roman J. iz 
Lokovice pri Velenju s tovornim vo
zilom in priklopnikom v Litvo pre
važal 198 hladilnikov in tri televizor
je, je doživel neprijetno presenečenje. 

V četrtek, 6. septembra, se je zaradi 
počene pnevmatike ustavil v kraju Bia-
la, kjer ga je napadlo več neznancev in 
ga preteplo. Šoferja so nato zvezali, mu 
ukradli dokumente in se odpeljali s to
vornim vozilom znamke Volvo v nez

nano. Roman J. naj ne bi utrpel hude 
telesne poškodbe, gmotna škoda, pov
zročena s krajo pa je visoka. Gre na
mreč za 25 milijonov tolarjev. 

Vozilo je last Jožeta Melavca, samo
stojnega avtoprevoznika iz Rečice ob 
Savinji, ki še vedno čaka na kakršno 
koli informacijo o ukradenem vozilu 
in tovoru. 

Šofer Roman J. je v Slovenijo prispel 
v začetku tega tedna, toda o dogodku 

ne želi govoriti, nam je v njegovem ime
nu v kratkem telefonskem pogovoru v 
ponedeljek povedala njegova žena. Je 
pa to že drugi večji napad na sloven
skega avtoprevoznika letos, ki se k sre
či ni končal tragično, kot se je to v za
četku leta zgodilo 22-letnemu Aljoši 
Polenšku iz Stopč pri Grobelnem, ki 
so ga ubili na magistralni cesti Kola-
šin-Podgorica v Črni Gori. 

S.Šol. 
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Odnesel petnajst milijonov 
In Samuraja našli, o »žalskem milijonarju« pa še vedno ne duha ne sluha 
policisti so ob cesti Šoštanj-Plešivec, pod 

jraško Goro, v sredo, 5. septembra, našli 
jgebni avtomobil znamke'Suzuki Samu-
•gi. Voznici na žalski obvoznici ga je ukra-
[el ropar, ki je v sredo, 5. septembra, iz 
loslovalnice Nove Ljubljanske banke v Žal-
u odnesel okrog petnajst milijonov tolar-
ev in za skoraj 700 tisoč tolarjev deviz. 

, Mlajši moški, visok okrog 180 centime-
rov, oblečen v modri anorak, je nekaj mi-
lUt pred deveto uro oborožen vstopil v pro-
itore banke in močno presenetil, predvsem 
la prestrašil stranke in uslužbenke, ki so bi-
e takrat v banki. Kot smo izvedeli, naj bi 
lile v času ropa v banki štiri uslužbenke. 

Eni izmed strank naj bi ropar celo zagrozil 
s pištolo, ki jo je držal v roki, k sreči pa ni 
streljal. Ker je ena izmed uslužbenk roparja 
pravočasno opazila, je uspela sprožiti alarm, 
kar je roparja očitno dodatno razjezilo. S hi
trim sunkom roke je razbil steklo bančnega 
okenca, preskočil pult, si nabral denar ter iz 
banke pobegnil peš. Le nekaj minut zatem je 
na žalski obvoznici ustavil nekega voznika in 
mu brez uspeha skušal iikrasti mercedesa. V 
drugem poskusu je ukradel samuraija in se z 
njim odpeljal proti Šempetru. 

V rop se naj ne bi podal sam, pravijo ne
kateri, imel naj bi še enega pomočnika, ki 
naj bi ga čakal v bližini, a je ropar ubral 

drugo pot. Menda zato, ker mu je nekdo na 
begu iz banke sledil. 

Med begom je odvrgel nekaj bankovcev, 
ki pa so svoje lastnike že našli pri mimoido
čih, ki so jih kar nekaj tudi pobrali. Zato na 
policiji še vedno pozivajo vse, ki so to stori
li, naj denar vrnejo, saj gre v nasprotnem 
primeru za kaznivo dejanje prikrivanja. Ko
liko denarja in če sploh kaj so najditelji pri
nesli nazaj, na policiji ne vedo, pri Novi Ljub
ljanski banki pa izjav o tem nočejo dajati. 

Ropar naj bi govoril v lokalnem narečju. 
Ga bo to izdalo? Ali pa mogoče fotografije 
in posnetki, ki jih je posnela kamera v banki 
in kapa, ki jo je imel na glavi? 

»V preiskavo in iskanje roparja je vključe
no maksimalno število policistov. Večji pou
darek pri iskanju je na območju Žalca, Vele
nja, Celja in Slovenj Gradca,« pravi načel
nik urada kriminalistične policije Policij
ske uprave Celje, Robert Mravljak. 

Medtem ko novi milijonarji na Celjskem 
rastejo kot gobe po dežju, (to je že tretji več
ji rop finančnih ustanov letos), so ostali vsi 
še vedno pri »preiskavah«. Kdo so roparji 
bank v Vitanju in Vojniku, pošte Lava ter kje 
je tisti, ki jo je urno ucvrl, še preden je oro
pal menjalnico Enka v Celju?! 

SIMONA ŠOLINIČ 

Le opozorila za male prekrškarje? 
če ne boste pripasani ali če ne boste imeli čelade, boste odslej (le) opozorjeni 

z dvanajstim septem-
irom je začela v Sloveniji 
djati uredba, ki določa, da 
ahko policisti storilcu, na 
iraju prekrška, izrečejo 
pozorilo, ne da vložijo 
iredlog k sodniku za pre-
trške ali predpišejo denar-
10 kazen. Toda to velja le v 
dmeru »manjših prekrš
kov«, to je za tiste, ki so 
leznatnega pomena in ta-
trat, ko policist oceni, da 
e, glede na prekršek, opo-
»rilo zadosten ukrep. 
A stvar še zdaleč ni tako 

ireprosta kot se zdi, saj lah-
[0 policist izreče opozorilo, 
te poleg zgoraj napisanega ve

ljajo tudi določeni pogoji. Po
vsem razumljivo je, da poli
cisti ne bodo izrekali opozo
rila vinjenim voznikom in za 
tiste kršitve, za katere je pred
pisana zaporna kazen. Po
membne so tudi okoliščine 
prekrška. Policisti vam bo 
izrekel opozorilo, če s svojo 
kršitvijo ne boste ogrožali 
drugih ljudi ali njihovega pre
moženja, in če iz pogovora 
oceni, da ste obžalovali stor
jeni prekršek in da niste »stari 
znanec policije«. 

V primeru izrečenega opo
zorila bodo policisti z »ma
limi prekrškarji« podpisali 
tudi zapisnik, zoper katere

ga ni mogoča pritožba, ta pa 
se uvede v posebno eviden
co. To z drugimi besedami 
pomeni, da če je bil storilec 
v zadnjih dveh letih že dva
krat opozorjen, sledi tretjič 
denarna kazen ali predlog 
sodniku za prekrške. Izrek 
opozorila ne velja samo za 
promet ampak tudi za ostala 
področja, denimo za področ
je varovanja državne meje in 
tujske zakonodaje, kjer se v 
primerih, ko posameznik 
drugi osebi omogoči nedo
voljen prestop meje, logič
no, ne izreče opozorila. 

Glede prometa pa: »Opozo
rila se lahko praviloma izre

kajo za tiste prekrške, ki jih 
udeleženec v cestnem prome
tu izvrši z opustitvijo dolžne
ga ravnanja (npr. neuporaba 
varnostnega pasu, neuporaba 
varnostne čelade, hoja izven 
prehoda za pešce, ko ni priš
lo do ogrožanja drugih ipd.), 
medtem ko se prekrškov, ki 
so najpogostejši vzrok promet
nih nesreč, ne more obravna
vati kot prekršek, ki je bil 
storjen v okoliščinah, ki ga de
lajo posebno lahkega...« pra
vijo v izjavi za javnost, ki so 
nam jo poslali iz Generalne 
policijske uprave. 

Glede takšnega »opozarja
nja« se v javnosti že pojavlja

jo pomisleki. Ali je takšna po
teza pravilna, bo pokazal čas, 
čeprav statistika kaže, da po
lovica vseh umrlih na celjskih 
cestah letos ni uporabljala var
nostnega pasu, dva motorista, 
en sopotnik in voznik kolesa 
z motorjem, ki so v nesrečah 
izgubili življenje, pa niso upo
rabljali čelade. Bi izrek opo
zorila v teh primerih zalegel? 
Bi omenjeni zatem razumeh 
bistvo in bili pripasani in no
sili čelado? Tokrat jih »manj
ši prekršek« ni udaril po de
narnici, ampak po življenju, 
priložnosti za drugo »opozo
rilo« pa nimajo več. 

SIMONA ŠOLINIČ 

V Celje na ogled 
v Celje je prispela delegacija policistov iz Grevenbroic-

ha, s Celjem pobratenega mesta, zato je tudi na področ
ju, ki ga pokriva poUcija, sodelovanje dobro, je poveda
la pooblaščenka za odnose z javnostjo pri celjski policij
ski upravi Irena Gorenak. 

Za danes, četrtek, 13. septembra, je predviden tudi 
sprejem delegacije pri celjskem županu Bojanu Šrotu, 
kasneje pa jih bodo popeljali tudi po Celju in okolici. 
Gostitelji, celjski policisti, bodo delegaciji pokazali tudi 
delo na mejnih prehodih na območju PU Celje, v soboto 
si bodo ogledali mednarodni obrtni sejem, zatem pa še 
turistično-rekreativni center Rogla. 

MINI KRIMIČI 
Kakršen oče 
takšen sin 

v četrtek, 6. septembra, sta 
policista Policijske postaje 
Slovenske Konjice pri kon
troli prometa zaustavila voz
nika osebnega avtomobila, 
42-letnega B.G. iz okolice 
Slovenskih Konjic. Ko sta po
licista odredila preizkus te
že maliganov, se je 42-letnik 
med postopkom naredil 
Francoza in sedel v vozilo ter 
se s kraja meni nič tebi nič 
odpeljal v smeri Loške Go
re. V bližini gostišča Mlin se 
je odločil ustaviti in izstopi
ti iz vozila ter policistu, ki je 
hotel nadaljevati s postopkom 
preverjanja vinjenosti, poka
zati svojo mišično maso. Pri 
tem pa se je šopiril tudi nje
gov mladoletni sin. Policista 
sta huje ranila, oba pa sta se 
umirila šele po prihodu okre
pitev. Zoper B.G. bodo spi

sali kazensko ovadbo. Nauk 
zgodbe je, da jabolko ne pa
de daleč od drevesa. 

Razjarjeni 
mladci 

Policisti so se v nedeljo, 9. 
septembra, morali že navsez
godaj spoprijeti z razjarjeni
mi mladci, ki so si moči ver
jetno nabirali v »nikolipraz-
nih« kozarcih. Najprej so v 
postopek vzeli 23-letnega 
S.G. iz Laškega, kar pa je očit
no razjezilo štiri njegove ko
lege (22-letnega A.B. iz Laš
kega, 23-letnega D.B., 29-let-
nega N.V. in 20-letnega B.Č. 
iz Celja), ki so se v postopek 
tudi fizično vključili. Ker so 
bili vsi še vseeno nevešči po
licijskih prijemov, so jih le
ti povabili nedaleč stran, v 
prostore za treznenje. Huda 
skupinica se bo morala za
govarjati pri sodniku za pre
krške in še na sodišču. 

NOCNE 
CVETKE 

• Poleg tega, da se nad poli
cijo že tako in tako zgrinja ob
lak policijskih šal in vicev, so 
se morali celjski policisti mi
nuli petek ubadati še z eno. A 
tokrat bolj neslano. Nekdo jim 
je namreč želel popestriti dan 
z obvestilom, da imajo na Ljub
ljanski podstavljeno bombo. 
Klicatelj naj si drugič za čtivo 
vzame knjigo o bontonu, kjer 
jasno piše, da se mora tisti, ki 
kliče tudi predstaviti... 
• Minulo soboto so celjski po
licisti v Miklošičevi ulici v Ce
lju našli samotno zapuščen kov
ček, sive barve. V osamljenem 
kovčku je bilo več električnih 
kablov. O tem, čemu je bilo kab-
lovje namenjeno, ni podatkov. 
Priporočamo pa, da bi bilo do
bro, če bi si tisti, ki je kable 
pozabil, te priključil na inteli
genco. 
• Nekdo je na velenjskem ob
močju povsem zgrešil letni čas, 
ko je iz Starega trga odnesel 
senčnik, matematično zmerjen 
na 3,5 metra. Logično razmiš-
Ijujoč si ga je moral oprtati kar 
na rame, saj bi šel v avto bolj 
težko. Ali pa je senčnik le po
zabil vrniti, potem ko si ga je 
izposodil kot nadomestni dež
nik... 
• Iz povsem zaupnih virov 
smo izvedeli, da je Dušan prejš
nji teden namakal svojega (tr
nek namreč) brez dovoljenja. 
Ilegalno je lovil ribji živež. Pa
lico so mu za to pristojni vzeli 
in mu svetovali, naj odide raje 
pečat koga drugega. 

iROMETNE NESREČE 
v smrt 

Že 33. smrtno žrtev (lani 
24 v enakem obdobju) so 
ahtevale ceste celjske re
gije v petek, 7. septembra, 
la glavni cesti Celje-Rim-
5ke Toplice, izven Velike
ga Širja. V nesreči je umrl 
ŠO-letni R.D. iz Celja. 

Omenjeni je na vozišču iz
gubil oblast nad vozilom, za
peljal na nasprotni vozni pas 
in trčil v osebno vozilo 58-
letnega K.R. iz Nemčije. V 
silovitem trčenju je R.D. poš
kodbam podlegel na kraju ne
sreče, sopotnika, 47-letnega 
M.N. iz Velenja, pa so zara
di hudih telesnih poškodb 
prepeljali v celjsko bolnišni
co. Nemški državljan je bil 
lažje ranjen. Od leta 1997 do 
larii sta se pri Velikem Širju 
Zgodili dve prometni nesre-
"̂i s smrtnim izidom..Veliko 
Pa je bilo nesreč z hudimi poš-
l̂ odbami. Letos je na cesti Ce-
')e-Vrhovo umrlo že sedem 
ljudi. 

Povozil gaje 
do smrti 

Vlak je minuli torek, 4, 
septembra, na železniški 
progi pri Premogovniku v 
zelenju, povozil 63-letnega 
^S. iz Šoštanja. 

Kot so ugotovili v preiska-
^. je A.S. prišel na zavaro
vano območje, kjer je iz sme
ji Družmirja nameraval preč-
•̂ ti železniško progo. Ker se 
^ kolesom ni mogel peljati 

tire, ga je dvignil in ga 

nesel preko. Ravno v tistem 
trenutku je iz smeri Šoštanja 
pripeljala lokomotiva in si
lovito trčila v pešca. Stroje
vodja kljub zaviranju in zvoč
nim signalom trčenja ni us
pel preprečiti. Ranjenemu so 
na kraju nesreče nudili prvo 
pomoč, a je zaradi hudih 
poškodb umrl. 

Mladoletna za 
volanom 

Dve osebi sta bili ranjeni 
v prometni nesreči, ki se je 
zgodila v soboto, 8. septem
bra, na regionalni cesti iz
ven Podvina pri Polzeli. 

Še ne polnoletna (17) K.B. 
iž Lepe Njive pri Mozirju je 
z osebnim vozilom izven 
Podvina v levem nepregled
nem ovinku zapeljala s ce
stišča in trčila v betonsko 
škarpo. Voznica je bila v ne

sreči lažje ranjena, 21-letni 
sopotnik, M.G. iz Orle vasi, 
pa je bil huje telesno poško
dovan. 

Potegnilo mu 
je nogo 

Izven Gorenja na Pohor
ju je v nedeljo, 9. septem
bra, osemletni A.G. iz Bo-
harine dobil tako hude poš
kodbe pri vožnji s kolesom 
z motorjem, da je moral is
kati zdravniško pomoč. 

Nesreča se je zgodila na do
vozni cesti do stanovanjskih 
hiš, ko je 13-letni M.G. iz Bo-
harine na kolesu z motorjem 
prevažal osemletnega A.G. 
Na klancu navzdol je trinajst
letnik zapeljal preblizu de
snemu robu vozišča, takrat 
pa je sopotnik z nogo najprej 
podrsal po nabrežini, nato pa 
mu jo je potisnilo med špice 
zadnjega kolesa. 

S.Šol. 

Radarske kontrole bodo... 
• jutri, l4. septembra, dopoldne na območju Šmarja 

pri Jelšah, popoldne pa na območju Laškega; 
• v soboto, 15. septembra, dopoldne na območju Mo

zirja, popoldne pa na območju Rogaške Slatine; 
• v nedeljo, 16. septembra, dopoldne na območju ce

lotne regije, popoldne pa na območju Laškega; 
• v ponedeljek, 17. septembra, dopoldne na območju 

Šentjurja, popoldne pa na območju Šmarja pri Jelšah; 
• v torek, 18. septembra, dopoldne na območju Laške

ga, popoldne pa na območju Mozirja; 
• v sredo, 19. septembra, dopoldne na območju Šmarja 

pri Jelšah, popoldne pa na območju Šentjurja; 
• v četrtek, 20. septembra, dopoldne na območju Laš

kega, popoldne pa na območju Mozirja; 
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Smrt na 
nezavarovanem 

prehodu 
Je šmarska smrtna nesreča na železnici dovolj jasno 

sporočilo, da je treba čimprej nekaj ukreniti? -
Županova napoved 

Sredi avgusta se je na 
enem od prehodov ceste čez 
železniško progo v Šmar
ju pri Jelšah zgodila smrt
na nezgoda. Ko je bil avto 
na prehodu, je iz smeri Ro
gaške Slatine pripeljal br-
zi vlak in naenkrat je treš
čilo. V razbitinah osebne
ga avtomobila so bili trije 
potniki in pes. Voznica in 
sopotnik sta bila lažje ra
njena, sopotnica Urška Ke-
ber (76) iz Šmarja pa je 
poškodbam podlegla. Tu
di pes ni preživel. Do ne
sreče zagotovo ne bi priš
lo, če bi bil prehod zavaro
van z zapornicami, o os
talih okoliščinah pa danes 
lahko le ugibamo. Če bi... 

Govorimo o lokalni cesti 
Dvor-Šmarje, ki prečka že
lezniški prehod na Kolodvor
ski ulici v bližini železniš
ke postaje v Šmarju. Prehod 
je zelo frekventen, saj poleg 
prebivalcev vasi Dvor ta pre
hod prečkajo tudi ljudje iz 
ostalih naselij (Sotenskega, 
Vrha, Vodenovega, Zastra-
nja. Male Pristave) ter pre
cej občanov z območja Slad
ke Gore. Poleg voznikov 
uporablja ta prehod tudi ze
lo veliko pešcev, predvsem 
šolarjev. Le slabih dvesto me
trov višje (proti Celju) je 
urejen železniški prehod s 
semaforji in zapornicami v 
smeri proti Grajskemu Lo
gu, Jelšingradu, Senovici in 
Močlam. 

Glede na gostoto prome
ta in pestro strukturo ude
ležencev v prometu na tem 
stičišču ceste in železnice, 
je zdajšnje zavarovanje 

Darja Hughes: »Ne morem 
razumeti...« 

neustrezno. Na to občani 
opozarjajo že dolgo vrsto let, 
ko se spominjajo nekaterih 
dosedanjih trčenj, ki pa so 
se na srečo končala le z zvi
to pločevino oziroma gmot
no škodo. Tokrat je nepre
stano izzivanje smrti dobi
lo drugačen epilog. Umrl je 
človek. Naslednji lahko 
umre že danes. Če bo to 
otrok, ki je bil na poti v šo
lo, ko je mimo pripeljal 
vlak, se bo težko sklicevati 
na neprevidnost in neupošte
vanje prometnih znakov, ki 
opozarjata na prihajajočo ne
varnost. Otroka lahko nau
čiš prometnih znakov in ga 
podučiš, kako se je treba v 
prometu obnašati, a otroci 
so, kot vemo, razposajene 
osebice, ki znajo v določe
nem trenutku reagirati čisto 
drugače, kot običajno in kot 
smo jih naučih. Podobno je 
s starostniki, njihove slušne, 
vidne in motorične zaznave 
so oslabljene. 

Kaj se bo 
spremenilo? 
Ustavimo se še malce pri 

smrtni nezgodi, ki se je pripe
tila 15. avgusta dopoldne v 
Šmarju. Je voznica res ravna
la skladno s prometno signa
lizacijo in vozilo ustavila, pre
den je prečkala progo in se do
volj dobro prepričala, ali sme 
nadaljevati vožnjo? O tem lah
ko le ugibamo in pridemo spet 
do zaključka, da bi se nesreča 
ne zgodila, če bi bil prehod 
zavarovan z zapornicami. 

Tam, kjer je smrt, je pra
viloma tudi žalost. Darja 
Hughes, ki je izgubila ma
mo, se nikakor ne more spri
jazniti z razlagami, da je bi
la smrt posledica neprevid
nosti. Predvsem pa ne more 
razumeti, kako je mogoče, 
da je prometno tako zelo 
obremenjena cesta, kot je ta, 
ki vodi iz Šmarja proti Dvo
ru, pred križiščem z želez
niško progo opremljena zgolj 
z andrejevim križem in zna
kom »ustavi«. Opozarja tudi 
na slabo preglednost zaradi 
skladovnic hlodovine, ob 
progi stoječih vagonov in par
kiranih kamionov s prikoli
cami. »Smrt moje mame je 
zdaj dejstvo, tu se ne da nič 
spremeniti. Zanima pa me, 
kaj se bo, vedoč za to smrt
no nesrečo, zdaj spremeni
lo. Kaj so s skupnimi močmi 
pripravljeni v kratkem času 
narediti občinski možje, kaj 
železnica in lastniki zemljišč, 
ki zdaj menda zavirajo izpe
ljavo ceste do s semaforji in 
zapornicami varovanega že-

Načrti so. volja in želja tudi , problem pa ostaja enak. Se res ne da še kaj narediti za boljšo varnost? 
Nesreča ne pozna čakanja in nikoli ne počiva. 

lezniškega prehoda?« se spra
šuje prizadeta Darja Hughes. 

V kratkem nič 
v občinskih planih je pred

videno, da bi cesto Dvor-Šmar
je, na odseku pred Guzej evim 
mostom, preusmerili na za
varovan železniški prehod ce
ste proti Jelšingradu. Pred pre
hodom bi se obe cesti združi
li in nato prečkali železniško 
progo na obstoječem, z zapor
nicami in semaforjem zava
rovanem prehodu. Ta odsek 
ceste bo treba na novo zgra
diti v dolžini približno tristo 
metrov. »Pred izgradnjo bo 
treba odkupiti zemljišča in 
pridobiti potrebna soglasja. 
Občina je letos spomladi na
ročila idejni projekt za izgrad

njo te priključne ceste, ki bo 
izdelan do konca leta. Lani 
pa je občina osrednji del ce
ste Šmarje-Dvor povsem na 
novo uredila, razširila, zgra
dila mostove in zaščitne ogra
je, ter v to vložila šestdeset 
milijonov tolarjev. V novem 
prostorskem planu bo obde
lana tudi vsa ostala prometna 
ureditev Šmarja, z vsemi 
vpadnimi cestami ter predvi
deno interno obvozno cesto. 
Ta bi bila speljana ob želez
niški progi ter se na zahodu, 
v smeri proti Celju, priklju
čila na obstoječo magistral
no cesto med Kartinovo in 
Gubčevo ulico, ter na vzho
du, v smeri proti Rogaški Sla
tini, na območju parkirišča 
pri avtobusni postaji. Na to 

obvozno cesto bi bila potei 
priključena cesta Dvor-Šma 
je. Na tak način bi se zdajšn 
prehod ceste Šmarje-Dvc 
ukinil za ves promet, tudi i 
pešce. Za prehod pešcev pr( 
ko proge v smeri Šmarje-Dvo 
in Šmarje-osnovna šola pat 
na območju železniškega skl 
dišča in nadzorništva ured 
nadhod,« je novo prostors! 
in prometno ureditev opis 
župan občine Šmarje pri Je 
šah Jože Čakš. Do takrat, V 
bodo plani resničnost post 
li, pa bo moralo preteči še k 
nekaj časa. Ker bo obstoje 
nevarni prehod do takrat o 
tal tak, kot je, pa vsem up 
rabnikom preostane le še: Bc 
nas obvarji! 

MARJELA AGRE 
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Avgust je bil 
(spet) skromen 
Avgust vse doslej ni bil pre

tirano naklonjen poslu z av
tomobili. Tako je bilo tudi le
tos, kajti v osmem letošnjem 
mesecu so na slovenskem tr
gu prodali 3863 novih oseb
nih avtomobilov. To je bilo naj
manj doslej, kar niti ni preti
rano nenavadno. V letošnjih 
osmih mesecih pa so v Slove
niji prodali malenkost več kot 
40 tisoč vozil, kar je za do
brih 14 odstotkov manj kot v 
enakem lanskem obdobju. 

Pogled na prodajne števil
ke kaže zanimivo podobo, 
kajti prvič doslej se je zgodi
lo, da si prvo mesto delita Re
nault in Volksvvagen, ki sta 
prodala po 631 vozil. Med ti
stimi tovarnami, ki so avgu

sta vendarle zabeležile omem
be vreden prodajni plus, so 
Opel (za 7,7 odstotka več), 
pa Seat (plus 6,4 odstotka), 
Hyundai je prodajo povečal 
za 16,1 odstotka, Audi pa ce
lo za dobrih 94 odstotkov. Pre
cej slabše kot avgusta lani je 
šlo Citroenu (minus 28 od
stotkov), pa tudi Škodi, ki je 
posel zmanjšala za 27,5 od
stotka. Omeniti pa je tudi tre
ba, da je prvič letos minus za
beležil Peugeot, saj je bilo av
gusta v njegovih trgovinah za 
dva odstotka manj kupcev. Še 
vedno gre zelo slabo južno-
korejskim avtomobilskim to
varnam, in to predvsem Dae-
vvooju, ki je v letos svojo pro
dajo zmanjšal za 75 odstot

kov. Med japonskimi tovar
nami se v vrhu počasi utrjuje 
Toyota, ki je letošnji obseg 
prodaje povečala skoraj za 
tretjino, medtem ko se je BMW 
v avgustu prvič po dolgem času 
posrečil prodajni plus, saj je 
bilo avgusta za dobrih 73 od
stotkov več kupcev kot lani v 
tem času. 

Lestvica najbolje prodaja
nih vozil postaja dolgočasna. 
Že dolgo je v ospredju renault 
clio (avgusta manj preprič
ljivo kot prej), vendar mu zav
zeto sledi VW golf, ki posta
ja pri Slovencih vse bolj po
pularen. Visoko je tudi VW 
polo, kar je po svoje prese
netljivo, saj je za letos napo
vedana nova različica. 

Prenovljeni B M W 3 

B M W prenovil svojo trojko 
Leta 1998 je nemški BMW 

na trg poslal novo trojko, 
vsekakor najpomembnejši 
avto v svojem programu. V 
tem času je šel avto zelo do
bro v promet, hkrati pa so 
neposredni tekmeci pred
stavili nekaj novih konku
rentov v tem razredu, ob
stoječe avtomobile pa pre
novili ali povsem obnovili. 
To je sedaj storila tudi ba
varska avtomobilska tovar
na, pri čemer je treba priz
nati, da je prenova serije 3 
predvsem navzven dokaj 
skromna, nekaj več novo
sti pa je očem skritih. 

Večina bo pri novi ali pre
novljeni trojki najprej opazi
la drugačen prednji del, kjer 
so spremenili obliko luči. Spre
menili so tudi prednjo masko, 
ki ima še vedno podobo zna
menitih ledvičk. Skoraj po
vsem nespremenjen je ostal za
dek, čeprav je res, da so neko
liko spremenili položaj luči, 
ki so po novem prekrite s tako 
imenovanim briljantnim ste
klom. Posodobljeno je tudi 
podvozje, ki naj bi omogoča
lo še nekaj bolj športno vož
njo, med omembe vredne no
vosti pa je treba šteti še me
njalnik SMG ali Sequential Ma-

nual Gearbox. To naj bi bi 
povšeči predvsem tistim, k 
imajo radi samodejni menja 
nik, vendar s pretikanjem (ti 
di s stikali na volanu) in bre 
uporabe sklopke. Nekaj nove 
ga je tudi pri motorjih, saj bc 
do po novem ponudili tri ol 
novljene štirivaljnike, bencii 
ska in dva turbodizelska. Po 
oznako 318i bodo tako po m 
vem ponujali 1995-litrski št 
rivaljnik s 143 KM, 318d b 
poganjal dvolitrski turbodiz« 
s 115 KM, 320 pa štirivaljnil 
ki bo zmogel 150 KM. Prenos 
Ijena trojka je slovenskim kuj 
cem že na voljo. 

Evropski Ford znova do dobička? 
V zadnjih letih je imel 

ameriški Ford kar veliko te
žav s svojo evropsko po
družnico, torej Fordom Eu-
rope. Da bi izboljšal polo
žaj, se je zatekel k bolečim 
spremembam, ki jim pač 
pravijo prestrukturiranje. 
Očitno so ta zdravila prije
la, vsaj tako je mogoče so
diti po zadnjih podatkih, ki 
prihajajo iz evropskega dela 
Forda. 

Tako bodo letos stroške 
znižali za krepkih 400 mili
jonov dolarjev, kar je seveda 
povsem drugače kot je bilo 
lani, ko je bilo izgube za 
okroglo milijardo dolarjev. 
Ob tem pravijo, da bodo tr
ge tako rekoč zasuli z novi
mi modeli, poleg tega pa bis
tveno zmanjšali njihovo sta
rost (doslej 5,4 leta, do leta 
2005 pa naj bi se ta številka 
zmanjšala na 2,9 leta). Veli
ko si seveda obetajo od nove 
fieste, ki jo bodo predstaviU 

Ford mondeo je med najbolj prodajanimi v srednjem razredu. 

na septembrskem avtomobil
skem salonu v Frankfurtu. Ta 
avtomobil bo nastajal v nemš
kem Kolnu, pomladitev ozi
roma predstavitev novega 
modela pa je nujna, saj v tem 
nižjem srednjem razredu niso 

več konkurenčni. Ob tem so 
zadovoljni s poslom in trž
nimi številkami, ki jih »pri
naša« še vedno dokaj sveži 
mondeo, saj postaja eden naj
bolje prodajanih avtomobi
lov v srednjem razredu. 

HrvaŠka in novi zakon o 
varnosti prometa 

Hrvaška je predvsem v poletnih mesecih dokaj zani
miva. Zato je prav vedeti, da Hrvati pripravljajo nov 
zakon o varnosti v cestnem prometu, ki se bo zgledo
val po nekaterih italijanskih izkušnjah. 

Omeniti je treba zelo restriktivno kaznovalno politiko, 
kar bi lahko razložili tudi tako, da država pač potrebuje 
denar. To med drugim pomeni, da bodo z vsemi silami 
napadli vinjene voznike, saj bodo kazni za vožnjo v tak
šnem stanju izjemno zasoljene. Med drugim bodo uvedli 
tudi obvezno uporabo zasenčenih luči čez dan, bolj zah
tevni oziroma natančni bodo tudi pri vsebnosti škodljivih 
snovi v izpušnih plinih, uporabi varnostnih pasov ipd. Skrat
ka, na Hrvaškem bo vožnja po cestah še nekaj bolj zahtev
na kot je bila morda doslej. 

Rusija \ 
ostaja na 
obrobju 

čeprav se je po padcu 
socializma zdelo, da bo 
Rusija prav kmalu posta
la zelo perspektiven av
tomobilski trg, se je zgo
dilo drugače. Prodaja av
tomobilov namreč ne gre 
tako kot so pričakovali, 
kar dokazujejo tudi šte
vilke. 

Tako je lani tam še vedno 
največ avtomobilov, 700 ti
soč, prodala tovarna Auto-
vaz oziroma Lada. To je po 
svoje razumljivo, kajti lade 
so tam še vedno najcenejše 
in zato tudi najbolj dostop
ne. Po drugi strani strmo ra
ste prodaja nekaterih luk
suznih vozil, kar pač kaže 
na to, da je razkorak med 
bogatimi in revnimi vse več
ji. Tako je lani BMW tam 
prodal skoraj 1300 avtomo
bilov, Mercedes Benz pa v 
prvih šestih letošnjih mese
cih 1700 oziroma 60 odstot
kov več kot v primerljivem 
lanskem obdobju. Še bolj 
značilno je, da gredo v pro
met .predvsem zelo dragi 
mercedesi in beemveji, po 
drugi strani pa se je Škodi 
lani posrečilo prodati kak
šnih 3000 vozil. Tudi različ
ni projekti sodelovanja do
mačih avtomobilskih tovarn 
s tujimi, recimo med Gene
ral Motorsom in Autovazom, 
pa med Gazom in Fiatom, 
nikakor nočejo zaživeti-
Nemški Volksvvagen se men
da že precej časa pripravlja 
na začetek izdelave avtomo
bilov tudi v Rusiji, vendar 
vse kaže, da načrti ostajajo 
predvsem na papirju. 

Porsche 911 targa bo imel stekleno streho. 

Tudi porsohe 911 targa 
Ni dolgo kar smo pisah o prenovljenem porscheju 911, avtomobilu, ki je za omenjeno 

nemško avtomobilsko hišo tako rekoč izjemnega pomena. V naslednjih mesecih pa bo 
tovarna na cesto postavila 911 tudi v targa izvedenki. Bistvo tega avtomobila bo seveda v 
stekleni strehi. Zaradi tega bo v primerjavi z običajno izvedenko porscheja težji za približ
no 70 kilogramov. Pri motorju ne bo nobenih sprememb, saj bo targo poganjal prenovljeni 
3,6-litrski bokser s 320 KM, kar bo zadostovalo za največjo hitrost skoraj 300 km/h in 
pospešek 5,2 sekundi do 100 km/h. 

i\iovi mini na pregled 
Letos so vesti o tem, da kličejo avtomobilske tovarne 

že izdelana in prodana vozila na tako imenovani izred
ni pregled oziroma popravilo, razmeroma redke. 

Še bolj redko se dogaja, da bi se kaj takšnega zgodilo pri 
povsem novem modelu. Pa se. Tako sedaj tovarna Mini, ki je 
pri BMW, na popravilo kliče skoraj 500 novih minijev. Do
slej je tovarna naredila približno 7000 avtomobilov, vendar 
jih še niso prodali oziroma dostaviU kupcem. Pri 500 novih 
minijih naj bi zamenjali ustje na rezervoarju goriva, saj se 
tam lahko pojavi statična elektrika, to pa lahko povzroči eks
plozijo. Doslej se kaj takšnega še ni zgodilo. V tovarni pravi
jo, da bo popravilo stalo približno 15 tisoč tolarjev. Vsaj pri 
nas s tem ne bo posebnih težav. Novi mini, ki zanje veliko 
občudovanja, bo pri nas na voljo šele prihodnje leto... 

Novi mini poklican na popravilo. 
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Prihaja novi 
jeep ciierolcee 
pred šestdesetimi leti so 

I drugi strani luže nare-
j prvega willysa, ki so ga 
stili za jeep. Najprej je bil 
ali willys namenjen voj-
i, leta 1946 je v tovarni 

|ep stekla serijska proi-
fodnja avtomobilov in od 
daj do danes so naredili 
jkako devet milijonov vo-
1 oziroma jeepov različ-
h vrst, oblik in seveda 
nogljivosti. 
jeep cherokee je na svet lipeljal leta 1983 oziroma 
1 [O dni kasneje in je doslej 
ivdušil nekako tri milijo-
Ikupcev. Sedaj tovarna, ki 
pod okriljem velikega 

3iinlerChryslerja oziroma 

Chryslerja, predstavlja po
vsem novo izvedenko tega 
skoraj klasičnega terenskega 
avtomobila. Avto je povsem 
nov, kar velja tako za podo
bo kot dimenzije, manj za mo
torje in druge pogonske sklo
pe. V primerjavi s predhod
nikom je novi cherokee daljši 
(sedaj 449 centimetrov), tu
di precej višji (186 centime
trov), vsekakor širši in tudi 
z večjo medosno razdaljo kot 
prej (sedaj 264 centimetrov). 
Zunanja oblika utegne biti 
vsaj na prvi pogled dokaj re
volucionarna, čeprav je avto 
ohranil prednjo masko s sed
mimi rebri, kar je zaščitni 
znak tega avtomobila. 

Če so prejšnjo generacijo po
nujali tudi v trivratni izveden
ki, ki sicer ni bila pretirano 
uspešna, bodo novo samo v va
rianti s petimi vrati. Rezervno 
kolo so obesili na zadek ozi
roma zadnja vrata, ki se odpi
rajo dvodelno, ker je zelo ko
ristno in uporabno. Zadnja se
dežna klop je deljiva v razmer
ju 65/35, mogoče pa jo je tu
di povsem podreti. Od tega je 
odvisna tudi velikost prtljaž
nika, ki v osnovni postavitvi 
ponuja 821 oziroma 1950 li
trov prostora, ko je zadnja se
dežna vrsta povsem odstranje
na. Opremi sta dve (limited in 
šport), motorji pa trije, pri če
mer bodo sredi septembra pri 
nas začeli ponujati dva, tretji 
pride na vrsto bolj proti kon
cu leta. Naj zmogljivejši ben
cinski motor je V6 agregat z 
gibno prostornino 3,7-litra in 
s po dvema ventiloma na valj 

ter s 211 KM pri 5200 vrtljajih 
v minuti in navorom 312 Nm 
pri 3800 vrtljajih. Po tovarniš
kih podatkih novi cherokee s 
tem motorjem zmore največ 
180 km/h in do 100 km/h pos
peši v 10,8 sekunde. Seveda je 
v normalnih okoliščinah po
gon preko 4-stopenjske avto
matike ali 5-stopenjskega roč
nega menjalnika speljan na 
zadnji kolesni par, po potrebi 
pa pride na vrsto 4x4 pogon 
in končno tudi reduktor. Tur-
bodizelski motor (vbrizgava
nje po sistemu skupnega vo
da) ima gibno prostornino 2,5-
litra in 143 KM pri 4000 vrt
ljajih v minuti ter 343 Nm na
vora pri 2000 vrtljajih v mi
nuti, kar zadostuje za največ 
164 km/h in pospešek 15,3 se
kunde do 100 km/h. Nekaj ka
sneje pride na vrsto tudi znani 
2,4-litrski bencinski štirivalj-
nik, ki ponuja 147 KM pri 
5200 vrtljajih v minuti (naj
večji navor je 215 Nm pri 4000 
vrtljajih). 

Novi cherokee prihaja v 
naše kraje sredi septembra, 
najprej, kot že rečeno, z dve
ma motorjema, cene še niso 
znane. Bodo pa, pravijo pri 
uradnem zastopniku Chry-
sler Jeep Importu, verjetno 
za nekako deset odstotkov viš-
je kot so bile doslej. 

PSA in Toyota na Poljskem 
Očitno je Vzhodna Evro

pa ali vsaj nekatere drža
ve na tem območju še na
prej zelo privlačna »desti-
nacija« za številne avto
mobilske tovarne. 

Tako bosta japonska To-
yota in koncern PSA, ki 
združuje Citroen in Peugeot, 
na Poljskem začela graditi 
tovarno. V njej naj bi po se
danjih napovedih leta 2005 
stekla izdelava majhnega av
tomobila, ki bo seveda imel 
skupno osnovo, vendar ga 
bodo prodajali z različnim 
imenom. Obe tovarni naj bi 

v ta poljski projekt vložili 
okoli 1,5 milijarde evrov, vsa
ko leto pa naj bi v tej tovar
ni nastalo do 350 tisoč av
tomobilov, pri čemer cena 
po sedanjih napovedih ne bi 
presegla osem tisoč evrov. 
Hkrati bo Toyota na Polj
skem kmalu začela izdelo
vati menjalnike za toyoto ya-
ris, kar torej pomeni, da je 
omenjena država zaradi vr
ste razlogov pri avtomobil
skih investitorjih zelo pri
ljubljena. 

TDI festival 
V teh dneh praznuje 

nemški Volkswagen 25-ob-
letnico svoje dizelske TDI 
tehnologije. 

Ob tem jubileju so pripra
vili t.i. TDI festival, ki se bo 
dogajal tudi v Sloveniji. Za
ključna prireditev bo 6. ok
tobra v Cerkljah ob Krki, kjer 
se bodo lahko udeleženci po
drobneje spoznali s tehnolo
gijo TDI, predvsem pa se bo 
tedaj končalo zanimivo tek
movanje. Slovenski vozniki 
bodo lahko nastopali v tek
movanju za najvarčnejšega 
voznika, prva nagrada pa bo 
golf TDI 1,9 edition. Predtek-
movanja bodo pri vseh poob
laščenih VW trgovcih med 8. 
in 22. septembrom. 



2 4 PISMA BRALCEV lOVI TEN 

ODMEVI 

Popolni 
zločin v 
knjižnici 

Novi tednilc je 30. avgusta 
v temi tedna Popolni zločin 
v knjižnici priobčil tudi tole 
domnevno izjavo g. Braneta 
Goropevška iz domoznan
skega oddelka celjske knjiž
nice: »Vatikanskega indeksa 
prepovedanih knjig v pravem 
pomenu besede - vsaj koli
kor vem, pri nas ni bilo, bili 
so le nezaželeni avtorji«. 

Na to temo se ne bi ogla
sil, če ne bi v zadnji števil
ki Novega tednika prebral 
radikalizirani popravek nje
gove prvotne izjave, ki se 
glasi: »Najbolj poznan in
deks prepovedanih knjig je 
bil vatikanski. Pri nas pa in
deksa prepovedanih knjig ni 
bi lo .« 

Gospod Brane Goropevšek 
ve ali pa bi vsaj moral vede
ti, da to ne drži. Seveda so 
bili prepovedani in nezaže
leni avtorji in bili so tudi in
deksi oziroma seznami pre
povedanih ter nezaželenih 
knjig, ki so se sproti vestno 
dopolnjevah. 

Gospoda Braneta Goro
pevška sprašujem, ali so na 
primer pred letom 1990 imeU 
na svojih knjižnih policah 
knjigo Črne bukve in ali so 
jo smeli ter si jo upali poso
jati. Prav tako ga prosim, da 
mi pojasni, ali je bil Drago 
Jančar, eden najboljših in naj
bolj plodovitih živečih slo
venskih pisateljev malo pred 
koncem drugega tisočletja ob
sojen na zelo strogo kazen, 
ker je skušal prenesti čez me
jo »prepovedano« ali »neza
želeno« knjigo aU pa le zato, 
ker vsebina knjige takrat še 
ni bila primerna njegovim le
tom. 

MIRO GRADIČ, 
Celje 

Ljudje so 
slabši od 

živali 
Naslov sestavka »Ljudje so 

slabši od živali«, objavljene
ga 12. julija letos v Novem 
tedniku, me je spodbudil k 
pisanju o nečednostih, ki jih 
z mojo družino doživljam v 
Zgornji Savinjski dolini. 

Nebodigatreba nam je ob 
stanovanjski hiši v Mozirju, 
kjer bivamo, preko noči z be
tonske skulpture snel in pre
vrnil okrasno cvetlično ko
rito (betonsko), rože pa na 
tleh pomendral. Teden dni ka
sneje nam je nebodigatreba 
zopet preko noči poškodo
val osebni avtomobil, ki je 
bil parkiran na osvetljenem 
prostoru pred stanovanjem. 
Le krajši čas za tem smo bili 
izpostavljeni fizičnemu na
silju. Med rekreacijo, ko smo 
kolesarili po bližnji okolici 
Mozirja, smo dohiteli sokra-
jana, ki je bil na sprehodu s 
svojim psom; imel ga je pro
sto spuščenega, bil je brez na
gobčnika. In se je gospodar 

tako hudo spozabil, da je svo
jega štirinožca naščuval na 
nas z besedami: »Primi, zgrabi 
ga!« Na našo veliko srečo 
(mojega vnuka, žene in me
ne) mu je pes, sicer šolan, 
zatajil, odpovedal pokoršči
no in ni izpolnil gospodarje
vega ukaza. Tedaj smo rekli 
vsi trije v en glas: »Ljudje so 
slabši od živali!« Nedolgo za 
tem sem znova naletel na na
silje, ko sem kolesaril skozi 
naselje Nazarje. Dohitel sem 
skupino treh fantov - kratkoh-
lačnikov, ki so hodili po sre
dini "dokaj prometne ceste, 
zato sem jih z zvoncem opo
zoril, da na cesti niso sami. 
Eden iz te skupine se je v na-
silniškem tonu oglasil: »Mu 
zdrobim zvonec, da ne bo 
mogel več zvoniti?!« Nekaj 
dni za tem se je moj vnuk Nejc 
vozil z rolkami po asfaltu. Mi
moidoči pešec, starejši najst
nik in sokrajan iz sosednje 
ulice, ga je nenadoma med 
vožnjo sunil, da je padel in 
si zlomil desno roko. 

Pri vsem tem, kar sem opi
sal, se nam ni nihče opravi
čil ali nasilno dejanje obža
loval. Kot da bi bilo vse to 
dovoljeno in normalno. Ne
zaslišano! 

VLADO PAREŽNIK, 
Mozirje 

PREJELI 
SMO 

Celje ima 
nov 

angleški in 
nov nemški 

lokal 
Celjani smo ponovno bo

gatejši za dva javna lokala. 
Kjer je bil prej gostinski lo
kal Koper, je pričel delovati 
gostinski lokal z angleškim na
pisom. Pred lokalom je ču
dovit napis v angleščini: »Ca-
nadian club - Bar Smash Pub«. 
Če se ne motim, so lastniki 
tega novega lokala Maribor
čani. Ne vem, zakaj angleški 
napis. Morda so mislili, da bo 
angleški napis privabil tujce. 
Morda pa jim všeč onesnaže
vanje slovenščine z anglešči
no. 

Drug primer pa je napis 
na novem lokalu, kjer je bi
la prej Mavrica, ki se glasi 
zelo kratko: »DM«. Po od
prtju lokala sem se v njem 
oglasil. Vprašal sem trgov
ko, kaj pomeni napis DM. 
Dejala mi je, da je to Droge-
rie Markt. Ker ni vedela, kaj 
pomeni Markt, sem ji pre
vedel. Dejala mi je, da je to 
nemška trgovina. Če bi bil 
»drogerija«, bi verjetno pri
vabil manj kupcev. Najbrž 
je bil zaradi tega v sezoni 

ogromen obisk nemško 
govorečih turistov. 

Predlagam, da bi vse go
stilne k imenu dodale še be
sedo »PUB«, zaradi česar bi 
se jim promet znatno pove
čal. Sedaj imamo v Celju že 
pet pubov. Zakaj bi jih ne bi
lo še nekaj več! Več jih bo, 
prej bomo v Evropi. 

MILAN GOMBAČ, 
Celje 

ZAHVALE. 
POHVALE 
Pohod po 
obronkih 
Ponikve 

Planinska sekcija iz Ponik
ve pri Žalcu vsako leto (zad
njo nedeljo v avgustu) orga
nizira pohod po obrobju do
mače krajevne skupnosti. Ker 
pa je KS Ponikva precej ob
širna, je pohod speljan v dveh 
delih: eno leto po severni, dru
go leto pa po južni strani KS. 

V nedeljo, 26. avgusta, je 
bil že deveti pohod, tokrat po 
južni strani KS. Startali smo 
ob osmih pri Vodosteču, v Stu-
dencah, kjer se nas je zbralo 
rekordnih 400 pohodnikov. 

Že po petnajstminutnem 
premagovanju precejšnje str
mine, smo se znašli ot3 raz
valinah nekdanjega gradu 
Helfenberg nad sotesko Soc-
ka, (danes mu pravimo Škr-
Hnov grad, imenovan po last
niškem kmetu) in se sezna
nili z zanimivo zgodovino na
seljevanja Ponikovske plano
te, ki sega v 12. stol., k vite
zom Helfenberg. 

Pot smo nadaljevali po hri
bovitem kraškem terenu, skozi 
zaselke Studence, Vrhe, Loke, 
Grče in Kale. Domačini so ob 
trasi poskrbeli, da so se po-
hodniki pri njih okrepčali, gos
podinje pa so postregle z raz
novrstnim pecivom. Pohodni-
ki so lahko tudi izbirali med 
dobrim domačim vinom in no
vim jabolčnikom, kar so jim 
ponujali prijazni domačini. 

Trasa pohoda je bila dolga 
približno 16 km. Ob trinaj
stih so prvi pohodniki že pri
hajali na cilj pri gasilskem 
domu na Ponikvi, kjer jih je 
čakal golaž. Pohod je izred
no lepo uspel, saj nima tek
movalnega značaja, temveč 
je glavni cilj druženje, rekrea
cija in spoznavanje naravnih 
znamenitosti krajinskega 
parka Ponikovski kras. 

Pohodniki so bili navdu
šeni nad prijaznostjo in go
stoljubnostjo domačinov, za
to se ob tej priliki zahvalju
jem domačinom, ki so pri
pravili okrepčilne postojan
ke. Hvala tudi vsem ostalim, 
ki ste kakor koli pomagali pri 
izvedbi našega pohoda. 

DANI JELEN, 
za PS Ponikva 

O r g a n i z a c i j a za i z o b r a ž e v a n j e o d r a s l i h M & M V e l e n j e 

Organizira 

TEČAJ ZA INŠTRUKTORJE MOTORNIH VOZIL 
xa vse kategorije 
Če vas zanima delo inštruktorja, se oglasite na Z Š A M Ce l je , 
kjer vam bodo postregli s pisno informacijo, izvedeli pa boste 
tudi ostale podrobnosti . 
In še telefon: 5 8 6 11 6 1 ali pa: 0 3 1 8 4 1 227 . 
Pričetek tečaja v torek, 2. oktobra. 

NEPREMIČNINE CELJE d.O.O. na podlagi 100. in 101.člena Stanovanjskega zako 
(Ur . l . RS, št. 1 8 / 9 1 , 2 1 / 9 4 , 2 3 / 9 6 in 1 /00 ) , Pravilnika o normativih in standardih ter postop 
za uveljavljanje pravice do socialnega stanovanja v najem (Ur . l .RS, št 1 8 / 9 2 , 3 1 / 9 6 in 53/9s 
Z a k o n a o s o c i a l n e m va rs tvu ( U r . l . R S , š t . 5 4 / 9 2 i n 2 6 / 0 1 ) , in s k l e p a N a d z o r n e i 

sveta Nepremičnine Celje z dne 10 .9 .2001 objavlja 

RAZPIS 

Z A O D D A J O S O C I A L N I H 
S T A N O V A N J V N A J E M 

I. Razpisuje se oddaja socialnih stanovanj v 
n a j e m , ki b o d o v č a s u v e l j a v n o s t i 
prednostne liste izpraznjena ali na novo 
pridobljena. 

Vsa stanovanja bodo upravičencem oddana 
po prednostni listi, ki bo izdelana na podlagi 
tega razpisa. 

Veljavnost prednostne liste po tem razpisu 
j e 2 let i o d o b j a v e p r e d n o s t n e l is te . 

Z dnem objave nove prednostne liste po 
tem razpisu, preneha veljati prednostna 
lista, sprejeta 29.12.1998. 

II. U P R A V I Č E N C I DO 
P R I D O B I T V E S T A N O V A N J A 

Upravičenci do dodel i tve stanovanj za 
socialne upravičence v najem so državljani 
R e p u b l i k e S l o v e n i j e , k a t e r i h s k u p n i 
mesečn i pr ihodek na člana družine ne 
presega višine, ki jo za upravičenost do 
dodelitve socialnega stanovanja v najem 
določa 2. odstavek 26. č lena Zakona o 
socialnem varstvu (Ur.l.RS, št. 54 /92) in 
znaša : 

- za otroke do dopolnjenega 7. leta starosti 
29% p o v p r e č n e p l a č e v d ržav i a l i 
38.068,00 SIT; 

- za otroke od 7. leta starosti do 
dopolnjenega 14. leta 34% povprečne 
plače v državi ali 44.631,00 SIT; 

- za otroke od 15. leta starosti do zaključka 
rednega šolanja 42% povprečne plače v 
državi ali 55.133,00 SIT; 

- za odrasle osebe 52% povprečne plače v 
državi ali 68.260,00 SIT; 

Povprečna plača v državi znaša za mesec 
apr i l - juni j 2001 1 3 1 . 2 6 9 , 0 0 817. 

O p o m b a : 
V d o h o d e k se š te je jo vsi d o h o d k i in 
p re jemk i , ki so j ih vlagatel j i in nj ihovi 
d ruž insk i č lan i pr idob i l i v zadnj ih t reh 
m e s e c i h p r e d v lož i t v i j o v l o g e oz . v 
tr imesečju april, maj, junij 2001 (osebni 
d o h o d e k , p o k o j n i n a , p rež ivn ina . Ko t 
dohodek se ne šteje dodatek za pomoč in 
post režbo in drugi prejemki za nego in 
pomoč, otroški dodatek, dodatek za nego 
otroka, št ipendije, dohodki od občasnega 
dela invalidov, ki so vključeni v institucionalno 
varstvo, sredstva za odpravo pos led ic 
elementarne nesreče. 

Osta l i s p l o š n i p o g o j i , ki j i h m o r a Izpol 
n jevat i u p r a v i č e n e c : 

1. da ima prosi lec oz. državljan RS stalno 
prebivališče na območju Mestne obč 
ine Celje in na n a s l o v u r e s n i č n o b iva; 

2. da prosi lec ali kdo izmed njegovih ožjih 
družinskih članov, ki z njim stalno prebivajo, 
ni na jemnik oz i roma lastnik stanovanja 
oziroma je najemnik ali lastnik neprimemega 
stanovanja; 

3. da prosilec ali kdo izmed njegovih 
družinskih članov, ki z hjim stalno prebivajo, 
ni lastnik poči tn iške hiše ali poč i tn iškega 
stanovanja, oziroma druge nepremičnine 

4. da prosi lec ali kdo izmed njegovih ožjih 
družinskih članov ni lastnik premičnine, ki 
presega 25% vrednosti primernega stano
vanja; 

5. da prosilec ali za delo sposoben član ni 
neupravičeno nezaposlen, kar potrdi Zavod 
za zaposlovanje; 

6. do dode l i tve soc ia lnega s tanovanja ni 
upravičen prosilec, če je on ali kateri izmed 
ožjih družinskih članov, ki z njim stalno 
prebivajo, kot imetnik stanovanjske pravice 
ali najemnik odkupil stanovanje po pogojih 
stanovanjskega zakona in ga je odtuji l . 

III. MERILA Z A SESTAVO 
P R E D N O S T N E LISTE 

Pri merilih za sestavo prednostne l iste; 
dodelitev socialnih stanovanj v najem j 
bodo upoštevala do loč i la Pravilnika 
normativih in standardih ter postoku i 
uve l j av l j an je p r a v i c e d o s o c i a l n e g 
stanovanja v najem (Ur.l. RS, št. 18/9; 
31/96 in 53 /99) , ki se nanašajo na: 
-stanovanjske razmere, 

- število ožjih družinskih članov, 

- skupni pr ihodek na družinskega člana, 

- premoženjsko stanje, 

- socialno zdravstvene razmere, 

- bivanje na območju Mestne občine Celji 

- uvrščenost na prednostno listo po 
prejšnjem razpisu 

IV. V L O G E IN D O K A Z I L A 

Prosilci, ki želijo pridobit i stanovanje t 
socialne upravičence v najem po razpisni 
pogoj ih, lahko dvignejo obrazec, s kateria 
se bodo prijavili na razpis, od 17.9.2od 
d o v k l j u č n o 15.10.2001 v r e c e p c 
Nepremičnine Celje, Trg celjskih knezovi 
vsak delovni dan od 8.do 11. ure, v sred 
pa tudi od 14. do 16. ure. Obrazec j 
brezplačen. 

S a m o p o p o l n e v l o g e b o s p r e j e m a l 
Nepremičnine Celje vsak delovni dan o 
24.9.2001 do vključno 15.10.2001 od i 
do 11. ure, ob sredah pa tudi od 14. do M 
ure. Vloge morajo prosilci oddati osebno 
sobi št. 10, Nepremičnine Cel je, v rok 
3 0 d n i p o o b j a v i razp isa . 

K vlogi za pridobitev stanovanja za socialr 
upravičence v najem morajo prosilci prilož 
naslednje listine: 

1. izpolnjen obrazec opisa stanovanjskih i 
socialno zdravstvenih razmer; 

2. potrdilo o državljanstvu; 

3. potrdilo o stalnem bivališču in številu dru
žinskih članov, ki ne sme biti starejše kot en| 
mesec od dneva objave razpisa in iz 
katerega je na tančno razvidna skupna 
doba bivanja na območju Mestne občine 
Celje; 

4. veljavno dovoljenje za stalno bivanje v R 
Sloveniji za ožje družinske člane prosi lca 
ki niso državljani R Slovenije; 

5. potrdilo o premoženjskem stanju prosilca 
in ožjih družinskih članov; 

6. dokazila o skupnem dohodku družine; 

7. p o t r d i l o o n e z a p o s l e n o s t i p ros i l ca , 
njegovega zakonskega ali izvenzakonske
ga partnerja oziroma drugega družinskega 
č lana (izda Zavod za zaposlovanje RS 
območna enota Celje); 

8. potrd i lo o rednem šolanju o t rok, ki sĉ  
starejši od 15 let; 

9. zdravniško potrdilo o nosečnost i ; 

10. drugo dokumentaci jo, s katero se izkazuj^ 
gmotne razmere ( potrdila o premoženj
skem stanju prosi lca in družinskih članov) 
in socialno zdravstvene razpnere prosilca in 
njegovih družinskih članov (izvid zdravniške 
komisije I.stopnje pri Zavodu za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije, če prosilec uveljavlja 
dodatno število točk zaradi trajnih obolenj 
zase ali za družinske č lane; od ločbo o 
i n v a l i d n o s t i . . . . ) in n a j e m n o oz i roma 
podnajemno pogodbo. 

Prednostna lista uprav ičencev do socialni l i 
stanovanj v najem bo objavljena na enak način 
kot razpis. 



T v VODIC 

illE PBESMilTE NA RADIU CELJE 
Up čvek s prireditvenega odra MOS 
jitri se začenja Mednarodni obrtni se-
na katerem med drugim pripravljajo 

tro dogajanje na prireditvenem odru. 
,l( dan med 16. in 17. uro bomo pro-
jn oblikovali celjski radijci in dogaja-
tudi neposredno prenašali v radijski 
Igram. 
la prireditveni oder smo jutri povabili 
jdo skupino Prava stvar. V soboto bo-
ibiskovalce zabavali Werner, Saša Len-

^oin celjski glasbenik Andrej. V nede-
prenosa ne bo, kljub temu pa bodo na 
j račun prišli ljubitelji plesa in glasbe, 
prijetno vzdušje bodo skrbeli plesalci 
snega vala in nekaj Full Cool Demo To-

jl( Radia Celje. V ponedeljek med 16. 
17. uro bomo gostili Vilija Resnika, v 
ek bo za zabavo skrbel Sašo Hribar, v 
do pa zmagovalec lanskoletnih Melo-
morja in sonca Slavko Ivančič. Ver-
10 se bo kar z motorjem, s katerim je 
)S naredil izredno malo kilometrov, v 
rtek v Celje pripeljal Matjaž Jelen. Po-
a bo skladbe s prvenca Iskrenosti ter 

algo uvrščeno skladbo z letošnjih Melo-
morja in sonca ter skladbo z letošnje 

jvenske popevke predstavila v petek (21. 
eno ali dve pesmi pa bo takrat zapel 

11 Celjan Andrej. V soboto (22. 9.) bo 
prireditvenem odru obiskovalce zaba-
Sašo Hribar, piko na i pa bodo v nede-

Matjaž Jelen 

Ijo (23. 9.) dale Foxy teens, zmagovalke 
letošnje slovenske popevke. 

Dogajanje smo poimenovali kar Pop čvek 
v živo s prireditvenega odra MOS-a, saj Si
mona Brglez, ki je glasbenike v Celje pova
bila in bo dogajanje na odru tudi vodila, ob
ljublja tudi zanimive pogovore, kakršne lahko 
spremljate tudi v njeni redni oddaji Pop čvek 
vsako sredo ob 16. uri. 

Sejemski bobenček Radia Celje 
)ddajo lahko poslušate od 10.30 do 11.30 ure in od 20.30 do 21.30 ure, od ponedeljka 
sobote. V vsaki oddaji v prvem delu zastavimo pet vprašanj in podelimo prav toliko 

|rad. Tisti, ki ne odgovorite pravilno, si lahko izberete glasbeno željo, ki jo zavrtimo v 
ilednji oddaji. Ob sobotah poleg rednih, dnevnih nagrad, med tistimi, ki ste nam poslali 
)one iz Novega tednika, izžrebamo še 10 helikopterskih poletov nad Celjem in briljant-
)rstan. Zaradi velikega zanimanja in ker so izkušnje pokazale, da veliko poslušalcev ne 
re sodelovati v dopoldanskih urah, smo oddajo razdelili na dva dela in tako lahko v njej 
lelujete tudi v večernem terminu. 
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Lovec na 
sanje 

; koncertom v celjskem Smash Pubu 
e Zoran Predin občinstvo spravil na 

noge in požel bučen aplavz 

Kamorkoli pride, doma 
11 v tujini, ga občinstvo 
prejme z nepopisnim nav-
ušenjem. Zoran Predin, le-
enda slovenske glasbene 
cene, je eden redkih doma-
;ih glasbenikov, ki mu je 
ispelo prodreti tudi izven 
iieja. Zoranove sanje iz 
nladosti so se uresničile, 
•a vendarle se nobene sa-
ije ne uresničijo brez tru-
la in dela. 
Vaša zadnja samostojna 
goščenka, osma po vrsti, 
lOsi naslov Lovec na sanje, 
[atere sanje še lovite? 
Ogromno sanj imam in ne-

aj sem jih že ulovil, zato sem 
le tudi poimenoval lovec na 
anje. Imeti koncert v Lon-
jonu so bile velike sanje iz 
nladosti in sem jih uresni-
:il. Pa v Parizu. Letos bi mo-
ali igrati v Avstraliji, ampak 
10 nas prestavili na nasled-
ije leto. Nikoli se mi ni zde-
0 možno, da bom lahko šel 
to drugi konec sveta in tam 
gral ter prepeval, zdaj pa to 
postaja resničnost. In če je 
!o možno, potem je tudi vse 
jstalo možno. 
Kako vas sprejemajo 

|udje v tujini, glede na to, 
la marsikatero pesem od-
pjete tudi v slovenskem je-
Sku? 
' V francoščini in anglešči
ni skušam povedati, kaj po
jem. Ta način se mi zdi zani
miv. Moja publika v tujini so 

izobraženi ljudje, ki znajo ce
niti izkušnje, šarm, znanje in 
dober humor. 

Od kod ideje in motivi za 
besedila vaših pesmi? 

To se spreminja skozi leta, 
skozi zrelost in izkušnje. V vsa
kem trenutku te zanimajo ne
ke stvari, ki so v tistem hipu 
zate življenjsko pomembne. 
Včasih je to ljubezen, erotika, 
včasih kakšen humor, včasih pa 
tista osnovna revolucionamost, 
da hočeš spremeniti svet, ga na
rediti boljšega in lepšega. In to 
se prepleta. Na vsald od svojih 
plošč sem posnel približno ena
ko količino črnega humorja, 
ljubezenskih pesmi, nekaj ne
sramnih, nekaj pa jih je imelo 
socialno ali politično noto. 

Se vam zdi, da so besedi
la še vedno pomemben se
stavni del skladbe? 

Zame so. Marsikomu se 
ne zdi tako. Imamo ogrom
no zelo neumnih besedil, am
pak očitno nekateri ljudje ne 
poslušajo besedil. Pomem
bna jim je le melodija in za
kaj bi se obremenjevali še z 
nekim pomenom? Vsak ima 
rad tisto, kar mu je všeč. 

Omenili ste revolucionar
nost. Kako bi spremenili 
svet, če bi imeli to moč? 

Obdavčil bi neumnost. Po
tem bi bila Slovenija zelo bo
gata država. Morali bi se dr
žati osnovnih vrednot, ki jih 
jaz cenim. Paziti bi morah 
na svoje okolje, morah bi pre-

Zoran Predin 

hirati knjige, vsi bi morali 
igrati košarko in nogomet, 
morali bi se potapljari in ri
be loviti, jezditi konje... Vsak 
bi moral poznati najpomem
bnejše slikarje v zgodovini, 
skladatelje iz klasične glas
be, iz moderne, iz jazza. Vsak 
bi se moral učiti igrati en in
štrument. Tako se mi zdi, bi 
bil svet boljši in lepši. 

Pa vrednote, ki veljajo za 
osnovne? 

Zdi se mi, da je vedno bolj 
pomembno, da je človek kot 
osebnost odraščal v urejeni 

družini, da se je sam izobra
ževal, se uspel izogniti ma
milom, ki so dandanes do
kaj velik problem. Da najdeš 
svojo pot, svoj izraz, svoj smi
sel in potem ni več proble
ma. 

V svoji glasbeni karieri 
ste preizkusili različne glas
bene zvrsti... 

Ljudi zanimajo različne 
stvari. Kot imamo radi raz-
Hčne jedi in vina. Rad posku
siš kakšen šport, ki se ti je 
prej zdel grozen. Jaz sem se 
naučil potapljati, čeprav sem 

se prej bal potapljanja. To je 
pač sestavni del življenja in 
mislim, da je dobro, da se 
poskusiš v stvareh, ki te vzne-
mirjajo. 

Katera zvrst pa vam naj
bolj ustreza? 

Mislim, da mi najbolj leži 
trubadurska glasba, glas in ki
tara. Tudi šansoni in gipsy 
svving. V rock'n'rollu tudi ne
katere stvari, ampak to pri
haja v valovih. Pred deseti
mi leti sem se prenasitil elek
trične glasbe, zdaj pa me spet 
vznemirja. Za seboj ne zapi
ram nobenih vrat, pa tudi kak
šnih usodnih odločitev ne 
sprejemam. 

So ostale še kakšne neu
resničene sanje, ki pa niso 
povezane z glasbo? 

Vedno sem si želel postati 
košarkar, da bi igral v NBA z 
Michaelom Jordanom, am
pak te sanje se niso uresniči
le in imajo zelo malo mož
nosti. 

Torej se v prostem času 
rekreativno ukvarjate s 
športom? 

Igram košarko in nogo
met. Poskušam tudi čim več 
brati, poslušam klasično 
glasbo. Tudi glasbo, ki je ne 
poznam, recimo jazz. Zbi
ram redke CD-je. To so mo
ji hobiji. 

Kako načrtujete glasbe
no pot v prihodnje? 

Trenutno delam s tremi 
skupinami. Z Zoran Predin 
bandom sem oživel rokersko 

preteklost in smo dosegli 
strahovit uspeh na letošnjem 
Ročk Otočcu. Moje pesmi iz 
starih časov so »vžgale«, op
lemenitil sem jih še z naj
večjimi hiti iz samostojne ka
riere. Helidon je letos izdal 
kompilacijo vseh devetih al
bumov Lačnega Franza v 
zbirki »Kaj bi mi brez nas« 
in to je krasen učbenik za 
vse, ki ste nas zamudili. Z 
Zoran Predin bandom ta pro
gram predstavljamo tudi v 
živo. Z orkestrom Adijo pa
met smo dobili ponudbo s 
Hrvaške, da bi se začeli re
sno ukvarjati z gipsy swin-
gom, ker te glasbe tam ni
majo. Z njimi bom 11. in 12. 
oktobra v Beogradu gosto
val na dveh gala koncertih. 
Tako se po enajstih letih vra
čam v Beograd. Z njimi grem 
tudi v Pariz, prihodnje leto 
pa še v Avstralijo in Ameri
ko. Bomo videli, kaj od te
ga se bo dejansko uresniči
lo. Tu so še Šukarji, s kate
rimi se tudi počasi priprav
ljamo na naš drugi skupni 
projekt. Tudi posebej za 
francosko tržišče. 

Če bi se še enkrat rodi
li, bi bili ponovno glasbe
nik? 

Seveda, absolutno. Ne 
znam si predstavljati lepše
ga življenja, kot ga imam. 
Sem zadovoljen. Moram pa 
precej narediti za to in tudi 
to je v redu. 

SABINA KRANJEC 

i l L L COOL DEMO TOP 
Poletnih počitnic je konec 

ta z otroško oddajo Full Cool, 
k je na sporedu vsako sre-

ob 18. uri, se nadaljuje tudi 
^brika Full Cool Demo Top. 

Včeraj so se z demo posnet- ^ 
!(i izbranih skladb predsta-^ 
vile Barbara Maček, Lidija; 
Križnik in Aleksandra Ver- ] 
bovšek. Vse tri upajo, da sej 
bodo uvrstile v veliki finale 
Full Cool Demo Topa, ki bo 
letos 11. decembra. Takrat bo-
Dio upihnili že peto svečko. 
Ena izmed deklet se bo v fi
nale uvrstila s pomočjo ku-
Pončkov in glasov, ki jih je 
včeraj dobila v oddaji, drugi 
(Ive p a bosta, kot seveda tudi 
Ostali, ki niso zmagali, lah-
1̂0 še nekaj časa upali, da jih 
bo izbrala strokovna komi
sija na čelu z glasbenikom 
^ k o m Sfiligojem. 

Na javni finalni oddaji bo
mo prav gotovo videli zma
govalce Špelo Sedlar in Ani-
ko Kukuruzovič, Nino Pilih, 
Sanjo Marn, Patricijo Ne-
mivšek, Kajo Stantar in Ni
no Kristovič, Sanjo Brečko, 
Anito Hladin, Danija Josiča 
ter Mojco Ramšak. Znova bo
mo pripravili pravo zabavo, 
glavna nagrada pa bo snema
nje lastne skladbe v glasbe
nem ateljeju"Coda v Celju. 
Nekaj pevk in pevcev, ki so 
to nagrado dobili v minulih 
letih, bo to skladbo premier-
no predstavilo prav 11. de
cembra. 

Kupončke pošljite na na
slov: Novi tednik in Radio Ce
lje, Prešernova 19, 3000 Ce
lje, s pripisom-Full Cool De
mo Top. 

SIMONA BRGLEZ 

VRTILJAK POLK IN 
VALČKOV 
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Vroče obale Jamajke 
Kljub temu, da se Jamaj

ke drži sloves enega izmed 
turistično najbolj priljublje
nih Karibskih otokov, sem 
si jo že od nekdaj želel obi
skati. Prepričan sem bil, da 
je življenje izven hotelskih 
zidov prav tako zanimivo 
kot v drugih, popotnikom 
bolj prijaznih deželah. K 
sreči se nisem motil.... 

Karibski otok vabi obisko
valce predvsem s prijetnim 
podnebjem, z vedno toplim 
morjem in neskončnimi peš
čenimi plažami. K sreči je ho
telskim naseljem namenjenih 
le nekaj koščkov obale, ka
mor zahaja večina tujcev. 

Montego bay 
Najbolj znano turistično 

središče otoka je Montego 
bay. Tu pristaja tudi večina 
letal s sonca željnimi turisti. 
Samo mesto je prenaseljeno 
in nič kaj prijetno za obisk, 
saj se vanj, v upanju na kakr
šenkoli zaslužek, zgrinjajo 
domačini od vsepovsod. Tu
ristom so namenjeni hoteU 
ob peščenih plažah, ki se raz
prostirajo med letališčem in 
mestnim središčem. Mesto 
nudi zavetje tudi številnim 
ladjam, ki se tod ustavljajo 
med svojim križarjenjem po 
Karibskih otokih. Turistične 
agencije svoje varovance str
pajo v hotele, kjer so »na var
nem« pred življenjem z uli
ce. S klimatsko hlajenimi 
kombiji jih potem vozijo do 
najbližjih zanimivosti, pod 
večer pa se vrnejo v varno za
vetje hotelskih zidov. Neka
teri se vseeno odpravijo tudi 
v mesto, ki pa ponoči ni naj

bolj varno. Tujci, polni do
larjev, so pač prevelika skuš
njava za denarja lačne tatice 
in tudi bolj nasilne roparje. 
Ljudje so tod na sploh dosti 
bolj vsiljivi, prave prijazno
sti pa je občutno manj kot v 
drugih, manj turističnih kra
jih. Seveda je zaradi turizma 
tod vse precej dražje, doma
čini pa na vsakem koraku iš
čejo le priložnost, kako iz tuj
cev iztisniti kar največ denar
ja. 

Negril 
Nič čudnega, da sem se v 

Montego bayu zadržal le to
liko časa, kot je bilo nujno 
potrebno za menjavo denar
ja in iskanje prevoza do na
slednjega, popotnikom bolj 
prijaznega kraja. K sreči ni 
bilo daleč do manj razvpi
tega kraja Negril, ki obisko
valcem prav tako nudi vse, 
kar obljubljajo barviti jamaj-
ski prospekti: sonce, pešče
ne obale, senco kokosovih 
palm, toplo morje, celod
nevno zabavo in še več - ma-
rihuano ter postavna dekle
ta in fante za denar... Hotel
skih gigantov k sreči v Ne-
grilu ni, je pa obala na go
sto posejana z bolj ali manj 
privlačnimi bungalovi. Ne
kaj kilometrov brezhibno 
bele peščene obale je dovolj 
velik magnet za množico tu
ristov. Toda Negril ni name
njen le najbolj petičnim go
stom, saj so cene čisto do
stopne tudi za običajne 
smrtnike in popotnike z na
hrbtniki. Cene ne posebno 
razkošnih dvoposteljnih sob 
se začnejo pri 20 ameriških 

dolarjev na noč, seveda iz
ven sezone. V zimskem ča
su, ko Jamajko obišče naj
več turistov, namreč cene v 
najbolj turističnih krajih na
rastejo za več kot sto odstot
kov! 

Ob obali se vrstijo števil
ne restavracije in barčki z ob
vezno reggae glasbo ali vsaj 
karibskimi ritmi. V senci ko
kosovih palm so razmetani 
beh ležalniki, na belo pogr
njeni mizi pa se ponuja mam
ljivo razstavljena jedača in 
pijača. Temnopolti natakarji 
se sprehajajo med porjave

limi telesi in nevsiljivo po
nujajo to in ono. Za spre
membo podležem lagodne
mu udobju na obali, ki se še 
posebno prileze po hladnih 
zimskih dneh v Sloveniji. 
»Everything O.K.?« me spra
šujejo ob vsakem obhodu. 
»Ja vse je v redu,« jim vra
čam nasmešek in žulim že 
skoraj toplo pivo, ki je na 
urejenih plažah nekajkrat 
dražje kot drugod. Lenobno 
udobje ima pač svojo ceno... 
Toda, ko se s pogledom spre
hajam po zamišljenih obra
zih ostalih obiskovalcev, na 
njih ne zasledim posebnega 
navdušenja nad eksotiko. 
Nekateri preganjajo dolgčas 
z žogo, trebušasti Nemec za-
mišljeno srka zelenkasti 
koktejl, dolgoletni partner
ji praznih pogledov zrejo ne
kam v daljavo, prikupna pu-
bertetnica pa se v brezdelju 
utaplja v nekaj prstov debe
li knjigi. Tropski raj, kakr
šnega mnogi žal vidijo le v 
prospektih, je lahko tudi dol
gočasen, kakor je pač dol
gočasno neprestano brezdel
no poležavanje na kateriko
li obali... 

Ocho Rios 
z množico turistov sem se 

med enomesečnim potika-
njem po otoku k sreči sre
čal le še v Ocho Riosu. Tam 
sicer ni pretirano veliko ho

telov, toda pristanišče gosti 
naj razkošnejše jahte tega de
la sveta. Vse po vrsti se v tem 
mestecu zasidrajo predvsem 
zaradi enkratne naravne zna
menitosti - čudovitih slapov 
na bližnji reki. Voda se ne
daleč od mesta sredi dežev
nega gozda pahljačasto raz
liva preko zaobljenih skal in 
na razdalji nekaj sto metrov 
tvori množico slapov. Reko 
z obeh strani obdaja pisano 
tropsko rastje in vse skupaj 
daje podobo idilične kuUse 
kakšnega romantičnega fil
ma. K sreči so me domačini 

opozorili na »nevarnos 
množičnega obiska iz bli 
njih hotelov in jaht. Tal 
sem se že pred sedmo ui 
zjutraj navduševal nad čudi 
vito stvaritvijo narave in už 
val v objemu toplih tolmi 
nov, vse dokler niso začel 
trume turistov preplavljal 
rečnih bregov. V dobre p(j 
ure je bila reka skoraj d 
zadnjega kotička polna ra 
vajenih turistov, ki so se po 
budnim očesom vodiŽ 
hrupno vzpenjali preko si 
pov... 

IGOR FABJAfl 



Naravni rezervat Snežnik 
Snežnik je s svojim ko-

ĵ astim vrhom res pravi 
ifebijač oblakov, dvigne se 

jjlio visoko, da se z njene-
avrha lahko oko spreha-
jpo vsej deželi, daleč nao-
jog in da tvoji vidni žar-
j poletijo tudi preko mor-
jv Italijo, Dalmacijo, Hr-
aško, v Turčijo in vsepo-
jod naokoli. Gora leži ob 
jvaško dalmatinski meji 
B jo obdaja strašna gozd-
la divjina.« (Valvazor) 

Je temu treba še kaj doda-
i? Ali to ni dovolj velik iz-
iv, da se odzoveš vabilu? To 
nogočno kraško pogorje 
pada med največje gozdne 
lovršine na Slovenskem, 
lodiš lahko ure in ure, ne 
la bi srečal človeka. Druž-
)Oti delajo gozdne živali in 
irečudovito rastlinje. Če si 
:diš miru in prvobitne na-
ave, je to pravi naslov. 
Od leta 1964 sta Mah in 

feliki Snežnik razglašena za 
laravni rezervat. Prepreden 
ez mnogimi potmi kot so: 
ilovenska planinska pot, 
lansverzala kurirjev in ve-
dstov, euro peš pot. Najlepša 
)ot pelje iz Sviščakov (Met-
^ č e - Nove Kraj šine) in je 
lolga 2 uri hoda. Precej dalj-
ia pa je izpred gradu Snež

nik (čez Leskovo dolino) -
7 ur hoda. Nekaj je še sta
rejših poti, ki se počasi za
raščajo. Gora se poleg izdat
nih padavin ponaša s čudo
vitimi razgledi, še posebno 
jeseni in pozimi, ko se zrak 
ohladi. Zelo redko pa se do
gaja zanimiv pojav »depre
sija horizonta«, kar pome
ni, da se gore prikažejo, 
kljub temu da so za horizon
tom, in obratno, zginejo, kot 
da bi se potopile. 

Na Snežniku o kraškem 
svetu priča preko 50 jam, 
brezen, udornic, vrtač, drag 
itd. Snežnik je znan po obil
nih padavinah, ki dosegajo 
celo 3500 mm na leto. Ko
nec decembra temperatura 
doseže do minus 24 stopinj 
C, konec marca 8, konec ju
nija 26 (z višino se tudi te 
temperature spreminjajo). 
Nekaj posebnega pa so mra-
zišča, kjer lahko temepera-
tura v jasnih nočeh pade pod 
minus 32 stopinj (Grda Dra
ga, Pekel, Črni Dol, Patež-
nica). Precejšnje razlike so 
med osojnimi in prisojnimi 
legami (južna pobočja). 

Grad Snežnik se prvič 
omenja v listinah že 1. 
1337, imenovali so ga dvor 
Sneberk. Ima renesančno 

Grad Snežnik 

obzidje, bogato grajsko 
opremo (bidermajersko 
pohištvo iz 19. stoletja) in 
polharski muzej. Poleg le
pega parka krasita grad dve 
umetni jezerci. Grajska vra
ta se za oglede odpro 1. ma

ja, zaprejo pa 31. oktobra. 
Najlepše je junija, ko je na
rava najbolj radodarna s 
cvetjem, če pa želiš obču
dovati pisanost gozdov, pa 
oktobra. 

. . . R H O R V A T 

Novi Grif 
Revija Grif nadaljuje z iz

hajanjem in objavljanjem 
atraktivnih prispevkov, na
menjenih tudi drugačnim 
^ortom. 
Tadej Golob in Aljaž An-

derle opisujeta ob fotografi
jah Urbana Goloba plezanje 
[V previsnih stenah. Pavle 
Kozjek in Urban Golob sta 
luživala v perujskem Huando-
jyu in se ob koncu veselila vr-
pitve v domovino. Slednji pa 
|e sam plezal v steni nad Lo
garsko dolino, imenovani Mr
tvaški pajek. Marjan Tkavec 
predstavlja nekaj daljših gor-
skokolesarskih poti, med 
(Irugim tudi na Slivnico nad 
Cerkniškim jezerom. Marjan 
Žiberna se je pogovarjal z dr. 
Jurijem Gorjancem, zdrav
nikom Karničarjeve odprave 
la Everest. Primož Žerdin je 
Po srečnem izhodu iz Sever
ne triglavske stene obiskal tu-
'li plezalni raj na Tajskem, 
ûdi letalska akrobacija, so-

•eskanje in rekreacija po 
skandinavsko so drugačen 
Ĵ̂ ort, ki jih opisuje Marjan 

'̂ iberna. Tri Slovenke so obi
skale Aljasko, streho Sever-
IĴe Amerike, kar sta popisah 
fina di Batista in Mojca Žer-
l̂ v, Cuil Mlinar - Cic pa nam 
^ fotografiji predstavlja ve

like modrine in čudovite pli
tvine podvodnega sveta. 
Zdravnica Nada Rotovnik 
Kozjek nam priporoča, da ob 
fizičnih naporih spijemo čim 
več tekočine, Matija Turk pa 
nam predstavlja najlepši del 
Julijskih Alp, prečenje Pohš-
kih Špikov po plezalnih po
teh. Neumorni Urban Golob 
se je podal kar peš čez Crez 
in preživel, Pavle Kozjek pa 
je našel v visokogorju prav 
neverjetne stvari, med dru
gim celo posamezne dele le
tal. Mateja Pate in Klemen 
Lajevec sta po plezalnih sme
reh obiskala Ojstrico, našo 
drugo najlepšo goro. V foto-
galeriji pa je Andreja Peklaj 
predstavila Cerkniško jeze
ro v vsej njegovi lepoti in dru
gačnosti. 

CIRIL VELKOVRH 
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Dolge, kratke 
ali nekaj 
vmes? 

Dilema ob izbiri barve je dolžina kril, oblek, plaščev... -
Naj bo mikro, mini, nad koleni, pod koleni, do meč ali 

celo gležnjev? 
»Moda je večstranska izkuš

nja časovnosti in odboj od 
večnosti. Moda je ljubezen 
do lastnega časa...« je nekoč 
pomodroval filozof Ozren 
Žunec. 

Da je letošnja moda eno sa
mo ljubeznivo prepletanje 
različnih časov, vzdušij ter 
kot retrospektiva celega prejš
njega stoletja utelešenje vseh 
mogočih slogov in tehnik, že 
vemo. Postmoderno v modi 
je z vstopom v tretje tisoč
letje pač postalo del našega 
vsakdana. 

Čeprav, ko denimo reče
mo, da so v modi kostimi v 
stilu petdesetih let, obleke iz 
sedemdesetih in škornji iz 
osemdesetih, to nikakor ne 
pomeni, da bomo privlekH 
iz zaprašenih podstrešnih 
skrinj ali starih omar (če jih 
še imamo) oblačila iz tistih 
časov. Ali še huje - jih nosili 
na isti način, kot so se nosila 
v tistih časih. Pa smo tam -
gre torej za že videno modo, 
ki pa se zaradi novih vzdušij 
nosi oziroma kombinira na 
povsem drugačen način. 

Poleg dileme okrog barv
ne palete, ki naj bi krojila le
tošnjo jesensko-zimsko gar
derobo, ima največ predstav
nic ženskega spola pomisle
ke v zvezi z dolžino oblačil. 
Ne le, katera je najbolj pra
va, temveč tudi v kakšni kom
binaciji z ostalimi kosi gar-

Pripravila: 
VLASTA 

CAH-ŽEROVNIK 

derobe se bodo nosih krila, 
obleke in plašči. 

Mini icriio, 
maxi škornji 
v začetku šestdesetih je ug

ledalo luč sveta senzacional
no mini krilce, po zaslugi ka
terega je do takrat še nezna
na kreatorka Mary Quant po
stala čez noč legendarna. Če
prav ni bila prva, ki je po
kazala ženska stegna (v tej 
smeri sta tipala že njena moš
ka kolega Bates in Courre-
ges), je zaslovela prav zara
di poceni, vsem dostopne 
mode. 

Letos o kakšni senzaciji 
ne bi mogli govoriti, čeprav 
se je mini »skrčil« ne le 20 
centimetrov nad kolena, 
temveč še višje; odvisno pač 
od dolžine dekliških nog. Pa 
brez duhovičenja - mini kri
lo, obleka oziroma plašč so
di brezkompromisno le na 

mlade, lepo oblikovane no
ge! Nosi se v družbi rebra-
sto pletenih puloverjev s puli 
ovratniki, oprijetih jopic, 
jeans jaken do pasu ali mi
ni trenčkot plaščev. Pa še 
»izhod v sili«, če noge od 
kolen navzdol niso ravno 
sanjske: visoki škornji, ki 
segajo do kolen ali celo viš-
je! 

Spogiedijivost, 
senzuainostaii 
spodobnost? 
Spogledljivost do kolen, 

senzualnost pod koleni ali 
spodobnost do gležnjev? Pa 
smo že na bolj stabilnem po
dročju: pri dolžinah, ki le di
skretno odkrivajo kolena, ki 
ga pokrivajo v stilu mode Jac-
queline Kennedy, segajo do 
meč v slogu Diorjevega new-
looka iz petdesetih let ali se 
spuščajo še nižje. V ekstrem-
nih primerih do gležnjev ozi
roma dolžin, s katerimi »po
metamo«. 

Krila do kolen so ozka ali 
zvonasto ukrojena, spuščena 
na boke in kombinirana s pre-
pasanimi jaknami. Primerna 
so tudi za nizke postave. Pr
va in druga se najlepše dru
žijo s čevlji visokopetniki, 
medtem ko h dolgim krilom 
ali plaščem raje izberite obu
vala z nizko peto. 

Saint Laurent Versus Gianfranco 

KOZMETIČARKA SVETUJE 

Zdravilno 
poštenje doma 

Poštenje s sadjem in ze
lenjavo (sokovi) čisti telo, 
koža postane čvrstejša, 
prav tako dobe lesk naše oči 
in lasje. Postimo se največ 
7, najmanj pa 5 dni. Če ni
ste ljubitelj priprave sokov, 
je najbolje, da si jih naba
vite v zeliščnih lekarnah. 
Te sokove razredčite s čisto 
vodo po svojem okusu. 

Da bi preprečili napade la
kote, je potrebno dodobra 
očistiti črevesje. V lekarni si 
kupite Passage salz. 3 do 4 
žličke raztopite v 1/41 tople 
vode. Na koncu pa še popij-
te 250 ml mineralne vode. S 
poštenjem je najbolje začeti 
ob koncu tedna, ko ste do
ma. 

Vsak drugi dan poštenja po-
pijte zjutraj na prazen želodec 
100 ml soka kislega zelja, na 
ta način se izločki, ki so še v 
telesu, hitreje odplavljajo iz te
lesa. Dnevno je priporočljivo 
popiti do 3 litre tekočine, naj
bolje zeliščnih čajev. 

Zjutraj: privoščite si napit
ke iz grenivke in pomaranč. 

Opoldne: zelo je priporoč
ljiv napitek iz zelenjave, na 
primer iz paradižnika v kom
binaciji z drugo povrtnino. 

Zvečer: topla čista zele
njavna juha. 

Vmesni obroki: sokovi iz 
ananasa, pomaranč, manga. 

kivija... Nekateri pravijo, da 
je vdihovanje nekaterih ete
ričnih olj poživljajoče in da 
preganja občutek lakote. To 
so eterična olja cimeta, va-
nilije, oranževca. 

Priporoča se izvajanje 
Kneippovih metod naravne
ga zdravljenja. 

1. suho krtačenje telesa 
2. topli obkladki s termo-

forjem na trebuhu 
3. namakanje v topli vo

di do 39 stopinj proti zaki-
slevanju telesa. V kadi raz
topimo 2 žlici natrijevega 
bikarbonata (lekarna), na
makamo se 30 minut, se stu-
širamo in namažemo s kre
mo. 

Okrepilni 
zelenjavni sok 

v sokovniku sočite 1/2 ru
mene paprike (brez semen), 
1 paradižnik (odstrani vse, 

, kar je zelene barve), 1 olup-
Ijen in kuhan krompir, 50 g 
zelene, 1 šop peteršilja, 2 stro
ka česna. 

Paradižnikov 
sok 

v sokovniku sočite 2 veli
ka paradižnika brez zelenih 
delov, 1 olupljen kuhan 
krompir, 200 g brokolija, 1 
šop peteršilja, 200 g špina-

če, 50 g olupljene rdeče p 
se, 1/2 bučke cukini, lOO 
zelene in 2 stroka česn| 
grobo narezana. 

Sok za zajtrk 
Pretlačimo 1/2 ananasa, 

mango in 1 papajo, iztisni 
3 pomaranče, 1 grenivko i 
dodajte 100 ml javorjevcj 
sirupa brez sladkorja, kuj 
Ijenega v zeliščni lekarni. 

Sok iz manga 
in kivija 

Pretlačimo očiščen manj 
in 3 olupljene kivije. 

Sok iz 
ananasa 
in manga 

1/2 ananasa in oluplji 
mango pretlačite in dodajt 
150 ml breskovega soka i 
bio trgovine. 

Zelenjavna 
juha 

v velikem loncu zdušite 
velika brokolija, 1/2 cvet 
če, 2 krompirja, 1 rdečo p« 
so, 1 veliko zeleno, 3 čebul 
s koreninami, 8 korenčko 
5 strokov česna in po žel 
dišavna zelišča. Dodajte t( 
liko vode, da bo zelenjava p( 
krita. Prevrejte in kuhajte p< 
ure na nizki temperaturi. Z( 
lenjavo odstranite, juho p 
ohladite ter jo po porcijah p( 
grejte vsak večer - zadostuj 
za 7 dni. 

Kozmetičarka VESN 

NAMIG ZA NAKUP 

Za mlade s 
skromno žepnino 

September je tu in z njim 
šola, nakup ozimnice, po
ložnice kar dežujejo... do
volj, da slabe volje ugoto
vimo, da si težko privošči
mo kaj novega. Vendar vam 
danes ponujamo namig za 
obisk trgovine, v kateri naj
dejo kaj zase tudi tisti, ki 
nimajo ravno veliko v de
narnici. 

Predvsem mladi bodo našli 
modele zase v trgovini TOP-
line na Krekovem trgu 1 (po
leg vhoda na železniško po
stajo), svojo prodajalno pa 
imajo tudi v centru Interspar, 
kjer pa je ponudba seveda ve
liko pestrejša (in tudi cenov
no višja). 

V njihovi prodajalni na 
Krekovem trgu smo si minu
li teden ogledovali krajša krila 

iz mešanice viskoze, polia-
mida in elastana že za 2.699 
tolarjev in več, razna dolga 
krila (okrog 6.000 tolarjev), 
pa bluze in bluzice s tričetrt 
ali dolgimi rokavi od 3.999 
tolarjev navzgor. Zelo veli
ka je izbira raznih hlač (pred
vsem iz streetcha), tudi ža
metne se bodo spet nosile, 
med njimi jih je veliko itaU-
janske znamke Reads, veči
na jih je z elastanom, ki so 
veliko bolj praktične in 
udobne, z že dodanim pasom 
ali brez, cene hlač pa se gi
bljejo od 4.699 do največ 
6.600 tolarjev. V teh dneh so 
že prejeli tudi prvo pošiljko 
jopic, tvveen setov in pulo
verjev, cena je okrog 5.000 
tolarjev. Tudi ženske srajce 
boste našli pri njih, bele so 

po 4.400, barvaste od 5.50f 
tolarjev navzgor. Nekaj bo 
ste našli tudi še moških srajc, 
ki se najbolj podajo k jeanj 
su, po 3.300 tolarjev. 

Trenutno zelo modne i 
cenovno izredno ugodne soj 
jakne iz skaja, rahlo stiS' 
njene v pasu ali pa tudi nei 
v rdeči, črni in bež barvi 
cena pa od neverjetnil^ 
4.999 do 5.900 tolarjev 
Kot nalašč za prve nič kaj 
prijazne septembrske dn̂  
ali dež. 

Ponudbo v trgovini dopol 
njujejo tudi torbice iz skaj3 
po ceni od 1.999 tolarjev 
navzgor, ki pa so lahko praV 
prijetna popestritev s kak 
šnim barvnim kosom garde
robe. 

MOJCA MAROTj 

Nagradno 
vprašanje 

septembra: 
Kdaj je kreatorka Mary 

Quant zaslovela z modo mi
ni kril? 

a. Leta 1952 
b. Leta 1962 

Št . 3 7 - 1 3 . sep tember 2 0 0 1 
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K A J BI DANES KUHALI 
Spinača z 

Lelenjavnimi 
prsmi 

[̂ 4 osebe potrebujemo: 1 
j v e ž e špinače, sol, 100 g č e 

I 4̂00 g piščančjih prsi, sveže 
1 let poper in muškat, 2 j e 
, j i žlici sojine omake, 1 jaj-
3 lOO g masla ali margarine, 
g kokosove moke, pol koc-
2a kokošjo juho, 2 zravnani 
•i curryja. 
jfiprava: špinačo zdevamo 
,nec, osolimo in dušimo pri 

I d n j i vročini tako dolgo, da 
s e s e d e (če je sveža). Strese 
) jo n a cedilo, počakamo, da 
d o b r o odteče, nato pa jo na 
)e lo sesekljamo. Čebulo olu-
no i n drobno sesekljamo, 
fančje prsi umijemo, osu-

^ 10 s papirnato brisačo, oso-
^ 10, začinimo s poprom, muš-
. t o m , sojino omako, nato pa 
' o k o rahlo potolčemo. Jajce 

p e m o . V ponvi segrejemo 50 
l a s l a ali margarine, kose me 
namočimo v jajce, nato pa 
povaljamo v kokosovi mo-
Pečemo jih pri srednji vro-
li n a vsaki strani 4 do 6 mi-
it. Maslo ali margarino, ki os-
le, prelijemo v drugo ponev, 
nje j prepražimo čebulo. Ju-

0 kocko zdrobimo v 1/4 li-
vroče vode, curry vsujemo 
febulo, pomešamo in takoj 
i j e m o s kokošjo juho. Pre 
; m o . V juhi pogrejemo špi-
čo i n jo po pohebi dosoli-
1 Kose mesa razvrstimo po 
inači. Zraven ponudimo riž. 

Rattatouilie 
(zelenjavna 
enolončnica) 
,Za 4 osebe potrebujemo: 
lOgjajčevcev, 1 kg bučk, 1,3 
g paradižnikov, 3 paprike, 2 
Ejici bazilike, 4 žlice olivne 
l o l j a , 3 stroke česna, sol, po-
ET, 500 g čebule, peteršilj, lo-
' r j e v list, timijan. 
Priprava: najprej skuhamo 

k o paradižnikovo omako: pa

radižnike narežemo na četrti
ne, damo jih v kožico, doda
mo timijan, peteršilj, baziliko, 
strt česen, sol in poper. Kuha
mo na majhnem plamenu to
liko časa, da se omaka zgosti. 
Medtem pripravimo drugo z e 
lenjavo: paprike narežemo na 
rezance, bučke na kolesca, jaj-
čevce pa na kocke. Čebulo se 
sekljamo. V ponvi segrejemo 
olivno olje. Na olju popraži-
mo vsako vrsto zelenjave po
sebej. Popraženo zelenjavo od-
cedimo, nato jo damo v para
dižnikovo omako. Kuhamo na 
majhnem plamenu in pogosto 
premešamo, ali pa damo jed v 
ognjevamo posodo in jo posta
vimo za 45 minut v ogreto p e 
čico. Ko je jed kuhana, posna
memo olje, ki se nabere na po
vršini. Zelenjavno enolončni
co ponudimo za prilogo k raž-
njičem ali k pečenim zarebr-
nicam. 

Rezanci z 
vampi 

Za 4 osebe potrebujemo: 
250 g širokih rezancev, 2,5 del 
mesne juhe iz kocke, 1 čebu
lo, 1 lovorjev list, 1 nageljno
vo žbico, 250 g vampov, 250 g 
špinače, žličko masla ali niar-
garine, 1 žlico sesekljane č e 
bule, 1 strok česna, sol, poper, 
2,5 del sladke smetane, 2 žlici 
nastrganega sira, malo masla 
ali margarine, 1 žlico vinjaka, 
poper, nashgan muškatni oreš-
ček. 

Priprava: rezance skuhamo 
v osoljeni vodi do mehkega. Od-
cedimo jih. Očiščene in kuha
ne vampe narežemo na kocke, 
še enkrat jih prevremo v me' 
sni juhi, ki smo ji dodali čebu
lo, lovorjev list in nageljnovo 
žbico. Špinačo očistimo in ope 
remo. V kožici segrejemo ma
slo ali margarino, na maščobi 
prepražimo drobno sesekljano 
čebulo in česen. Dodamo špi
načo, med mešanjem jo praži
mo 5 do 10 minut, toliko, da 
povre vsa tekočina. Špinačo so
limo in popramo. Na majhnem 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

plamenu segrejemo smetano, 
primešamo ji nastrgan sir. Oma
ko solimo, popramo, dodamo 
muškatni orešek in zalijemo z 
vinjakom. Vampe odcedimo. 
V veliki ponvi segrejemo 15 g 
masla ali margarine. Na maš
čobi prepražimo kuhane rezan
ce. Ko se pregrejejo, jim pri
mešamo vampe in špinačo. Pre 
lijemo s smetanovo omako in 
ponudimo. 

•""ZDRAVNIK SVETU JE 
Akutno vnetje kože 

Bralko, ki je posredova
la vprašanje, zanima kaj 
več o šenu, ki ga dobi dva
krat na leto in jo kar precej 
izmuči. Zdravi se z Ospe-
nom 1500 in jo zanima, če 
pomaga še kaj drugega. 

Šen ali Eryzipel je akut
no vnetje vezivnega tkiva kože, 
pogosto na obrazu a tudi na 
drugih delih telesa (pri sta
rejših so pogosta vnetja na no
gah) . Vnetje povzročajo bak
terije. Eryzipel je težka ob
lika celulita, vnetje pa pov
zročajo streptokoki, redke
je tudi stafilokoki. To so bak
terije, ki so normalni prebi
valci na človeški koži. 

Na koži so normalno šte
vilne in različne bakterije. Če 
je koža zdrava in nepoško
dovana, predstavlja oviro, 
skozi katero bakterije ne mo
rejo vstopiti in se razmnože
vati v telesu. Ob poškodbi ko
že, ali ko se prekine zaščita, 
bakterije vstopijo v telo in 
povzročijo vnetje. To se po
gosto pojavlja na obrazu, no
gah in ga spremlja sistemsko 
obolenje celotnega organiz
ma. Pojavi se bolečina in vro
čina, ki jo pogosto spremlja 
mrzlica. Pojavi se tudi rde
čica kože, ki se hitro širi. 

Simptomi so neprijetni, saj 
je vnetje kože boleče, sprem
lja ga visoka vročina, ki se 
pojavi nenadoma. Vnetje ko
že je jasno omejeno. Rdeči 
robovi so dobro vidni, koža 

pa je topla oziroma kar vro
ča. Vnetje se širi hitro, po po
vršini pa se pojavijo drobne 
kapljice. Bolezen je sistem
ska, saj bakterije izločajo 
strupene snovi, ki okvarijo 
številne organe. Lahko se za
debelijo sklepi, ki otečejo in 
postanejo boleči. Pojavi se tu
di bolečina v mišicah in gla
vobol. Pogosto spremlja bo
lezen vrtoglavica, izguba ape-
tita a tudi bruhanje. Temu 
sledi splošna oslabelost. 

Pri postavljanju diagno
ze je pomembna anamneza 
in natančen pregled kože, nič 
manj pa ni pomembna dolo
čitev števila levkocitov v kr
vi in sedimentacija krvi. Obe 
preiskavi sta pri vnetju pato
loški. Torej so povišani lev
kociti v krvi a tudi SR (Sedi-
mentation Rate). Ob ponav
ljajočih vnetjih se opravi tu
di biopsija kože. Pri vnetjih, 
ki jih spremlja mrzlica, pa 
se priporoča, odvzem krvi za 
določitev bakterij v krvi. 

Zdravljenje zahteva od
stranitev vnetja, za kar so po
trebni antibiotiki. Streptop-
koke še vedno odlično uni
čijo penicilinski preparati, 
med katere spada tudi Ospen. 
Večino vnetij se pozdravi s 

Prim. dr. JANEZ TASIČ, 
spec. inter. kardiolog 

temi zdravili. Je pa res, da je 
občasno potrebno dolgotraj
nejše zdravljenje oziroma zaš
čita. Če pa vnetje povzročijo 
stafilokoki ah je vnetje po
sledica mešane infekcije, je 
treba zdraviti z antibiotikom, 
ki deluje tudi na to skupino 
kokov. 

Če imate zdravstvene te
žave in ne veste, kako rav
nati, pišite na Novi tednik, 
Prešernova 19, 3000 Celje, 
za rubriko Zdravnik svetu
je. 

Na trgu je več zdravil, ki 
uspešno preprečijo tudi tak
šno vnetje, vendar zaradi po
java odpornih sojev na anti
biotike odsvetujemo nekon
trolirano jemanje teh zelo po
membnih zdravil. Ustrezno 
zdravilo vam lahko predpi
še le zdravnik, po pregledu 
in opravljenih preiskavah. Če 
zdravljenje ni pravočasno, 
lahko traja zelo dolgo. Obi
čajno se pozdravi že v tednu 
dni. Vsekakor pa je ob tem 
potreben počitek. Priporoč
ljiva so tudi zdravila za ub
lažitev bolečine in vnetja a 
tudi topli obkladki, ki pove
čajo cirkulacijo v prizadetem 
predelu in pospešijo zdrav
ljenje. 

Komplikacije so pogoste, 
saj se vnetje rado ponavlja, 
in to na istem mestu. Da se 
prepreči poškodba kože in 
preprečijo vnetja, je potreb
na pravilna nega in kozmeti
ka kože (nega s svetlinovim 
oljem). Pogosto se vnetja po
javljajo na nogah pri bolni
kih z okvarami žil, a tudi pri 
sladkornih bolnikih, kjer je 
motena presnova sladkorja, 
ki jo pogosto spremlja slaba 
prekrvitev zaradi spremlja
jočih sprememb na drobnih 
žilah. Ti bolniki so potrebni 
posebne pozornosti, saj kro
nična vnetja ob okvari žil pri
vedejo celo do gangrene in 
nezaželenih operacij. 

Zvitki s sirom in gnjatjo 
Za 4 osebe potrebujemo: 4 tanke puranove zrezke, 4 

feine gnjati, 150 g gaude, 75 g zeliščnega masla(surovo 
"̂ slo zmešamo s sesekljanimi dišavnimi zelišči, seseklja-

(čebulo in česnom), 1/8 htra piva. 
[Priprava: vsak zrezek obložimo z rezino gnjati in debe-
pj. podolgastim koščkom sira. Zrezke zvijemo, zvitke po-
^ženio s sukancem. Na vročem olju jih rjavo zapečemo z 
'ŝ h strani, dodamo zeliščno maslo, prepražimo, nato pa 
'̂ijemo s pivom. Kuhamo 10 minut, toliko, da se začne sir 

"piti. Ponudimo s pečenim krompirjem. 
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TRAČNICE 
Adut ostaja 

Hmelj je bil u letu 1945 prvi slovenski, takrat jugoslovan
ski izvozni artikel, za katerega je kanilo tudi nekaj deviz. 
Te karte hmeljarji pri prepričevanju slovenske države, da 
jim mora pomagati pri pridelavi, še niso potegnili iz talo-
na. 

Zgodba se ponavlja 
žalski župan Lojze Posedel je slavnostno sejo končal, ne 

da bi svetniki glasovali o tem. Verjetno je župan opazil, da 
je naredil napako, ker v začetku ni preveril sklepčnosti. 
Znalo bi se namreč zgoditi, da bi bila slavnostna seja nes
klepčna. 

Praksa kaže 
Verjamemo, da se poslanec in župan Mirko Zamernik 

upravičeno bori za modernizacijo ceste preko Kranjskega 
Raka. Če bi šteli promet, bi nedvomno ugotovili, da to cesto 
gospod Zamernik najpogosteje uporablja. 

Pred časom 
Hudobni natolcevalci pravijo, da Cerkev ne gre v korak s 

časom, celo da je za časom. Ne bo držalo, ne. Vsaj v Celju 
ne. V Celju je Cerkev korak pred časom. Vsaj opatijska cer
kev. Kjer je v zvoniku v ponedeljek polna ura zvonila pol 
ure prej... 

lUled mercedesi in 
goicarti 

Ljubitelji mercedesov so se minuli petek zbrali ob re
stavraciji Jezero Velenje na Festivalu Mercedes-Benz, ki 
ga je organiziral velenjski avtosalon Fori d.o.o. Poleg 
vožnje z mercedesi in rafti so se obiskovalci pomerili 
tudi v tekmovanju z gokarti. Foto: GAŠPER DOMJAN 

Župan s koso 
v neposredni bližini hiše laškega župana 

Jožeta Rajha je travnik, za katerega Rajhovi 
in njihovi sosedje skrbijo, da je pokošen in 
očiščen. 

Letos so se dela lotili na star način. Za 
kose so poprijeli sam župan Jože Rajh (pr
vi v vrsti), za njim pa še Jože Teršek, Ma

tija Kovačič in Franc Pfeifer. Z delom res 
niso pričeli v ranih jutranjih urah, kot vča
sih, temveč pozno popoldan in ga do no
či tudi končali. V mraku so tudi zapeli, 
da jih je bilo prijetno slišati daleč naoko
li . 

MOJCA MAROT 

Čakajoč na Tanjo 
Reprezentančni odmor je igralec CMC Publikuma Vladislav Lungu izkoristil za poroko. 

Njegov priimek bo nosila Tanja, ki bo pripotovala v Slovenijo, zvestobo pa sta si obljubila v 
glavnem mestu Moldavije Kišinjevu. Lungu se je v Celje vrnil tri dni pred tekmo s Primorjem, 
pred katero sta mu srečo zaželela predsednik kluba Marjan Vengust in sekretar Darko 
Žičkar, in mu izročila priložnostno darilo. D.Š., Foto: GREGOR KATIC 


